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ما را در تلگرام دنبال کنید

تخلیه اثر حذف ارز ترجیحی از اقتصاد

تورم خوراکی ها 
کاهشی شد 

حمایت دولت حمایت دولت 
از   زنان سرپرست خانواراز   زنان سرپرست خانوار

با تشــکیل صندوق ضمانت تســهیلات خرد، ویژه زنان 
سرپرست خانوار از این به بعد،  آنها می توانند بدون ضامن 

وام خرد و اشتغالزایی دریافت کنند

مشاور استاندار در جنوب 
 کرمان خبر داد

تامین زیرساخت های 
حوزه سلامت فاریاب 

با همکاری دانشگاه 
 علوم پزشکی جیرفت 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 جنوب کرمان:

شورای فرهنگ عمومی 
جنوب کرمان در فاریاب 

برگزار می شود
مدیر کل فرهنگ و ارشلاد اسلامی جنوب کرمان گفت: 
شلورای فرهنلگ عموملی جنلوب کرملان بلزودی در 

فاریلاب برگلزار می شلود.
بهلرام مسللمی مهنلی بلا املام جمعله فاریلاب پیرامون 
مسلائل و مشلکات مربوط به  فعالیت های فرهنگی و 

هنری ایلن منطقله  گفتگلو کرد.
مسللمی  مهنی در دیلدار بلا حجه الاسلام والمسللمین 
عبلاس گروهلی  گفلت: توسلعه و پیشلرفت فرهنلگ و 
هنر در فاریلاب نیاز بله همگرایلی و هلم افزایلی دارد. او 
تصریح کلرد: اداره کل فرهنگ و ارشلاد اسلامی جنوب 
کرمان عزم خلود را جزم کلرده که با تعامل بلا اصحاب و 
فرهنگ هنر ریل گلذاری جدیلدی را با توجله به ظرفیت 

هنری ایلن شهرسلتان انجلام دهد.

پلس از افزایلش بی سلابقه تلورم خوراکی هلا در 
خرداد و تیر، ناشلی از حلذف ارز ترجیحی، حال 
کارنامله آماری تاییلد می کند که برخلی کالاهای 

پرطرفلدار، کاهش تلورم را ثبلت کردند. 

در ملرداد ملاه، خوراکی هلای پرتقاضلا ماننلد 
ملرغ ماشلینی و روغلن مایلع، تلورم منفلی 
ماهانله را تجربله کردنلد؛ بله ایلن معنلی کله از 
سلطح قیملت آنهلا نسلبت بله تیرملاه کاسلته 

شلده اسلت.
 به نظر می رسلد کله این رویله کاهلش قیمت ها 

در ماه هلای آینده نیز تلداوم یابد.

شروع عملیات  باند دوم محور 
قلعه گنج – کهنوج

بازدید مدیر عامل شرکت 
شهرک های صنعتی از 

کارگاه های حرفه آموزی 
زندان مرکزی 

 استاندار کرمان مطرح کرد:

۶۰ درصد پروژه های 
افتتاحی هفته دولت در 

استان کرمان مربوط به 
 شرکت گاز است

عملیات احلداث بانلد دوم جاده قلعه گنلج – کهنوج بلا حضور معلاون وزیر راه و شهرسلازی، 
نماینده مردم پنج شهر جنوبی در مجلس شورای اسامی، معاون استاندار،مدیر کل اداره راه 
و شهرسلازی، مدیر کل اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای،فرماندار و امام جمعه شهرستان 

قلعه گنج و مسلئولان اداری استانی و شهرسلتانی آغاز شد.

حسلین میجانلی در راسلتای تفاهم نامله منعقلده سلازمان صنایع 
کوچک بلا سلازمان زندان های کشلور بلا همراهی معاونین شلرکت 
شلهرک هلای صنعتلی و عاملل خوشله ماشلین آلات و قطعلات 
صنعتلی کرملان و ریاسلت اتحادیله ماشلین سلاز،فلزتراش و 

صنعتگلران خلودرو کرملان از کارگاههلای اشلتغال و حرفله 
آملوزی زنلدان کرملان بازدیلد کلرد .

شهرستان های کرمان، 
سیرجان ،رفسنجان 
و جیرفت  بالاترین 

آمار مراجعه به پزشک 
قانونی به علت نزاع

مشاور استاندار در 
جنلوب کرملان از 

همکاری دانشلگاه علوم پزشلکی جیرفت 
در تامیلن زیرسلاخت های بهداشلتی و 
 درمانلی شهرسلتان فاریلاب خبلر داد.
حمدالله فاریابلی در گفت و گلو بلا ایسلنا 
بلا اشلاره بله رایزنی هلای صلورت گرفتله بلا 
رئیس دانشگاه علوم پزشلکی جیرفت در 
راستای تامین زیرساخت های بهداشتی و 
درمانی فاریاب گفلت: با توجه به اینکه در 
شهرسلتان فاریاب یلک مرکز درمان بسلتر 
وجلود دارد و بلر اسلاس مولفه هلای 
تعریف شلده وزارت بهداشلت شلهرهای 
زیلر 30 هلزار نفلر جمعیلت در احلداث 
بیمارسلتان بلا مشلکل روبلرو ملی باشلند 
لذا اسلتفاده از همین ظرفیت پاسخگوی 

نیازهلای درمانلی ملردم خواهلد بلود.

صفحه2 را 
بخوانيد

انتصابات حاشیه ساز 
 رستمی در مس  ادامه دارد 

معلم هنرستان 
در راه مدیرعاملی 

شرکت معدنی  
 نوآوران مس

بنلا بلر شلنیده های 
»جلوان نلو« فلردی 

به نلام اسلام اسلکندری بلا تحصیلات 
در رشلته مدیریلت و سلابقه مدیریلت 
آذربایجلان  ورزقلان  در  دبیرسلتانی 
شلرقی، ملدرس و هنرآملوز حسلابداری، 
مدیرعاملل صنلدوق وام فرهنگیلان 
ورزقلان و عضلو هیلات مدیلره شلرکت 
تعاونی مصلرف فرهنگیلان ورزقلان برای 
مدیرعاملی شلرکت نوآوران مس در نظر 

گرفتله شلده اسلت .
در حلال حاضلر مدیرعاملل فعللی ایلن 
شلرکت عضلو هیلات علملی دانشلگاه 
تبریلز و دارای دکتلری زمیلن شناسلی 
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سیدحسنخمینی:همهبانگرانیبهاتفاقاتعراقنگاهمیکنیم
 انتصابات حاشیه ساز رستمی در مس  ادامه دارد 

معلمهنرستاندرراهمدیرعاملیشرکتمعدنینوآورانمس

یادگار امام »شجاعت« را یکی از ارکان مکتب اهل بیت)ع( دانست و 
گفت: ائمه)ع( یک آموزه را به خوبی به ما یاد داده اند و آن این است 
که باید شجاع بود. از همین رو، آدم ترسو حق ندارد تابلو سیدالشهداء 
و علی و فاطمه و حسن)ع( را بردارد. شجاعت یعنی لحظه ای که 
به نتیجه رسیدیم مال، جان و آبرو را بتوانیم کنار بگذاریم؛ خواه 
نتیجه آن عاشورا باشد، خواه صلح نامه امام حسن)ع(. شجاعت امام 
مجتبی)ع( کم از شجاعت سیدالشهدا)ع( ندارد؛ اگر این بزرگوار از 

جان گذشت، آن بزرگوار هم از آبرو گذشت.
به گزارش خبرنگار جماران، حجت الاسلام و المسلمین سید حسن 
خمینی گفت: با مردم افغانستان به دلیل جنایاتی که در این کشور 
نسبت به عزاداران حسینی)ع( واقع شده ابراز همدردی می کنیم و 

از متصدیان این کشور می خواهیم که نسبت به جان، مال و امنیت 
شهروندانشان، به خصوص شیعیان که در ماه گذشته آماج تهدیدات 

بوده اند، حساسیت داشته باشند و با این جنایات، مماشات نکنند.
یادگار امام افزود: همچنین با سیل زدگان پاکستان، که این روزها 
درد و رنج بسیار زیادی را تحمل می کنند، ابراز همدردی می کنیم 
و از همه کسانی که می توانند به درد سنگینی که در مناطقی از این 
کشور اتفاق افتاده کمک برسانند، تقاضا کنیم که نسبت به این امر 

با حساسیت مواجه شوند.
او ادامه داد: همچنین لازم است به حوادث عراق هم توجه کنیم و 
مردم این کشور را به صبوری و آرامش و امنیتی که خواسته همه 
شیعیان و مسلمانان است، گوشزد کنیم. همه با نگرانی به اتفاقات 

عراق نگاه می کنیم. البته الحمدلله التهابات تا حدودی فروکش 
کرده، ولی به هر حال پیروان اهل بیت)ع( در دنیا از چیزی که 
می تواند به صورت سخت و طاقت فرسا در این کشور واقع شود، 
بسیار نگران هستند. امیدواریم این اتفاق آن گونه که مورد رضای 
خدای سبحان و توجه پیامبر)ص( و اهل بیت)ع( است به سرانجام 

برسد.
سید حسن خمینی سپس با اشاره به یک قطعه شعر عربی در 
رابطه با اهل بیت)ع( و شیعیان، گفت: اگر از ما سؤال کنند که 
»اصول مکتب تشیع چیست؟« می گوییم علاوه بر آنچه اصول دین 
است-که توحید و نبوت و معاد باشد- ما دو اصل را هم به عنوان 
ارکان مکتب تشیع در چهارچوب اعتقادات خودمان داریم؛ یکی 
»عدل« که البته آن را با معتزله شریک هستیم و دیگری، »امامت«؛ 
که به عنوان رکن رکین مکتب شیعه برای خودمان تصویر کرده ایم.
او اظهار داشت: اگر از این سخن بگذریم، فکر می کنم می توان به 
پنج قاعده در حوزه رفتار مکتب اهل بیت)ع( اشاره کرد و آن ها را 
به عنوان ارکان مکتب رفتاری اهل بیت)ع( مورد اشاره و دقت قرار 
دهیم. البته هر کدام از این ها مخالفینی داشته اند و لذا ائمه)ع( در 

مقابل آن ها به این بسیار توجه داده اند.
یادگار امام افزود: اولین قاعده، »شریعت« است. در مقابل بسیاری از 
کسانی که اتفاقا بعضا نام برخی از اهل بیت)ع( را یدک می کشیدند، 
در مکتب این خاندان تأکید بسیار ویژه ای شده که باید به شریعت و 
رفتار متشرعانه پایبند بود. اباحی گری یا اینکه ما به گونه ای برخورد 
کنیم که بخشی از احکام را کنار بگذاریم، هیچ کدام جایی در مکتب 
اهل بیت)ع( ندارد. بالاترین عابدها در میان مسلمانان از ائمه)ع( ما 
بوده اند؛ به زین العابدین)ع( گفتند، چرا این قدر گریه می کنید؟! 

ایشان فرمودند، جدّم امیرالمؤمنین)ع( را ندیده اید!

بنا بر شنیده های »جوان نو« فردی به نام 
سکندری با تحصیلات در رشته  اسلام ا
نی  دبیرستا مدیریت  بقه  سا و  مدیریت 
بایجان شرقی، مدرس و  در ورزقان آذر
هنرآموز حسابداری، مدیرعامل صندوق 
وام فرهنگیان ورزقان و عضو هیات مدیره 
شرکت تعاونی مصرف فرهنگیان ورزقان 
برای مدیرعاملی شرکت نوآوران مس در 

نظر گرفته شده است .

ین  ا فعلی  مدیرعامل  حاضر  حال  در 
شرکت عضو هیات علمی دانشگاه تبریز و 
دارای دکتری زمین شناسی است. گفته 
می شود اسلام اسکندری از سوی دهقان 
ینده ورزقان به رستمی معرفی شده  نما
و رستمی بدون در نظر گرفتن تخصص 
ملی   ا برای مدیرعا و ر و تجربه شرکت ا

نوآوران مس در نظر گرفته است.
پیش از این دیگر انتصابات در شرکت ملی 

نتصاب معاونت هماهنگی  مس از جمله، ا
بع  شرکت ملی صنایع مس و معاونت منا

انسانی هم حاشیه ساز شده بود.
در روزهای گذشته دیگر انتصاب رستمی 
در شرکت راهیان سهام هم با واکنش هایی 
در فضای مجازی همراه بود. در آن شرکت 
ا به  ینده تبریز ر د نما ما ا هم رستمی، د
هیان سهام منصوب  ا ن مدیرعامل ر عنوا

کرد.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه  شــهریور   12 شــنبه        1309 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

%70ازانرژیمصرفیدرایرانصرفگرمایشوسرمایشخانهمیشود
وحدود%15انرژیمصرفیصرفتولیدآبگرممیگردد!

بارعایتاصولسادهصرفهجوییدرمصرفانرژی
میتوانمیزانانرژیمصرفیخودراتایکسومکاهشداد.

روابطعمومیشرکتگازاستانکرمان

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

آگهیمناقصهعمومییکمرحلهای
مناقصه واگذاری تامين نيروی انسانی به منظور انجام امور فضای سبز دانشگاه

شماره مناقصه: 71/29/6/1401دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

مناقصه واگذاری تامين نيروی انسانی به منظور انجام امور فضای سبز دانشگاهموضوع مناقصه

دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 

www.setadiran.ir
ب( پایگاه ملی مناقصات 

    http://iets .mporg.ir  
)صرفاً جهت مشاهده(

26/675/247/312 ریالبرآورد یکساله )ریال(

1/333/762/365 ریالتضمين شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30روز چهارشنبه مورخ 1401/06/16دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
پيشنهادها در سامانه ستاد ایران

تا ساعت 14:30 روز دوشنبه  مورخ 1401/06/28

از ساعت 11:00 روز سه شنبه مورخ 1401/06/29بازگشایی پيشنهادها

ضمناً جلسه توجيهی در ساعت 10:00 روز دوشنبه  مورخ 1401/06/21 در محل  مدیریت امور پشتيبانی و رفاهی دانشگاه  برگزار خواهد شد.

محل تسليم فقط پاکت الف ) تضمين شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

)هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی:..... روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهیمناقصهعمومییکمرحلهای)نوبتسوم(
مناقصه واگذای تأمين نيروی انسانی امور خدمات عمومی و نظافت بيمارستان شهيد بهشتی

شماره تجدید مناقصه:76/30/6/1401دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

مناقصه واگذای تأمين نيروی انسانی امور خدمات عمومی و نظافت بيمارستان شهيد بهشتیموضوع مناقصه

دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 

www.setadiran.ir
ب( پایگاه ملی مناقصات   

    http://iets .mporg.ir
)صرفاً جهت مشاهده(

102/850/264/068 ریالبرآورد یکساله )ریال(

5/142/513/203 ریالتضمين شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30 روز چهارشنبه مورخ 1401/6/16دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
پيشنهادها در سامانه ستاد ایران

تا ساعت14:30روز سه شنبه  مورخ 1401/6/29

از ساعت 12روز چهار شنبه مورخ 1401/6/30بازگشایی پيشنهادها

ضمناً جلسه توجيهی در ساعت10 روز  یکشنبه  مورخ 1401/6/20 در محل  بيمارستان شهيد بهشتی )دفترمدیریت ( برگزار خواهد شد.

محل تسليم فقط پاکت الف ) تضمين شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

)هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی:.....
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شنبه  12  شهریور ماه 1401

 شهرستان های کرمان، سيرجان و 
رفسنجان بالاترین آمار مراجعه به 

پزشک قانونی به علت نزاع
مدیرکل پزشکی قانونی استان کرمان گفت: شهرستان های کرمان 
با 219۶ نفر، سیرجان با ۷09 نفر، رفسنجان با 55۶ نفر و جیرفت با 

539 نفر بیشترین تعداد مراجعات نزاع را داشته اند.
عباس آمیان با اشــاره به حوادث رانندگی استان کرمان در سال 
جاری اظهار کرد: حوادث رانندگی استان کرمان در مجموع درون 
شهری، برون شهری و روســتایی در تیرماه سال جاری نسبت به 

مدت مشابه سال قبل با افزایش 20 درصدی مواجه بود.
او با بیان اینکه سهم شمال استان کرمان از افزایش تلفات رانندگی 
نزدیک به ۷ درصد و ســهم جنوب اســتان 81 درصد می باشد 
اظهار کرد: محورهای برون شهری 38 درصد افزایش، محورهای 
روستایی 2۷ درصد کاهش و محدوده های درون شهری 4 درصد 

افزایش را به همراه داشته است .
مدیرکل پزشکی قانونی استان کرمان افزود: در تیرماه سال جاری 
10۷ نفر بدنبال حوادث رانندگی جان خود را از دست داده اند که 
۷8 نفر مربوط به محدوده شمال استان و 29 نفر مربوط به محدوده 

جنوب استان می باشند
آمیان همچنین از کاهش 2 درصدی مراجعین نزاع در فصل بهار 
در استان خبر داد و گفت: در سه ماهه نخست سال جاری ۶۶55 
مصدوم نزاع به مراکز پزشکی قانونی استان کرمان مراجعه کردند، 
که این رقم در مقایسه با ۶۷۷9 نفر مراجعه مدت مشابه سال قبل، 

اندکی بیش از 2 درصد کاهش یافته است.

ریيس دادگستری کرمان: نگرانی 
زیست محيطی حداقلی درباره مس 

سرچشمه وجود دارد
 رییس کل دادگستری استان کرمان با اشــاره اهمیت مسائل 
زیست محیطی در مجموعه مس سرچشمه رفسنجان)شرکت 
ملی مس( گفت: در حوزه تولید و صنعت توجه به مسائل زیست 
محیطی مهم است و درباره این مجموعه نگرانی محیط زیستی 
حداقلی وجود دارد و این مسائل نیز باید مدیریت و رفع معایب 

برطرف شود.
حجت الاســلام ابراهیم حمیدی افزود: بازرسی ها از واحدهای 
تولیدی و صنعتی به منظور بررســی ظرفیت ها و عملکرد آنها 

انجام می شود.
او یادآور شــد: در طول ســال به صورت مســتمر گزارشاتی از 
عملکرد واحدهای بزرگ تولیدی را دریافت و بررسی می کنیم و 
در کنار این موارد ضمن انجام بازدیدهای میدانی، گزارش های 
رسیده از سازمان بازرســی نیز مورد بررسی و صدور دستورات 

مقتضی قرار می گیرد.
رییس کل دادگســتری اســتان کرمــان گفت: اگــر در یک 
مجموعه ای فساد از جمله فســاد مالی شکل گیرد مهلک ترین 
ضربه به تولید آن مجموعه وارد می شود و به منظور پیشگیری 

از فساد، نظارت های قضایی به صورت مستمر انجام می شود.
حمیدی افــزود: با بررســی های انجام شــده از مجموعه مس 
سرچشمه مشــخص شد مشــکل خاصی که موضوع تولید این 

مجموعه را تهدید کند وجود ندارد.
او با اشــاره به اینکه در مجموعه مس سرچشمه مشکلی که به 
چشم بیاید وجود ندارد، یادآور شد: به صورت مستمر مسائل را 
رصد می کنیم و این واحد از واحدهای تولیدی سالمی است که 
به رفع مشکلات اقتصادی کشور و توسعه استان کمک می کند.

رییس کل دادگســتری کرمان در جمع مدیــران مجتمع مس 
سرچشمه گفت: دستگاه قضایی بر مبنای بررسی ها ونظارت های 
خود، با هرگونه شــایعه پراکنــی علیه فعالیت هــای قانونمند 
واحدهای تولیدی نیز به میدان می آید و برخورد قانونی لازم را 

خواهد داشت که این امر معنای حقیقی حمایت از تولید است.
اواظهارداشــت: باید از صنعت و تولید در مقابل فساد و مفسده 
حفاظت و صیانت کنیم و در این زمینه مدیران صنعتی ومعدنی 
باید در مرحله اول خودمراقبتی داشته باشند تا در ادامه نظارت 
لازم بر زیرمجموعه نیز انجام شــود؛ در این زمینه دستگاه های 

نظارتی نیز نظارت لازم را خواهند داشت.

شـاید دیگـر دریافت وام خـرد یا همان تسـهیلات 
قرض الحسـنه برای زنان سرپرست خانوار شبیه به 
یک رؤیا یا کابوس شـبانه نباشـد! تا پیش از مصوبه 
تشکیل صندوق ضمانت تسـهیلات ویژه این قشر 
۶ میلیونی از جمعیت فعال کار کشـور، دریافت وام 
برایشان شبیه به فتح سـکوی نخست المپیک بود 
و چه سـختی ها کـه در این راه متحمل می شـدند.
بر اسـاس آمارهای ارائه شده در سـال  های گذشته 
رشـد منفی جمعیـت فعـال زنـان، کاهش سـهم 
اشـتغال آنها، عدم رغبـت زنان بـرای ورود بـه بازار 
کار و چالش هـای موجـود بر سـر راه زنـان خانه دار 
باعث شـده بود تا نرخ بیکاری در بیـن زنان افزایش 

بد. یا
در همین باره رئیس کمیتـه مطالعات زنان انجمن 
علوم سیاسـی ایران گفته کـه  براسـاس آمارها 1۶ 
درصـد زنـان در اقتصـاد ایـران تاثیر گذار هسـتند 
که ایـن نمونـه ای از عدم توجـه به توانمنـدی زنان 

بوده اسـت.
افزایش تعداد زنان سرپرست خانوار

سـیمین حاجـی پور بـا بیـان اینکـه حضـور زنان 
در عرصـه گردشـگری نقـش آفریـن و زمینـه 
درآمدزایـی را بـه همـراه دارد، افـزود: گردشـگری 
یکـی از راهکارهایـی اسـت کـه زنـان می توانند به 
دیـد کسـب درآمـد بـه آن نـگاه کننـد. بر اسـاس 
جدیدترین آمارهای جمعیتی کشور، تعداد مردان 
سرپرسـت خانوار از 18 میلیون و 3۶0 هـزار نفر در 
سـال 1390 بـه بیـش از 22 میلیـون نفر رسـیده 
و همچنیـن در ایـن مدت، تعـداد زنان سرپرسـت 
خانـوار از 2 میلیـون و ۷۷3 هـزار نفر به بیـش از 3 

میلیـون و 500 هـزار نفـر افزایش یافته اسـت. 
ایـن در حالـی اسـت کـه براسـاس آمارهـای 
غیررسـمی جمعیـت زنـان سرپرسـت خانـوار در 
حدود ۶ میلیون نفر برآورد شـده اسـت که مسـیر 
اشـتغال برای این میـزان جمعیت بـا تصویب این 
مصوبه که علی بهادری جهرمی، سـخنگوی دولت 

اعـلام کـرد، هموار شـده اسـت. 
معـاون امـور زنـان و خانـواده ریاسـت جمهـوری، 
تصویـب ایـن مصوبـه را بـرای زنـان سرپرسـت 
خانوار چنـان دارای اهمیـت می داند کـه آن را یک 
دسـتاورد مهـم در ایـن دولـت اعـلام کرده اسـت.

 انسـیه خزعلی گفـت: »مصوبه تشـکیل صندوق 
ضمانت تسـهیلات ویـژه زنـان سرپرسـت خانوار 
چنان دارای اهمیت اسـت کـه آن را یک دسـتاورد 

مهـم در ایـن دولـت می دانیـم، زیـرا تـا پیـش از 
ایـن بانـوان بـرای دریافـت تسـهیلات بـه دلیـل 
نداشـتن ضامن نمی توانستند برای اشـتغال خود 
برنامه ریزی داشـته باشند و تشـکیل این صندوق 
برنامـه ای عملیاتی بـرای حمایـت از این بانـوان به 

شـمار مـی رود.«
ميزان اعتبار اختصاص یافته 
به صندوق ضمانت تسهيلات

 ویژه زنان سرپرست خانوار
طـرح تسـهیل ضمانـت وام هـای اشـتغال خـرد 
زنـان سرپرسـت خانـوار کـه  شـامل دهک هـای 
اول تـا پنجـم اسـت از طریـق صنـدوق ضمانـت 
سـرمایه گذاری تعـاون مصوبـه ای بـود کـه روز 
یکشـنبه این هفته توسـط کابینه دولت سیزدهم 

بـرای اجـرا بـه تصویـب رسـاند.
اعتبار موجـود در این صندوق علاوه بـر مبلغ 500 
میلیارد ریالـی اولیـه، 100 میلیـارد ریـال دیگر از 
سـوی بانک رفاه بـه دسـتور وزیـر اقتصـاد در این 

صنـدوق تخصیص داده شـده اسـت.
همین چند وقـت پیش بـود که مهدی مسـکنی، 
معـاون امـور تعـاون وزارت تعـاون، کار و رفـاه 
اجتماعی، از تأمین 100 میلیـارد ریال اعتبار اولیه 
توسـط بانـک رفاه و بـا پشـتوانه صنـدوق ضمانت 
توسـعه تعاون برای ایجاد اشـتغال زنان سرپرست 

خانوار خبـر داد.
این میـزان اعتبـار در جریان تفاهم نامـه همکاری 
معاونـت ریاسـت جمهـوری در امـور زنـان و 
خانـواده، بانک رفـاه کارگـران و صنـدوق ضمانت 

سـرمایه گذاری تعـاون بـه امضـا رسـید.
مسـکنی اجرای ایـن طـرح را مدلی موفـق و قابل 
ارائـه در سـطح بین الملـل عنـوان کـرد و اظهـار 
داشت: حوزه رفاه اجتماعی و توجه نظام جمهوری 
اسـلامی بـه خانوارهـای آسـیب دیده در دولـت 

سـیزدهم شـاهد تحـول و پویایـی بوده اسـت.
انسـیه خزعلی، می گوید: »این میزان اعتبار کمک 
خواهد کرد  تا افراد بیشـتری مشمول این ضمانت 
شـوند و بخشـی از دغدغه زنـان سرپرسـت خانوار 
برای دریافت تسهیلات اشـتغالزایی رفع شود و در 
واقع ایـن اعتبار کمـک دولت بـرای اشـتغال زنان 

کارآفرین اسـت.«
 ایجاد قرارگاه مهارت افزایی

 و اشتغال زنان خانه دار
بـه نظـر می رسـد کـه دولـت سـیزدهم، رویکـرد 
خاصی به زنـان و بخصوص زنان سرپرسـت خانوار 
در حوزه های مختلـف اقتصادی و اجتماعـی دارد. 

نشـانه این موضـوع  رویکرد ایـن دولت نسـبت به 
توانمندسـازی زنان سرپرسـت خانوار در یک سال 
اخیـر بـرای خـود اشـتغالزایی و حتـی کارآفرینی 

بوده اسـت.
از تشکیل سـتاد ملی زن و خانواده گرفته تا همین 
ایجاد قرارگاه مهارت افزایی و اشـتغال زنان خانه دار 
که هـر دوی این تشـکلات در راسـتای هم افزایی و 
ایحـاد بالندگـی و ارتقای سـطح زندگـی و جایگاه 

بانوان در کشـور بوده اسـت.
 نرجـس بختیارخلـج مشـاور وزیـر تعـاون، کار و 
رفـاه اجتماعی در امـور زنـان و خانـواده در این باره 
گفته اسـت که نقـش زنـان در خانـواده و اجتماع، 
محوری اسـت و زنان خانه دار به عنوان کنشـگران 
فعال که بیشـترین حضور کمـی را در کنار اعضای 
خانواده دارنـد می توانند در ابعاد مختلـف از جمله 
بعـد اقتصادی بـه عنـوان مدیـران مصـرف خانوار 
و مشـخصاً با مهـارت آمـوزی و گرایش به سـمت 
ایجـاد و تقویت مشـاغل خانگـی، نقش مؤثـری را 
در رونـق تولید و توسـعه مشـاغل خانـواده محور و 

بومی داشـته باشـند.
به گفتـه او، در حال حاضـر با جمعیـت قابل توجه  
زنـان سرپرسـت خانـوار نیازمنـد حمایـت جدی  
هسـتیم که عمدتاً خانه دار، غیرشـاغل بـا امکانات 
حداقلی هسـتند و طبیعتـاً بخشـی از مهارت های 
فردی و اجتماعی لازم را در طول زندگی مشـترک 

فرا نگرفتـه و نیازمند کمک هسـتند.
مشـاور وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی گفت : 
بالندگـی و توانمنـدی زنـان خانـه دار از جملـه در 
حـوزه مهـارت آمـوزی و تقویـت مشـاغل خانگی 
می توانـد گامـی مؤثرتـر و اقدامـی پیشـگیرانه بر 
ورودی دسـتگاه های حمایتـی نیز باشـد بویژه که 
اشـتغال در منـزل، هزینه پاییـن، حضور مـادر در 
کنار فرزندان و تشـویق و ایجاد بستر اشتغال سایر 
اعضـای خانـواده از ویژگی هـای مهـم ایـن گـروه 

شـاغلان اسـت.
بختیار خلـج، در امور زنـان و خانواده بـا بیان اینکه 
بیشـترین ورودی دسـتگاه های حمایتـی، زنـان 
غیرشاغل هسـتند و 80 درصد متقاضیان مشاغل 
خانگـی را زنـان تشـکیل می دهند، گفـت: تحقق 
ایجاد اشـتغال پایـدار بـا تأکید بـر مشـاغل بومی 
و خانگـی گام محکمـی در جهـت مردمی سـازی 

اقتصـاد ایران اسـت.
بختیـار خلـج بـا اشـاره بـه اهمیـت هم افزایـی و 
مشـارکت دسـتگاه های مختلـف در ایـن راسـتا 
از تشـکیل قـرارگاه بـا هـدف ایجـاد هم افزایـی و 
برنامه ریـزی منسـجم خبـر داد و تأکیـد کـرد: 
ظرفیـت همگرایـی در وزارت تعـاون، کار و رفـاه 
اجتماعی می تواند با بسـیج امکانات و کمک سـایر 
سـازمان های متولی در این زمینه اقدامات مؤثری 

انجـام دهـد.
در همیـن بـاره دو روز پیـش نیـز رئیـس کمیتـه 
امداد امام خمینـی )ره(  با اعلام اینکه بیـش از 50 
درصـد از زنـان سرپرسـت خانـوار کشـور زیر چتر 
حمایتی ایـن کمیته قـرار دارنـد، اعلام کـرد یکی 
از اولویت هـای ایـن کمیتـه توانمندسـازی آنها با 

اسـتفاده از ارائه تسـهیلات خرد اسـت.
مرتضـی بختیـاری گفـت که بـه منظور تسـهیل 
اشـتغالزایی حمایت هـای ضمانتـی از سـوی این 

کمیتـه بـرای این قشـر بـه عمـل خواهـد آمد.
بـه هر حـال بـه گفتـه معـاون زنـان نهاد ریاسـت 
جمهـوری،  بـا توجه بـه اینکـه ضمانـت، یکـی از 
مشـکلات بانـوان سرپرسـت خانـوار بـرای اخـذ 
تسهیلات به شـمار می رود براسـاس مصوبه ستاد 
ملـی زن و خانـواده، دولـت از ایـن پـس ضمانـت 
تسـهیلات ایـن بانـوان را بـه عهـده می گیـرد تـا 
دغدغه بانـوان کارآفرین و سرپرسـت خانـوار برای 
دریافـت تسـهیلات، حـل شـود و ۶ میلیـون زن 
سرپرسـت خانوار در جاده خوشبختی گام بردارند.

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده اســتانداری 
کرمان در نشســت خبری با اشــاره به ضرورت 
جهاد تبیین و بیان واقعیت ها برای مردم، گفت: 
عزم دولت برای حل مسائل را دیده ایم. با تلاش 
دولت و مسئولان اعتماد و امید در دل مردم ایجاد 
شده است که با همکاری رسانه  ها این انس و الفت 
بیشتر خواهد شد. نرجس بهرآسمانی،  در ادامه 
به عملکرد یک ساله گذشته پرداخت و گفت: در 
ابتدای دولت سیزدهم برای رصد پتانسیل های 
استان، تدوین شناسنامه فرهنگی، اجتماعی و 
اقتصادی بانوان استان در دستور کار قرار گرفت و 
اکنون یک اطلاعات کامل و جامعی در این مورد 

وجود دارد تا نقشه راه یک ساله قرار بگیرد.
مدیرکل امور زنان و خانواده استانداری کرمان با 
اشاره به معرفی 50 بانوی موفق استان در قالب 
یک دانشنامه، گفت: تعداد این بانوان موفق بیش 
از تعداد اعلام شده است و ســعی داریم این راه 
را بــرای معرفی زنان فرهیخته به نســل آینده 

فراهم کنیم.
او افزود: با توجــه به رویکرد دولت ســیزدهم 

هئیت های اندیشــه ورز در ۷ حوزه کسب و کار 
پایدار، زیســت عفیفانه، تحکیم بنیان خانواده، 
حقوق و مسئولیت های بانوان، جمعیت، نشاط 
اجتماعی و الگوی سوم زن، شکل گرفته است و از 
تمام کسانی که در این حوزه می توانند همکاری 
کنند دعوت می کنیم ایده های خود را اعلام کنند 

و ما نیز حتما همراهی خواهیم کرد.
بهرآسمانی با اشاره دوره های آموزش و توانمندی 
زنان نیز در منطقه زهکلــوت و عنبرآباد، گفت: 
فراهم کردن زمینه برای آمــوزش رایگان فنی  
و حرفــه ای بانوان کارمند در 8 رشــته  طراحی 
صفحات وب، نت ورک، چــادر و مقنعه دوزی، 
پرورش قارچ، پته، تعمیر لــوازم خانه و تعمیر 
مبتدی خودرو و... از جمله اقداماتی اســت که 

انجام شده است.
او ادامه داد: در حوزه مشــاغل خانگی و حمایت 
از بانوان کارآفرینــان در این حوزه بیش از 100 
بازارچه و جشــنواره برگزار شد و در این مدت با 
همکاری اداره کار تعاون و رفــاه اجتماعی بالغ 
بر یک هزار بانو وام اشــتغال دریافت کردند و به 

بیش از 100 نفر تســهیلات روستایی پرداخت 
شده است. همچنین بیش از ۶00 میلیون تومان 
تسهیلات کارگشــایی به بانوان فعال در حوزه 

مشاغل خانگی پرداخت شد.
مدیرکل امور زنان و خانواده استانداری کرمان 
در ادامه با اشــاره به اقدامات انجام شــده برای 
ازدواج آســان تصریح کرد: پرداخــت وام 100 
میلیونی به جوانان دهه شصتی ساکن روستاها، 
راه اندازی مراکز مشاوره در نیروی انتظامی و در 
سازمان ورزش و جوانان استان برای ارائه مشاوره 
به جوانان در آستانه ازدواج و زوج های جوان به 
صورت رایگان و... از جمله اقدامات انجام شــده 
اســت. او موضوع بانوان نخبــه و تحصیل کرده 
اســتان را مورد توجه قرار داد و گفت: مرکزی 
برای توانمند ســازی بانوان در حوزه کســب و 
کار توســط پارک علم و فناوری راه اندازی شده 
است تا ایده های خلاق و فناورانه مورد حمایت 
قرار گیرد. همچنین مدرسه کسب و کار نیز به 
زودی راه اندازی می شــود که همه اقشار بانوان 
استان می توانند به صورت رایگان در دوره های 

آن شرکت کنند. بهرآســمانی به اقدامات انجام 
شــده در حوزه حمایت از بانوان خانه دار اشاره 
کرد و گفت: مهمترین موضــوع در این ارتباط 
بیمه زنان خانه دار است که با پیگیری های انجام 
شــده و همکاری صندوق بیمه روســتاییان و 
عشــایر، امکان بیمه بازنشســتگی برای زنان 
خانه دار 18 تا 50 ساله فراهم شده است و افراد 
می توانند با مراجعه به صندوق بیمه روستائیان 
و عشایر در شــهر ها و دهیاری ها تحت پوشش 
بیمه بازنشستگی قرار بگیرند. او ادامه داد: ارائه 
بیمه رایگان برای مادران باردار و نوزادان تا پنج 
سال، خدمات ناباروری، کاهش سن بازنشستگی 
بانوان، افزایش ســنوات، راه اندازی دو کلینیک 
ناباروری در دو شهرستان اســتان و... از جمله 
اقدامات انجام شده اســت. مدیرکل امور زنان و 
خانواده استانداری کرمان با اشاره به اختصاص 
110 میلیارد تومان اعتبار ویژه زنان به اســتان 
کرمان در سفر رئیس جمهور، از ارائه ۷0 میلیارد 
تومان تسهیلات اشتغالزایی برای زنان کارآفرین 
از طریق جهاد کشاورزی و کمیته امداد خبر داد.

حمایتدولتاززنانسرپرستخانوار
با تشکیل صندوق ضمانت تسهیلات خرد، ویژه زنان سرپرست خانوار از این به بعد،  آنها می توانند 

بدون ضامن وام خرد و اشتغالزایی دریافت کنند

بیشازیکهزاربانویکارآفرینکرمانیواماشتغالزاییدریافتکردند

گزارش
ایران

63 تعاونی مشکل دار در استان 
کرمان مورد حسابرسی قرار گرفتند

مدیرکل تعاون استان کرمان گفت: چیزی در حدود 5 تا 10 درصد 
تعاونی های استان مشکل دار بودند که در سال گذشته ۶3 تعاونی 

مشکل دار مورد حسابرسی قرار گرفتند.
مجتبی مصباح اظهار داشــت: حدود 5 هزار و 300 تعاونی فعال 
در استان کرمان داریم که در حوزه های مختلف فعالیت می کنند.

او با بیان اینکه بحث تعاون یک بحث قرآنی است که خداوند بر آن 
تاکید دارند، گفت: تعاونی تجمیع سرمایه ها برای تعالی است و دین 

اسلام در این مورد سفارش زیادی دارد.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان با اشاره به اینکه 
تعاونی ها می توانند کشور را از مشــکلات اقتصادی نجات دهند، 
افزود: با جمع آوری ســرمایه های خرد می توان هم اشتغال ایجاد 

کرد و هم باعث رونق اقتصادی شد.
مصباح با بیان اینکه 12 درصد اشتغال دنیا را تعاونی ها ایجاد کردند 
و این مهم یک ظرفیت عظیم است که دنیا از آن بهره می برد، ادامه 
داد: در کشور ما حدود 100 هزار تعاونی فعال وجود دارد که از این 

تعداد 5 هزار و 300 تعاونی در استان کرمان است.
مصباح بــا بیان اینکه متاســفانه از ظرفیت تعاونی ها در کشــور 
استفاده نشــده، گفت: عده ای که به دنبال سودجویی خودشان 
بودند، عملکرد یک تعاونی مشــکل دار را به طور هدفمند به تمام 

تعاونی ها تعمیم دادند.
وی با اشــاره به اینکه فقط چیــزی در حدود پنج تــا 10 درصد 
تعاونی های استان مشکل دار بودند، افزود: بقیه تعاونی ها مشکلی 

نداشتند و نباید آن را به همه تعاونی ها تعمیم داد.
مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی استان کرمان با بیان اینکه 13 
هزار میلیارد ریال میزان سرمایه گذاری تعاونی های استان کرمان 
اســت، گفت: در یک سال گذشــته 11۷ تعاونی در سطح استان 

تشکیل شده که 4 هزار و 129 نفر عضو دارند.
او با اشاره به اینکه 220 میلیارد تومان میزان سرمایه گذاری این 
تعاونی ها است، بیان کرد: در سال گذشته ۶3 تعاونی مشکل دار در 

استان کرمان مورد حسابرسی قرار گرفتند.

مشاور استاندار در جنوب کرمان از همکاری 
تامین  در  جیرفت  پزشکی  علوم  دانشگاه 
زیرساخت های بهداشتی و درمانی شهرستان 

فاریاب خبر داد.
حمداله فاریابی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به رایزنی های صورت 
گرفته با رئیس دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در راستای تامین 
زیرساخت های بهداشتی و درمانی فاریاب گفت: با توجه به 
اینکه در شهرستان فاریاب یک مرکز درمان بستر وجود دارد و 
بر اساس مولفه های تعریف شده وزارت بهداشت شهرهای زیر 
30 هزار نفر جمعیت در احداث بیمارستان با مشکل روبرو می 
باشند لذا استفاده از همین ظرفیت پاسخگوی نیازهای درمانی 

مردم خواهد بود.
او با اشاره به جلسه مشترک با رئیس دانشگاه علوم پزشکی جیرفت 
مبنی بر به حداقل رساندن مشکلات درمانی در  فاریاب افزود: در 
جلسه شورای اداری این شهرستان با حضور معاون استاندار نبود 
زیرساخت های درمانی از مهمترین اولویت های  پیش رو مطرح 
شد که  با همکاری رئیس دانشگاه علوم پزشکی جیرفت این مهم 

به صورت جدی در دستور کار قرار گرفته است.
فاریابی از حضور پزشک متخصص 2 روز در هفته در فاریاب 
خبرداد و اظهار کرد :بر اساس قول مساعدت دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت  پزشک متخصص از آبان ماه سال جاری  دو روز هفته  در 
فاریاب  حضور پیدا خواهد کرد که نقطه عطفی در ارتقای سطح 

سلامت مردم است.
مشاور استاندار در جنوب از اهتمام ویژه مسئولان دانشگاه علوم 
پزشکی جیرفت نسبت به پاسخگویی به مطالبات بهداشتی و 
درمانی مردم شهرستان فاریاب خبر داد و افزود: اگرچه تامین 
بهداشت و درمان مردم  وظیفه دولت است اما با مشکلاتی روبرو 
هستیم اما با اقدامات جهادی باید در این مسیر گام های بلندی 

برداشته شود.
او ساماندهی وضعیت شهرستان فاریاب، رودبار جنوب، زهکلوت و 
برخی از نقاط کم برخوردار استان را از دغدغه های استاندار عنوان 

کرد که باید در اولویت کار همه مسئولان قرار گیرد.

رییس اداره حفاظت محیط زیست بافت گفت: ماموران یگان 
حفاظت پارک ملی خبر با همکاری ماموران اجرایی یک گروه 
متخلف حرفه ای شکار غیرمجاز را در این شهرستان دستگیر 

کردند.
حسن موسی پور افزود: این گروه اقدام به شکار یک راس جبیر و سه 

راس کل و بز وحشی در پارک ملی خبر کرده بودند.
او تصریح کرد: از این گروه متخلف یک قبضه اسلحه خفیف کشف 
و ضبط و متخلفان به منظور سیر مراحل قانونی به مرجع قضایی 

معرفی شدند.
رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان بافت تاکید کرد: 
ماموران یگان حفاظت پارک ملی خبر بافت با رصد شبانه روزی 

این منطقه با هرگونه صید و شکار غیرمجاز برخورد جدی دارند.
پارک ملی خَبْر به مساحت حدود 120 هزار هکتار در ۶0 
کیلومتری شهر بافت واقع شده است، این پارک در سال 1350 با 
عنوان منطقه حفاظت شده و در سال 1354 تحت عنوان پناهگاه 

حیات وحش خبر و روچون مورد حفاظت قرار گرفت.
این پارک ملی ارزشمند در سال 13۷0 به عنوان منطقه 
گردشگری فرهنگی در سازمان فرهنگی یونسکو نیز به ثبت رسید 
و در سال 13۷8 قسمت عمده این منطقه به پارک ملی ارتقا یافت.

پارک ملی خبر و پناهگاه حیات وحش روچون ضمن برخورداری 
از تنوع گونه  ای بالای گیاهی و جانوری، گونه  های حمایت شده 
و با ارزشی چون پلنگ، جبیر، کاراکال، روباه شنی، هوبره، عقاب 

طلایی و غیره را در خود حفظ می  کند.  
پارک ملی به محدوده ای از منابع طبیعی کشور اعم از جنگل 
و مرتع و بیشه های طبیعی و اراضی جنگلی و دشت و آب و 
کوهستان اطلاق می شود که نمایانگر نمونه های برجسته ای از 
مظاهر طبیعی ایران باشد و به منظور حفظ همیشگی وضع زندگی 
و طبیعی آن و همچنین ایجاد محیط مناسب برای تکثیر و پرورش 
جانوران وحشی و رشد رستنی ها در شرایط کاملاً طبیعی تحت 

حفاظت قرار می گیرد.
در پارک های ملی تیراندازی، شکار، تعلیف احشام، قطع درختان، 
بوته کنی و بطور کلی هر عملی که موجب تخریب محیط شود 
ممنوع بوده و ورود به این پارک ها نیز تابع دستورالعمل سازمان 

حفاظت محیط زیست کشور است.

با برگزاری نشســت طراحی پایلوت کشــوری 
ســاماندهی مراقبت رسمی از ســالمندان، در 
دانشگاه کرمان، پایلوت کشوری مراقبت رسمی 
از سالمندان می شــود. معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی کرمان در نشست طراحی ساماندهی 
مراقبت از سالمندان گفت: این پروژه با همکاری 
اداره سلامت ســالمندان وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی، وزارت کار و امور اجتماعی، 
سازمان بهزیستی و ســایر سازمان های مرتبط با 
امور سالمندان به منظور تربیت ساختارمند مراقبت 

رسمی برای سالمندان انجام خواهد شد. محسن بارونی گفت: در این پروژه تمامی فرآیند های مرتبط 
در زمینه خدمت به سالمندان با مشارکت همه سازمان ها در قالب کارگروه های تخصصی احصا و 
آزمون می شود و در نهایت مدل مناسب در این زمینه در اختیار کل کشور قرار می گیرد. در ادامه رئیس 
اداره سلامت سالمندان وزارت بهداشت به بیان اهداف برگزاری این نشست پرداخت و مسائل فنی 
سالمندان و بسته آموزشی مراقبان سالمند را برای حاضران تشریح کرد. در این نشست، چالش های 
مراقبت از سالمندان در حوزه مسائل امنیتی و قضایی، توسط حسام الدین علامه دبیر شورای ملی 
سالمندان کشور بیان و بررسی شد. اهم مسائل امنیتی مراقبت از سالمندان توسط نماینده اجتماعی 
فرماندهی نیروی انتظامی و اهم مسائل حقوقی مراقبت از سالمندان توسط کوروش احمد یوسفی 
سرپرست دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری کرمان بیان شد. از طرفی در حوزه مسائل اجرایی 
سالمندان، توانمندسازی مراقبان و سالمندان توسط باغعلی شاهی و نوروزی از سازمان بهزیستی و 
فروغی مشاور رئیس سازمان بهزیستی کشور مطالبی بیان شد. نشست توسعه فن آوری های مرتبط با 
مراقبت از سالمندان توسط رئیسی و خانم موسوی از حوزه کارگروه تخصصی نوآوری های اجتماعی 

صنایع نرم و خلاق معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری ارائه شد.

به گزارش کرمان  نو، مدیر شــرکت خدمات 
یتــی کشــاورزی جنــوب کرمــان  حما
اظهارداشت: از ابتدای سال 1401 تا پایان 
مرداد ماه، مقدار 148۷5 تن انواع کودهای 
شــیمیایی ازته، فسفاته و پتاســه تأمین و 
تدارک شده و مقدار 9۶15تن از این مقدار 

به کشاورزان منطقه تحویل گردیده است.
محمد شــریفی افــزود: طی ایــن مدت در 
مقایســه با مدت مشابه ســال قبل میزان 

توزیع کودهای فســفاته بیش از 1۶برابر و کودهای پتاســه بیش از 13 برابر افزایش 
داشته است.

او ادامه داد: در راستای اختصاص عادلانه و متناسب کود به کشاورزان، مقادیر توزیع 
شده انواع کودهای شــیمیایی در سال جاری بر اســاس حواله الکترونیکی صادره از 

سوی مراکز جهاد کشاورزی صورت گرفت.
مدیر شرکت خدمات حمایتی کشــاورزی جنوب کرمان اظهار داشت: در حال حاضر 
وضعیت ذخیره سازی انواع کودهای شیمیایی در انبارهای شرکت و کارگزاران قابل 

قبول بوده و هیچگونه نگرانی در آغاز سال زراعی جدید وجود نخواهد  داشت. 
شریفی از همکاری و همیاری مســئولین سازمان جهاد کشــاورزی و ستاد مرکزی 
شــرکت خدمات حمایتی کشــاورزی  قدردانی کرد و اظهار امیدواری کرد: در سال 
جاری، افزایش مصرف کودهای پتاســه و فســفاته که به دنبال کاهــش قیمت این 
کودها صورت گرفته اســت، بهبود عملکرد محصولات باغی و زراعی و منفعت بیشتر 

کشاورزان را به دنبال داشته باشد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
جنــوب کرمــان گفت: شــورای 
فرهنــگ عمومی جنــوب کرمان 
بزودی در فاریاب برگزار می شود.

مام  م مســلمی مهنی بــا ا بهــرا
جمعه فاریاب پیرامون مســائل و 
مشــکلات مربوط به  فعالیت های 
فرهنگــی و هنــری ایــن منطقه  

گفتگو کرد.
مســلمی  مهنی در دیدار با حجه الاســلام والمســلمین عباس گروهی  
گفت: توســعه و پیشــرفت فرهنگ و هنر در فاریاب نیاز به همگرایی و 

هم افزایی دارد.
او تصریح کرد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان عزم خود 
را جزم کرده که با تعامل با اصحــاب و فرهنگ هنر ریل گذاری جدیدی 

را با توجه به ظرفیت هنری این شهرستان انجام دهد.
مســلمی از دورهمی اصحاب فرهنگ و هنر فاریاب بعــد از اربعین خبر 
داد و گفت: باید با راهبرد جدید در همه حوزه های فرهنگ و هنر توسعه 

متوازن را رقم زد.
گفتنی اســت نشســت شــورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان در 13 
شهریور ماه سال جاری با دســتور کار برنامه ریزی فرهنگی در خصوص 
صیانــت از خانواده و فرزنــدآوری و برنامه ریــزی فرهنگی در خصوص 

اربعین برگزار می شود.

کرمان، پایلوت کشوری مراقبت رسمی
 از سالمندان می شود

 مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی جنوب کرمان:
کشاورزان نگران تامين کود کشت

 پایيزه نباشند

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان:

شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان 
در فاریاب برگزار می شود

مشاور استاندار در جنوب کرمان خبر داد
تامين زیرساخت های حوزه 
سلامت فاریاب با همکاری 

دانشگاه علوم پزشکی جيرفت

اعضای گروه حرفه ای شکار 
غيرمجاز در بافت دستگير شدند

خبر

خبر
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خبرخبر

صادرات ایران بــه ترکیــه در ۷ ماهه 
نخست سال جاری میلادی 5۶ درصد 
رشــد کرده و تراز تجاری دو کشور در 
این مدت به میزان 443 میلیون دلار به 

نفع ایران بوده است.
بــه گــزارش خبرگــزاری تســنیم، 
جدیدترین آمار منتشــر شده از سوی 
اداره آمار ترکیه نشان می دهد مبادلات 
تجاری این کشــور با ایران در ۷ ماهه 
نخست سال جاری میلادی 33 درصد 

رشد داشته است.
ارزش تجارت ایــران و ترکیــه که در 
ماه های ژانویه تا جــولای 2021 بالغ 
بر 2.8۷۷ میلیــارد دلار بوده در مدت 
مشابه ســال جاری به 3.84۷ میلیارد 

دلار افزایش یافته است.
بر اســاس این گزارش صادرات ترکیه 
به ایــران در ماه های ژانویــه تا جولای 
2022 با افزایش 13 درصدی نســبت 
به مدت مشابه ســال قبل مواجه شده 
و به 1.۷02 میلیارد دلار رسیده است. 
ترکیه در ژانویه تا جولای 2021 بالغ بر 
1.50۷ میلیارد دلار کالا به ایران صادر 

کرده بود.
رشــد واردات ترکیه از ایران در ۷ ماهه 
امســال نســبت به صادرات این کشور 
بیــش از 4 برابر بوده اســت. ترکیه در 
۷ ماهه نخســت ســال جاری میلادی 
2.145 میلیــارد دلار کالا از ایران وارد 
کرده اســت که این رقم نسبت به مدت 
مشابه ســال قبل رشــد 5۶ درصدی 
داشته اســت. ترکیه در ماه های ژانویه 
تا جولای ســال 2021 بالــغ بر 1.3۷ 
میلیارد دلار کالا از ایران وارد کرده بود. 
تراز تجاری ایران بــا ترکیه در ۷ ماهه 
ســال جاری میلادی به میــزان 443 

میلیون دلار به نفع ایران بوده است.
بر اساس این گزارش در جولای 2022 
واردات ترکیه از ایران رشد 2۶ درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته 
و به 241.۶3 میلیون دلار رسیده است. 
صادرات ترکیه به ایــران در همین ماه 
رشد 1 درصدی داشته و به 241.2۶8 

میلیون دلار رسیده است.

کاهش ۵ درصدی مصرف برق خانگی
سخنگوی صنعت برق: 

توزیع 850 ميليارد 
تومان پاداش بين 16.7 

ميليون مشترک
ســخنگوی صنعت بــرق با اشــاره به 
اعطای پاداش 850 میلیــارد تومانی 
به 1۶.۷ میلیون مشــترک کم مصرف 
برق گفــت: حداقل بیــش از 5 درصد 
کاهش مصــرف را در بخــش خانگی 

تجربه کردیم.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، مصطفی 
رجبی مشــهدی در ارتباط با رســانه 
ملی با اشــاره به مدیریت مصرف برق 
در حوزه صنایع گفــت: در ابتدا برنامه 
ینکه  مشــخصی را داشــتیم بــرای ا
بتوانیم از تابســتان امســال با تامین 
برق پایدار همه مشــترکان عبور کنیم 
اجرای این برنامه که شامل 100 اقدام 
بود و برای اینکه به بخش های مختلف 
بتوانیــم انرژی برســانیم کــه صنعت 
جزو آخریــن حلقــه محدودیت بود و 
بخش های مختلف را انرژی هایشــان 
را کاهش دهیم بخــش خانگی کاهش 
مصرف انرژی را داشت و سایر بخش ها 
هم همینطور و آن به معنی خاموشــی 
نبود به معنی این بود کــه با همکاری 
خوب مردم  در طرح های تشــویقی ما 

مشارکت موثر داشته باشند.
وی افزود: تقریبــا از 40 میلیون قبض 
که صادر شــده از دوره گرم امســال ، 
1۶ و هفت دهم میلیون مشــترکین ما 
مشمول پاداش مدیریت مصرف شد و 
850 میلیارد تومــان پاداش پرداخت 
شــده و تا پایان شــهریور برنامه  ما از 
1۶ و هفت دهم میلیون مشــترک که 
پاداش مدیریت مصرف گرفتند، پنج و 
چهاردهم میلیون قبض شان بستانکار 

یا اینکه رایگان شد.
 ســخنگوی صنعت برق درباره کاهش 
مصــرف در بخش خانگــی ادامه داد:  
حدود 1500 مــگاوات  کاهش مصرف 
در بخش خانگی داشــتیم  هر ســال 
تقریبا حدود یک میلیون مشــترک  به 
ما اضافه می شــود و حدود چهار و نیم 
تا 5 درصد رشــد مصــرف را در بخش 
خانگی داریم. طبق آخرین آمار بخش 
خانگی یک و نه دهم درصد رشد منفی 
دارد و این نشــان می دهد همکاری ها 
به گونــه ای بوده که حداقــل بیش از 
5 درصــد کاهش مصــرف را در بخش 

خانگی تجربه کردیم.

در  گفت:  صمت  وزیر  ون  معا
رد  دا خلی  به دا محصولاتی که مشا
باشد  لا  با مشتری  رضایت  سطح  و 
در  ما  ا داشت،  هیم  نخوا ردات  ا و
محصولاتی که تولید نداشته باشیم، از 
ظرفیت های مختلف استفاده خواهیم 

کرد.
محمد مهدی برادران در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس و 
در پاسخ به این سوال که آیا واردات 
د می شود، گفت:  ا ز آ نگی  زم خا لوا
ر رقابتی باشد و محصولات  وقتی بازا
مین  تا ا  ر ز کشور  نیا ند  ا بتو خلی  دا
کند، دلیلی برای واردات محصولات 

مشابه نداریم. 
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت افزود: البته در برخی 
از حوزه ها مانند موبایل و یا کمپرسور 
آمادگی و تمایل برای سرمایه گذاری 

مشترک در کشور را داریم. 
وی بیان داشت: به دنبل این هستیم 
که در عرصه های بین المللی در حوزه 
کننده  در  صا یک  به  نگی  خا زم  لوا
مات  قدا تبدیل شویم و با توجه به ا
ین  خیر ا نجام شده طی سال های ا ا

پتانسیل وجود دارد. 
برادران با بیان اینکه مشکل در زمینه 
تولید لوازم خانگی وجود ندارد، گفت: 
نت و  صلی ما کیفیت و ضما دغدغه ا

خدمات پس از فروش است. 
رت صمت  یع عمومی وزا معاون صنا
ز سال آینده رویکرد  اظهار داشت: ا
معاونت صنایع عمومی وزارت صمت 
تکمیل  که  نگی  خا زم  لوا ه  حوز در 
محصولات  مین  تا و  تولید  زنجیره 
کیفیت  تقا  ر ا به  بود  نگی  خا زم  لوا
زم  ه لوا هد کرد و در حوز تغییر خوا
نت و  نگی بیشتر به کیفیت، ضما خا
هیم  ز فروش فکر خوا خدمات پس ا

کرد. 
نگی  خا زم  لوا ت  ردا ا و ه  ر با در وی 
که  محصولاتی  در  داشت:  بیان 
یت  رد و سطح رضا خلی دا به دا مشا
مشتری بالا باشد به هیچ وجه واردات 
نخواهیم داشت، اما در محصولاتی که 
تمان  تولید نداشته باشیم و یا تولیدا
ز  یت نکند و یا رضایت مشتری ا کفا
ز  هم نشود، ا نظر قیمت و کیفیت فرا
ظرفیت های مختلف استفاده خواهیم 

کرد. 
وی در پاسخ به این سوال که با توجه 
زم  ز محصولات لوا ینکه برخی ا به ا
ز جمله ماشین ظرف شویی  نگی ا خا
یا  خلی نیست و آ ز دا پاسخگوی نیا
ممکن است در این محصولات واردات 
م شود گفت: با توجه به پروژه  نجا ا
هایی که افتتاح خواهیم کرد، نیاز به 

این بخش نیز تامین می شود. 

در شيوه فروش شرکت های 
لوازم خانگی نمی توانيم 

مداخله کنيم 
ل که  ین سوا ن در پاسخ به ا ا در برا
زم  چه برخوردی با فروشندگان لوا
خانگی که محصولات خود را به علت 
کمبود در بازار پیش فروش می کنند 
و به این روش از وضعیت سوء استفاده 
می کنند، صورت می گیرد، گفت: ما 
نمی توانیم در حوزه شرکت ها دخالت 
نگی  خا زم  لوا فروش  پیش  کنیم، 
ز روش های  توسط شرکت ها یکی ا

عرضه تولیدکنندگان است. 
بتی  ر رقا ا ز ین در با برا فزود: بنا وی ا
ز روش  نند ا ا تولید کنندگان می تو
ده  ستفا ا عرضه  برای  مختلف  های 
م  قدا ین ا ینکه ا کنند و با توجه به ا
یک روش فروش و عرضه است و ادامه 
ستقبال  ا به  بستگی  نیز  ند  رو ین  ا
مشتریان و خریداران دارد، بنابراین 
ما نمی توانیم دخالتی داشته باشیم. 

معاون وزیر صمت بیان داشت: هیچ 
زم  کمبودی در حوزه محصولات لوا
قا شرکت  تفا رد و ا نگی وجود ندا خا
پیش  به  م  قدا ا که  کننده ای  تولید 
فروش کرده است، با توجه به آماری 
دست  در  رها  نبا ا موجودی  ز  ا که 

داریم، انبارهایش مملو از کالا است.

رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک خاطر نشان 
کرد: سقف صادرات دام در مصوبه شورای 
قیمت گذاری و شیوه نامه صادرات به دلیل 
احتمال تنش در بازار اعلام نشده است؛ ولی 
به صورت محرمانه به سازمان جهاد کشاورزی 
استان ها ابلاغ شده تا بر اساس آن مجوز صادر 

کنند.
افشین صدردادرس ، با اشاره به ابلاغ شیوه نامه 
صادرات دام زنده از سوی سازمان دامپزشکی، 
گفت: مرجع صدور مجوز صادرات دام زنده، 
سازمان جهاد کشاورزی استان هاست؛ متقاضیان 
صادرات باید درخواست خود را به این سازمان 
اعلام کنند و هم اکنون در مرحله ثبت تقاضا 

هستیم.
وی با بیان اینکه سازمان جهاد کشاورزی 
استان ها بر اساس بندهای شیوه نامه صادرات 
بررسی ها را انجام می دهند، گفت: اگر نقطه 
ابهامی در روند وجود ایجاد شود طبق شیوه نامه 
از معاونت امور دام یا دفتر توسعه صادرات 
استعلام گرفته می شود در صورت نبود ابهام 
متقاضی برای طی کردن مراحل به سازمان 

دامپزشکی مراکز استان ها ارجاع داده می شود.
صدر دادرس در پاسخ به این پرسش که آیا سقف 
صادرات دام مشخص شده است؟ بیان کرد: 
سقف صادرات در مصوبه شورای قیمت گذاری 
و شیوه نامه صادرات به دلیل احتمال تنش در 
بازار اعلام نشده است؛ ولی به صورت محرمانه به 
سازمان جهاد کشاورزی استان ها ابلاغ شد تا بر 

اساس آن مجوز صادر کنند.
رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک با اشاره به 
کشورهای هدف صادراتی، خاطر نشان کرد: 

کشورهای حاشیه خلیج فارس، عراق و اقلیم 
کردستان دام زنده صادر می شود؛ و در ازای آن 
صادرکننده باید ارز وارد کشور می کند.  برای 
صادرکنندگان بعد از صادرات تعهد ارزی ایجاد 
می شود که بعد از صدور دام باید معادل آن ارز 

وارد کند.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه دامپروری 
فراسرزمینی در ارمنستان و مغولستان انجام 
می شود، گفت: در این کشورها مراتع به وفور 
وجود دارد و دام ارزان است از این رو سرمایه گذار 
ایرانی به این کشورها می روند و اقدام به تولید 
می کنند؛ اما نباید از این نکته غافل شویم که 
باید تولیدکننده داخلی باشد.  محور توجه 
تولیدکننده داخلی تابع قوانین داخلی و برای 
مصرف اقدام به تولید می کند از این رو تولید آنها 
باید برای فروش در بازار داخلی ارجعیت داشته 
باشد. صدردادرس میزان مازاد دام را حدود 4 تا 
۶ میلیون راس دام زنده عنوان کرد و افزود: پروژه 

پلاک گوش در سال 99 کلید خورد و ما همان 
زمان به مسئولان وزارت کشاورزی اعلام کردیم 
که نه تنها این موضوع به جمع آوری دام کمک 
نمی کند بلکه خطا در آمار را افزایش می دهد که 

در عمل نیز این اتفاق افتاد.
وی افزود: بازار دام زنده و گوشت در بازار  یک 
رابطه منطقی دارند؛ اما در شرایط اقتصادی که 
دلال ها بر بازار حکومت می کند این رابطه منطقی 
برقرار نیست وقتی قیمت دام زنده هزار تومان بالا 

برود قیمت گوشت 4 برابر بالا می رود.
این کارشناس حوزه دام ادامه داد: کنترل بازار 
گوشت ساده است چرا که عرضه کنندگان 
گوشت در بازار مشخص هستند این افراد سهم 
مشخصی از توزیع گوشت در بازار را دارند که بر 
فعالیت آنها می توان نظارت کرد؛ اما این نظارت ها 
در این بخش انجام نمی شود و بیشترین فشار بر 
روی قیمت دام زنده می گذارند که این مسئله 

عادلانه نیست.

۴میلیونداممازادداریم
رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک : سقف صادرات دام محرمانه است

معاون وزیر صمت: 

اجازهوارداتلوازمخانگیمشابه
داخلینمیدهیم

رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی خاطرنشان کرد: نرخ مصوب مرغ 
گوشتی کیلویی 59 هزار و 800 تومان است؛ فروشندگان امیدوار هستند 
که با آغاز هفته جدید قیمت ها ریزش کنند چرا که با افزایش نرخ مرغ میزان 

مصرف حدود 20 درصد از سوی مردم کاهش پیدا کرد.
مهدی یوسف خانی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با تایید خبر  
فروش مرغ کیلویی ۶5 هزار تومان، خاطرنشان کرد: چند روزی است که 
شاهد افزایش نرخ مرغ در واحدهای صنفی هستیم؛ مرغ زنده کیلویی 44 
تا 45 هزار تومان و مرغ عمده کیلویی ۶0 هزار تومان شده است از این رو  نرخ 

فروش مرغ آماده طبخ در خرده فروشی به کیلویی ۶5 هزار تومان رسید.
این فعال صنفی با بیان اینکه رعایت نرخ مصوب از سوی فروشندگان 
الزامی است، تصریح کرد: نرخ مصوب کیلویی 59 هزار و 800 تومان است 
فروشندگان امیدوار هستند با آغاز هفته جدید قیمت ها ریزش کنند چرا 
که با افزایش نرخ مرغ میزان مصرف حدود 20 درصد از سوی مردم کاهش 

پیدا کرد.
وی ادامه داد: مرغ کیلویی ۶0 هزار تومان خرید گوشت قرمز را برای 
خانوارها اقتصادی تر کرده است؛ تفاوت نرخ مرغ و گوشت همواره 5 برابر بود 
اما در حال حاضر این تفاوت قیمت 2.5 تا 3 برابر شده است از این رو بخشی 
از خانوارها ترجیح می دهد به جای مرغ، گوشت قرمز خریداری کنند چرا 

که گوشت در سفره خانه های ایرانی کاربرد بیشتری دارد.
به گفته رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی؛ توان خرید مردم مشخص 
است و حتی نرخ مصوب کیلویی ۶0 تومان نیز برای خریداران مورد قبول 
نیست؛ این در حالیست که تولید کنندگان متقاضی نرخ جدید هستند و 
پیشنهاد فروش مرغ کیلویی ۷0 تا 80 هزار تومانی را به دولت می دهند 

البته بدون تردید این نرخ از سوی دولت تایید نخواهد شد.
در همین رابطه محمد یوسفی، با بیان اینکه تولیدکنندگان با هدف متعادل 
کردن قیمت مرغ گوشتی میزان تولید و جوجه ریزی را کاهش دادند، افزود: 
در ماه های اخیر تولید توجیه اقتصادی نداشت از این رو شاهد تعطیلی 

تعدادی از واحدهای تولیدی کوچک بودیم.

صادرات ایران به ترکيه مصرف مرغ 20 درصد کاهش یافت
56 درصد رشد کرد

رنا
: ای

س
عک

به گزارش خبرگزاری تسنیم ، محمد جواد ساداتی نژاد روزگذشته  در آیین 
کلنگ زنی مجتمع پرورش بره پروار  15000 راسی و مجتمع گلخانه آق تپه 
در شهرستان بجنورد اظهار داشت: در حال حاضر 93 درصد از مطالبات 
گندم کاران خراسان شمالی پرداخت شده و تا هفته آینده تمام مطالبات 

گندم کاران این استان و کل کشور تسویه خواهد شد.
وی افزود: صادرات دام آزاد است و خراسان شمالی ظرفیت خوبی برای 

پرورش دام دارد و هیچ محدودیتی هم برای صادرات دام نداریم.
وزیر جهاد کشاورزی توسعه آبیاری نوین و آبخیزداری در خراسان شمالی 

را نیز مورد تاکید قرار داد.
محمد رضا حسین نژاد، استاندار خراسان شمالی نیز در این آیین خرید 
تضمینی گندم را مورد تاکید قرار داد و گفت: با قیمت واقعی گندم و دام 

موجبات توسعه بخش کشاورزی فراهم می شود.

وزیر جهاد کشاورزی: تمام مطالبات 
گندم کاران تا هفته آینده پرداخت می شود

پس از افزایش بی سـابقه تورم خوراکی ها در خرداد و تیر، 
ناشـی از حذف ارز ترجیحی، حـال کارنامه آمـاری تایید 
می کند که برخـی کالاهـای پرطرفـدار، کاهش تـورم را 
ثبت کردند. در مـرداد مـاه، خوراکی هـای پرتقاضا مانند 
مرغ ماشـینی و روغن مایع، تـورم منفی ماهانـه را تجربه 
کردند؛ بـه این معنـی که از سـطح قیمت آنها نسـبت به 
تیرماه کاسـته شـده اسـت. به نظر می رسـد که این رویه 

کاهـش قیمت هـا در ماه های آینـده نیز تـداوم یابد.
مرکز آمار ایران، جزئیات تورم کالاهـای خوراکی مناطق 
شـهری در مردادماه را منتشـر کـرد. پیش تـر در گزارش 
تـورم مردادماه مرکـز آمار، تـورم نقطه  به  نقطـه کالاهای 
خوراکـی را 4/ 80 درصـد اعـلام کرده   بـود که ایـن عدد 
نسـبت به تیرماه ۶/ 5 واحد درصد کاهـش را تجربه کرده 
  بود. همچنین در آن گزارش تورم ماهانـه خوراکی  ها 4/ 1 
درصد اعلام شـد که نشـان از کاهش 3/ 4 واحد درصدی 

قیمت ماهانه این گـروه دارد.
بيشترین کاهش قيمت برای هندوانه

براسـاس گزارش جدیـد مرکز آمار کـه در نهم شـهریور 
منتشـر شـد، در گروه میوه و خشـکبار، پرتقال بـا 2/ 24 
درصد بیشـترین افزایش قیمت را در بین اقـلام خوراکی 
داشـته اسـت. پس از آن در گـروه سـبزیجات و حبوبات، 
هویج فرنگی بـا 8/ 21 درصد در رتبـه دوم افزایش قیمت 
قـرار گرفتـه اسـت. همچنین براسـاس ایـن گـزارش در 
گروه میـوه و خشـکبار، هندوانه بـا منفـی ۷/ 22 درصد، 
بیشـترین کاهش قیمـت را در میان تمام اقـلام خوراکی 
داشـته اسـت. از نکات قابل توجه آمـار تـورم خوراکی  ها 
در این ماه، کاهش قیمت مرغ ماشـینی بـه میزان منفی 
5/ 4درصد اسـت. جزئیات تورم کالاهای خوراکی نشـان 
می  دهد از لیسـت 53 قلـم کالای خوراکی بررسی شـده، 
12 قلم کالا نسـبت به مدت مشـابه سـال گذشته بیش 
از 100 درصـد افزایـش قیمت داشـته  اند. از سـوی دیگر 
32قلـم درصد تغییر سـالانه بالاتـر از نرخ تـورم نقطه  ای 
نقاط شـهری کشـور )1/ 51( داشـته  اند. به  نظر می  رسـد 
کـه اثـر حـذف ارز ترجیحـی کالاهـای اساسـی کـه در 
اردیبهشـت  ماه اتفـاق افتاد، درحال تخلیه شـدن اسـت؛ 
چراکه پس از افزایش تورم سـالانه خوراکی  هـا در تیرماه، 
این نرخ در مـرداد با کاهـش قابل ملاحظـه  ای مواجه و با 

کاهش تـورم ماهانه کالاهای خوراکی همسـو شـد.
 تصویر تورم اقلام خوراکی در مرداد

مرکز آمـار ایـران، 9 شـهریور آمـار تـورم خوراکی  هـا در 
مرداد ماه را منتشـر کرد. براسـاس گزارش مرکـز آمار در 
دومین ماه تابسـتان سـال 1401، در بخش تورم ماهانه، 
پرتقـال صدرنشـین افزایـش قیمـت اسـت. پرتقـال بـا 

افزایش قیمت 2/ 24 درصد نسـبت به تیرمـاه، پرچم  دار 
تـورم ماهانـه خوراکی  هـا در مـرداد مـاه اسـت. پـس از 
پرتقـال، هویج فرنگـی بـا رشـد 8/ 21 درصد نسـبت به 
ماه قبـل، در رتبـه دوم بیشـترین افزایش قیمـت ماهانه 
اقلام خوراکـی قرار گرفـت. این دو قلـم با افزایـش بالای 
20 درصدی قیمت نسـبت بـه تیرمـاه، در صـدر جدول 
تـورم ماهانـه خوراکی  ها قـرار گرفتند. همچنین سـیب 
با 1/ 13درصد و سـس مایونز بـا 8/ 10 درصـد، کالاهایی 
هستند که رشد قیمت ماهانه بیش  از 10 درصد را تجربه 
کردند. در گزارش یکم شـهریور مرکز آمار کـه تورم کلی 
مردادماه بررسـی شـده بـود، نـرخ تـورم نقطه   بـه   نقطه 
کالاهای خوراکی بـه 4/ 80 درصد و نرخ تـورم ماهانه این 
گروه کالا به 4/ 1 درصد رسـید. بررسـی آمارهای پیشین 
مرکز آمار نشـان می  دهد نرخ تـورم نقطه به نقطـه اقلام 
خوراکی در مرداد نسـبت بـه تیرمـاه ۶/ 5واحـد درصد و 
نرخ تورم ماهانـه 3/ 4 واحد درصد کاهش داشـته اسـت. 
به  نظـر می  رسـد کـه تـورم ماهانـه مـواد خوراکـی از قله 
خود عبور کرده؛ چـرا که بـرای دومین ماه متوالـی، روند 

کاهشـی این نـرخ ادامه یافته اسـت.
عبور از پيک تورم خوراکی  ها

پـس از حـذف ارز ترجیحـی کالاهـای اساسـی در 
اردیبهشـت ماه، تورم در خرداد مـاه افزایش قابل توجهی 
یافت. آمارها نشـان می  دهد که نـرخ تورم ماهانـه خرداد 
بـه سـطح 2/ 12 درصـد و نـرخ تـورم ماهانـه کالاهـای 
خوراکی نیز در آخریـن ماه بهار بـه 4/ 25 درصد رسـید. 
بررسـی آمارهای تـورم تیرماه نشـان از عبور نرخ تـورم از 
قله اسـت؛ چراکه نـرخ تورم ماهانـه خوراکی  هـا در اولین 
ماه تابسـتان بـه ۷/ 5 درصد رسـید. در مردادمـاه نیز این 
روند کاهشـی ادامه پیدا کـرد و این عـدد بـه 4/ 1 درصد 
رسید. براسـاس آمارهای منتشر شده گذشـته، نرخ تورم 
نقطه به نقطـه خوراکی  هـا از ۶/ 81 درصد در خـرداد ماه 
به 8۶ درصـد در تیرماه رسـید. در مردادماه امـا با کاهش 
۶/ 5واحد درصـدی، این نـرخ بـه 4/ 80درصـد و از پیک 
خـود در تیرماه فاصله گرفـت و به  نظر می  رسـد اثر حذف 
ارز ترجیحی به مرور در حال تخلیه  شـدن اسـت؛ چرا که 
پس از افزایش تورم سـالانه خوراکی  ها در تیرماه، این نرخ 
در مـرداد با کاهـش قابل ملاحظـه  ای مواجـه و با کاهش 

تـورم ماهانه کالاهای خوراکی همسـو شـد.
این کاهـش در تورم مـواد خوراکـی را می  تـوان به عنوان 
واکنشـی بـه تحـولات بین  المللـی نیـز در نظـر گرفت؛ 
چراکـه پیش  بینی  هـای تـازه در سـطح جهان حاکـی از 
آن اسـت که تورم جهانـی کالاهـای خوراکی در سـه ماه 
چهارم سـال 2022 بـه نصف سـه مـاه دوم سـال جاری 

میـلادی خواهـد رسـید. ایـن مسـاله می  توانـد تـا حـد 
زیـادی به کنتـرل قیمـت مـواد غذایـی در ایـران کمک 
کند. البتـه بـازار محصولات کشـاورزی در سـطح جهان 
به  دلیـل ادامـه جنـگ اوکراین همچنـان بی  ثبات اسـت 
و این بی  ثباتـی در بازارهـای جهانی، می  توانـد به افزایش 
قیمت محصـولات خوراکی در ایران نیز منجر شـود. باید 
منتظر مانـد و دید کـه تحـولات جهانی در کنار مسـائل 
داخلی، قیمـت کالاهای خوراکـی را به کدام سـو می  برد. 
بخش دیگری از گـزارش مرکز آمار درباره تـورم کالاهای 
خوراکـی به بررسـی تـورم نقطـه به نقطـه این دسـته از 
کالاهـا اختصـاص یافته اسـت. بـر ایـن اسـاس در میان 
53 کالای بررسی شـده در این گزارش 32 قلـم کالا تورم 
نقطه به نقطه  ای بالاتـر از تـورم نقطه به نقطه مـرداد ماه 
را کـه 1/ 51 درصـد بـوده، ثبت کـرده اسـت. روغن مایع 
و روغـن نباتـی جامد بـه ترتیب بـا ثبـت تـورم نقطه به 
نقطـه ۶/ 314 درصـدی و 3/ 288درصـدی صدرنشـین 
تـورم نقطه بـه نقطـه خوراکی  هـا بودند. سـیب زمینی با 
8/ 193 درصـد، برنج درجه یـک ایرانی بـا 3/ 190درصد 
و ماکارونی بـا 1/ 1۶2 درصد در رده هـای بعدی بالاترین 
تورم نقطه به نقطه کالاهای خوراکی در تیرمـاه قرار دارد. 
رشـد نقطه به نقطه بـالای صددرصـد در کالاهایی مانند 
پنیر، ماسـت و ماکارونی حاکی از آن اسـت کـه کالاهای 
اساسی در یک سال گذشـته افزایش قیمت قابل توجهی 
را تجزیـه کرده  اند و فشـار مضاعفـی را بـر دوش خانوارها 

قرار داده اسـت.
جزئيات تورم گروه های مختلف

جزئیات آمار منتشـر شـده مرکز آمار در مردادماه نشان 
می  دهد در گروه نـان و غلات، اقـلام »رشـته آش« با 2/ 
4 درصد »برنج ایرانـی درجه یک« با رشـد 1/ 4 درصد و 

»شـیرینی خشـک« با 3 درصد بالاترین افزایش قیمت 
نسـبت به ماه گذشـته را به خـود اختصـاص داده  اند. در 
گروه »گوشـت قرمز، سـفید و فرآورده های آنهـا« اقلام 
»گوشـت گاو یا گوسـاله« با 5/ 3 درصد »کنسـرو ماهی 
تـن« بـا 9/ 1 درصـد و »ماهـی قـزل  آلا« بـا 1/ 1 درصد 
بیشـترین رشـد قیمت را نسـبت به ماه قبل داشته  اند. 
نکته قابل توجـه در این گـروه از اقـلام خوراکی، کاهش 
قابل توجـه قیمت قلـم »مرغ ماشـینی« نسـبت به ماه 
قبل اسـت. آمارها نشـان می  دهد که »مرغ ماشینی« با 
منفی 5/ 4 درصد بیشـترین کاهش قیمت را نسـبت به 
تیرماه سال جاری داشته اسـت.  در گروه »لبنیات، تخم 
مـرغ و انواع روغن« بیشـترین افزایش قیمت نسـبت به 
ماه قبل مربـوط به »خامـه پاسـتوریزه« بـا 9.5 درصد، 
»کره پاسـتوریزه« با 8/ 4درصـد و »دوغ پاسـتوریزه« با 
1/ 4 درصد بوده اسـت. همچنین در این گروه بیشترین 
کاهش قیمت مربوط بـه »روغن نباتـی جامد« با منفی 
۷/ 1 درصـد بـوده اسـت. در گـروه »میـوه و خشـکبار« 
بیشـترین افزایش قیمت نسـبت به ماه قبـل مربوط به 
»پرتقال« بـا 2/ 24 درصـد و »سـیب« بـا 1/ 13 درصد 
اسـت. همچنین در ایـن گـروه »هندوانه« بـا منفی ۷/ 
22 درصد و »لیموترش« با منفـی 4/ ۷ درصد با کاهش 
قیمت مواجه شـده اند. در گروه »سبزیجات و حبوبات« 
نیـز بیشـترین افزایـش قیمت نسـبت بـه ماه قبـل به 
»هویج فرنگی« بـا 8/ 21 درصـد، »پیاز« بـا 9.5 درصد 
و »لوبیا چیتی« بـا 4/4درصـد تعلـق دارد. در نهایت در 
گـروه »قنـد، شـکر، آشـامیدنی  ها و سـایر خوراکی  ها« 
سـس مایونـز بـا 8/ 10 درصد و سـس گوجـه فرنگی با 
۶/ 5 درصـد بیشـترین افزایش قیمـت را نسـبت به ماه 

قبل داشـته  اند.
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آمار واردات زنجیره فولاد از شمش فولاد تا انواع مقاطع، محصولات فولادی و آهن 
اسفنجی نشان می دهد که علاوه بر بی نیازی کشور از واردات آهن اسفنجی، واردات 
شمش فولاد نیز از ابتدای امسال صفر شده و سایر اقلام فولادی هم با کاهش چهار 

و 9 درصدی مواجه شده اند.
بر اساس آماری که توسط انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در اختیار ایسنا، قرار 

گرفت، در چهار ماهه امسال میزان واردات مجموع مقاطع طویل فولادی چهار درصد، محصولات فولادی و 
مجموع مقاطع تخت 9 درصد نسبت به آمار واردات آن ها در مدت مشابه سال گذشته کاهش داشته اند؛ این 

در حالیست که واردات آهن اسفنجی و شمش فولاد )فولاد میانی( در این مدت صفر بوده است.
بیشترین میزان واردات فولادی در چهار ماهه ابتدایی امسال  مختص محصولات فولادی معادل 244 هزار تن 
است که نسبت به میزان واردات آن در مدت مشابه سال گذشته )2۶8 هزار تن( چهار درصد کمتر شده است.

همچنین میزان واردات مقاطع تخت فولادی در مدت مذکور سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
9 درصد کمتر شده و از 244 هزار تن در مجموع واردات طی چهار ماهه 1400 به 221 هزار تن در مدت 

مشابه امسال رسیده است

امسال هيچ شمش فولادی وارد نشد

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از ابتدای ســال جاری 450 واحد 
تعطیل تولیدی تعطیل در کشور و 31 واحد تعطیل در آذربایجان غربی به چرخه 
تولید بازگشته است.  علی رسولیان، بابیان اینکه احیای واحدهای تولیدی از 
سال گذشته به جد آغاز شده، اظهار کرد: از ابتدای سال جاری 450 واحد تعطیل 

تولیدی تعطیل در کشور و 31 واحد تعطیل در آذربایجان غربی به چرخه تولید بازگشته است.
وی افزود: در سطح کشور بیش از 200 تصفیه خانه برای شهرک ها و نواحی صنعتی ایجاد شده است.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی هدف از ایجاد تصفیه خانه ها را رعایت مسائل زیست 
محیطی، کمک به محیط زیست و بازچرخانی آب در شهرک ها و نواحی صنعتی کشور عنوان کرد.

وی افزود: در جریان سفر ریاست جمهوری به استان ها 1500 میلیارد تومان اعتبار برای تصفیه خانه های 
نواحی صنعتی کشور اختصاص پیدا کرد که بیشتر این اعتبارات صرف پروژه ها در شهرستان ها و نواحی 
مرزی شده است. رسولیان با بیان اینکه، امسال برای زیرساخت های شهرک های صنعتی کشور در مجموع 
8هزار میلیارد تومان هزینه خواهد شد، گفت:از این مبلغ بیش از 1500 میلیارد تومان در شهرستان ها به 

خصوص در نواحی صنعتی هزینه می شود.

 واحد توليدی تعطيل در کشور
 به چرخه فعاليت بازگشتند

مدیر روابط عمومی ایران ایر از آغاز فروش بلیــت پروازهای اربعین با 
قیمت مصوب از 12 شهریور خبر داد و گفت: هزینه استرداد کنسلی بلیت 
پروازهای اربعین برای هر مسیر 500 هزار تومان است.  به گزارش خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری تسنیم، حسام قربانعلی در جمع خبرنگاران با اشاره به 

آغاز فروش بلیت پروازهای اربعین از شنبه آینده 12 شهریور اظهار کرد: نرخ مصوب پروازهای اربعین 
به صورت رفت و برگشت ۶ میلیون تومان است. وی با بیان اینکه هزینه کنسلی این پروازها به ازای هر 
مسیر 500 هزار تومان است، ادامه داد: ایران ایر پروازهای اربعین را فقط از مبدا تهران انجام خواهد داد.

وی با بیان اینکه فروش بلیت برای گروه های کمتر از 9 نفر از طریق دفتر مرکزی فروش بلیت های 
ایران ایر و سایت اینترنتی شرکت هما انجام خواهد شد، اضافه کرد: قیمت بلیت برای بزرگسالان ۶ 
میلیون تومان، برای رده سنی کودک ۶ میلیون تومان و برای کمتر از دو سال 10 درصد نرخ بلیت 

خواهد بود.
وی گفت: به مسافرانی که در زمان پرواز در فرودگاه حاضر نشوند، 3 میلیون تومان مسترد می شود. 

همچنین زائرانی که از قبل اعلام کنسلی پرواز کنند، 90 درصد قیمت بلیت را دریافت می کنند.

آغاز فروش بليت پروازهای اربعين 
از 12 شهریور

اربیعن صنعتفولاد

کاغذ اقتصادی

تخليه اثر حذف ارز ترجيحی از اقتصاد

تورمخوراکیهاکاهشیشد
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اعزام معلمان جدید به خارج از کشور
رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت 
آموزش و پرورش درباره آخرین وضعیــت اعزام معلمان به 
مدارس خارج از کشــور توضیحاتی ارائــه و اعلام کرد که 
ماموریــت معلمــان منقضی الخدمت به هیچ وجــه تمدید 

نمی شود.
مهدی فیاضی در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین وضعیت 
اعزام معلمان به مدارس خارج از کشور اظهار کرد: معلمان 
منقضی الخدمــت که در خارج از کشــورند افــراد خدومی 

هستند که دو سال مأموریت شان را به نیکی انجام دادند.
وی افزود: عدالــت اداری به ما تکلیــف می کند افرادی که 
در انتظــار هســتند جایگزین شــوند و مأموریــت معلمان 

منقضی الخدمت به هیچ وجه تمدید نشود. 
رئیــس مرکز امــور بین الملل و مــدارس خارج از کشــور 
وزارت آمــوزش و پرورش با تأکیــد بر اینکه ایــن گروه از 
طریق رایزنی هــای مختلــف، هیچ درخواســتی نکنند که 
مأموریت شــان تمدید شــود، گفت: منقضی الخدمت ها باید 

برگردند و افراد جدید جایگزین  شوند. 
فیاضی ادامــه داد: ما برای معلمان جدیــد، از میان افرادی 
که در آزمون شــرکت کرده و پذیرفته شده بودند، مصاحبه 
ترتیب دادیم. البتــه صرفا قبولی در آزمون حقی برای اعزام 
کسی ایجاد نمی کند. نمره آزمون، سوابق اداری و مصاحبه، 

مکمل پذیرفتگی یک نفر برای اعزام است. 
وی با اشاره به اینکه افراد انتخاب شــده در مصاحبه ها که 
در مجموع امتیاز لازم را کســب کرده اند، جایگزین معلمان 
منقضی الخدمت می شــوند، اظهار کرد: انجــام مصاحبه ها 
برای این افراد از فروردین ماه آغاز شــده اســت و کارگاه 
بدو اعزام با وزارت امور خارجه داشــتند و اکنون در شرف 

ند. تهیه بلیط ا
رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت 
آموزش و پرورش درباره آمار معلمــان اعزامی جدید گفت: 

حدود 50 زوج جدیدالاعزام داریم.

شناسایی 1067 بيمار جدید
 کرونا در کشور

بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت 
ظرف شبانه روز گذشته در کشور 10۶۷ مبتلا به کرونا در کشور 

شناسایی شدند و متاسفانه 23 بیمار جان خود را از دست دادند.
به گزارش ایسنا، از دیروز تا امروز 11 شهریورماه 1401 و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، 10۶۷ بیمار جدید مبتلا به کووید19 
در کشور شناسایی و 2۶1 نفر از آنها بستری شدند. مجموع بیماران 

کووید19 در کشور به ۷ میلیون و 531 هزار و 392 نفر رسید.
متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 23 بیمار مبتلا به کووید19 
در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری، به 143 هزار و 91۷ نفر رســید. خوشــبختانه تا کنون 
۷ میلیــون و 302 هزار و ۷82 نفر از بیماران، بهبــود یافته و یا از 

بیمارستانها ترخیص شده اند. 
984 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در بخش های مراقبت های 
ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون 53 میلیون و 
824 هزار و 855 آزمایش تشــخیص کووید19 در کشــور انجام 
شده است. در حال حاضر ۶4 شهرســتان در وضعیت قرمز، 1۶3 
شهرستان در وضعیت نارنجی، 20۷ شهرستان در وضعیت زرد و 

14 شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.
بر اســاس گزارش مرکز روابــط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
بهداشــت، تا کنون ۶5 میلیون و 4 هزار و ۷54 نفــر دُز اول، 58 
میلیون و 388 هزار و 45 نفــر دُز دوم و 30 میلیون و 839 هزار و 
8۶4 نفر، دُز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشــور به 154 میلیون و 232 هزار و 

۶۶3 دُز رسید.

مدیرکل دفتر پیشـگیری از آسیب های اجتماعی 
سـازمان بهزیسـتی کشـور با بیان اینکـه در حال 
حاضـر حـدود ۷000 محلـه در سراسـر کشـور 
وجـود دارد، گفـت: از میـان ایـن محله هـا حدود 
3000محلـه، آسـیب خیز و کمتـر برخـوردار 
هسـتند. آرزو ذکایی فـر در گفت وگـو بـا ایسـنا،  
درخصوص آخرین اقدامات سـازمان بهزیستی در 
راسـتای رصد آسـیب های اجتماعی کشـور بیان 
کرد: هدف گذاری سـازمان بهزیستی درخصوص 
رصـد آسـیب های اجتماعـی، همـواره شـناخت 
روند تغییـرات، وضعیت موجود، شـناخت عوامل 
تعیین کننـده، عوامـل خطـر و محافـظ و ارتباط 
آنهـا با آسـیب های اجتماعی بوده اسـت تـا از این 
طریق بتواند رونـد تغییـرات را دیده بانـی کرده و 
برنامه ریزی هـای مبتنـی بر شـواهد انجـام دهد. 
وی بـا بیـان اینکـه سـازمان بهزیسـتی طـی این 
سـال ها هم اقـدام به انجـام پیمایش هـای متعدد 
کـرده و هـم آمارهایـی حاصـل از سـامانه های 
بهزیسـتی )سـامانه 1480، سـامانه اورژانـس 
اجتماعی 123 و...( جمع آوری کرده اسـت، ادامه 
داد: هدفگذاری سـازمان به این نحـو بود که بتوان 
متمرکـز، نقطـه هـدف خـود را تا سـطح محله ها 
پیـش ببریـم. به طـور مشـخص طی سـه سـال 
پیاپـی داده های اسـتان و همچنین سـه شـهر پر 
آسـیب و کم آسـیب را مورد بررسـی قـرار دادیم. 
مدیرکل دفتر پیشـگیری از آسـیبهای اجتماعی 
سازمان بهزیسـتی کشـور ادامه داد: براین اساس 
این سازمان در سال گذشـته و همینطور دو ماهه 
اول امسـال اقدام بـه انجام پیمایـش و جمع آوری 
داده هـای شهرسـتان ها کرده اسـت؛ بـه گونه ای 
کـه بالـغ بـر 4۷0 شهرسـتان را )کلیه شـهرهای 
سراسـر کشـور( مورد پیمایش و رصد قرار دادیم. 
در حـال حاضـر اطلاعـات جمـع آوری و تحلیـل 
شـده اسـت و همچنین به موازات شروع پیمایش 
شهرسـتان ها، پیمایش محلات را نیز آغاز کردیم. 
ذکایی فـر اظهار کـرد: در حال حاضـر رصد حدود 
1۷00 محلـه انجام شـده اسـت کـه رصـد 500 
محلـه بـا ظرفیت هـای مردمـی و متمرکـز بـر 
مسـائل محله بود. درنهایت نیازها و اولویت بندی 
محله ها بررسـی و بـه دنبـال آن نقشـه اجتماعی 
محـل انجـام شـد. هـدف گـذاری سـازمان برای 
بـه دسـت آوردن داده هـا و مسـائل و نقشـه 
اجتماعـی ایـن محلات اسـت، بـر مبنـای عوامل 
تعیین کننـده، می توانیـم نیازهـا و اولویت هـا را 
شناسـایی و سـپس الگوهـا و برنامه هـای مبتنی 
بـر وضعیـت آسـیب های اجتماعـی هـر اسـتان 
و شهرسـتان را بـا کمـک کارگروه هـای اسـتانی 

تدویـن و اجرایـی کنیم.
مدیرکل دفتر پیشـگیری از آسـیبهای اجتماعی 

سـازمان بهزیسـتی کشـور بـا اشـاره بـه دیگـر 
اقدامات انجام شـده در دبیرخانه رصد آسیب های 
اجتماعـی ایـن سـازمان بیـان کـرد: بـا توجـه به 
اینکـه دبیرخانـه رصـد آسـیب های اجتماعی در 
کلیـه اسـتان ها شـکل گرفتـه، سـال گذشـته به 
طور متوسـط چهار جلسـه بـا مدیریـت مدیرکل 
اسـتان و اعضای دبیرخانه متشکل از دستگاه های 
مرتبط و همکار داشـتیم. از ابتدای سـال تاکنون 
نیـز بـه طـور متوسـط تاکنـون دو جلسـه در 

اسـتان ها تشـکیل شـده اسـت.
ذکایی فـر بـا بیـان اینکـه هـدف از این جلسـات 
مشارکت و همگرایی دسـتگاه ها به منظور پرهیز 
از جزیره ای عمل کردن و همچنیـن جلوگیری از 
هدر رفـت منابـع و زمـان در مداخلات بـه هنگام 
و اثربخـش در حـوزه پیشـگیری از آسـیب های 
اجتماعـی میـان دسـتگاه ها بـوده اسـت، گفـت: 
هـدف از ایجـاد مشـارکت میـان دسـتگاه های 
مختلـف طراحـی و تدویـن برنامه هـا و الگوهـای 
بومـی، منطقـه ای و اسـتانی بـوده اسـت. وی بـا 
اشـاره بـه اینکـه در گذشـته همیشـه برنامه ها و 
طرح هایـی در زمینه آگاه سـازی و مداخله سـطح 
یک و دو از سـوی دسـتگاه های کشـوری طراحی 
شـده و بـه اسـتان ها ابـلاغ می شـد، گفـت: در 
سـال جـاری هدف گـذاری سـازمان بهزیسـتی 
متفـاوت اسـت و بـر اسـاس وضعیـت موجـود، 
نیازهـا و اولویـت هـا مطابـق الگـوی زیسـت بوم 
اجتماعـی اسـتان، انتظـار بـر ایـن اسـت کـه بـا 
همگرایـی و همـکاری در دسـتگاه ها، اسـتان ها 
ظرفیـت اجرایـی خـود را متمرکـز و یکپارچـه 
کنند. از سـوی دیگـر نیز بـرای شهرسـتان هایی 

که در حوزه آسـیب های اجتماعی ریسـک بالایی 
دارنـد، برنامه های مختلفـی از جملـه برنامه های 
آگاه سـازی و آمـوزش در جمعیـت عمومـی، 
آگاه سـازی در گروه هـای پرخطـر و همچنیـن 
غربالگری هـا و مداخـلات لازم انجـام می شـود.
ذکایی فر بـا بیان اینکه نقش وزارت کشـور ارتباط 
بیـن بخشـی دسـتگاه ها اسـت، افـزود: بـه طـور 

مشـخص یکـی از مسـائلی که میـان دسـتگاه ها 
وجـود دارد، بحـث تبـادل داده و اطلاعات اسـت 
و همـواره ایـن مسـئله و مشـکل مطـرح بـوده 
کـه دسـتگاه ها در ارائـه داده و آمـار خـودداری 
می کردنـد. برایـن اسـاس وزارت کشـور از سـال 
گذشـته اقدام به عقد تفاهم نامه ای مشـترک بین 
دسـتگاه های مرتبط مانند سـازمان بهزیسـتی، 
سـازمان زندان ها، قوه قضاییه، نیـروی انتظامی و 
دسـتگاه های مرتبط دیگر کرد و براین اساس کار 
گروهی تشـکیل شد تا دسـتگاه های عضو بتوانند 

به داده هـا و اطلاعات مورد نیاز در سـطوح تعریف 
شده، دسترسی داشـته باشـند. پیش نیاز این کار 
این اسـت که در ابتـدا نـوع داده های هر دسـتگاه 
و میـزان وجـود ظرفیت هـا و سـامانه های هـر 
دسـتگاه مشخص شـود. جلسـات این موضوعات 
با محوریت سـازمان امور اجتماعـی در حال انجام 

اسـت و کار در مراحـل خوبی اسـت.

مدیرکل دفتر پیشـگیری از آسیب های اجتماعی 
سـازمان بهزیسـتی کشـور در پاسـخ بـه سـوالی 
درخصوص اثرگذاری رصد آسـیب های اجتماعی 
بـر کاهـش آسـیب های اجتماعـی بیـان کـرد: 
سـازمان بهزیسـتی بـرای کاهـش آسـیب ها 2 
اقدام انجـام می دهد؛ یک سـطح از ایـن اقدامات، 
اقدامـات پیشـگیرانه مثـل آگاه سـازی عمومـی 
و اختصاصـی در سـطح عمومـی و اختصاصـی 
همچـون طـرح خودمراقبتـی دختـران و زنـان، 
پیشگیری از خودکشی، طرح مشارکت اجتماعی 
نوجوانـان، طرح مشـارکت اجتماعی زنـان، طرح 
مادر و کودک، طرح مهارت هـای زندگی، آموزش 
فرزندپروری، پیشـگیری از اعتیـاد اجتماع محور 
و برنامه هـای اجتمـاع محـور اسـت. برنامه هـای 
سـطح دو مثـل برنامه هـای جمعیت هـای خاص 
هسـتند که این برنامه هـا در زمینـه ارتقاء سـواد 
سـلامت، شناسـایی و غربالگـری به موقع اسـت 
و سـطح سـه کـه شـامل گروه هـای آسـیب دیده 
اجتماعـی و در معـرض آسـیب اسـت همچـون 
مراکز مداخله در بحران و سـایر مراکـزی با توجه 
بـه موضوعـات در سـطح کشـور ارائـه خدمـات 
نگهداری و تخصصی و بازگشـت به زندگی سـالم 

انجـام می دهنـد.
وی افـزود: امیـدوار اسـت بـا مـدد و یـاری همه 
ذینفعـان و شـرکای اجتماعـی بتـوان گامـی 
در راسـتای شناسـایی و مداخـلات بهنـگام 
بـا اثربخشـی بـالا در راسـتای ارتقـاء سـلامت 
اجتماعـی و پیشـگیری از آسـیب های اجتماعی 

انجـام داد.

حدودا یک سالی می شود قانون "حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت" به تصویب مجلس رسیده و توسط 
رئیس جمهوری به دستگاه ها ابلاغ شده است. گرچه 
دولت گام هایی در راستای ارائه تسهیلات به خانواده ها 
هم سو با اهداف این قانون برداشته اما به نظر می رسد 
همچنان حمایت های قید شــده در قانون "جوانی 
جمعیت" به طور کامل اجرایی نشده است؛ هر چند 
در عمر کوتاهی که از این قانون گذشــته، نمی توان 
قضاوتی جامع در این خصوص داشت اما کارشناسان 
پیشنهاداتی دارند که عمل به آنها می تواند امید را در 

زندگی زوجین جوان به جریان بندازد.
به گزارش ایسنا، در یک سال اخیر ستاد ملی جمعیت 
توانسته دو جلسه با حضور شخص رئیس جمهوری 
برگزار کند. جلساتی که در آنها 12 وزارتخانه و چهار 
سازمان مستقیما عضو هستند و می توانند مشکلات 
خود در مســیر اجرای قانــون "جوانی جمعیت" را 
مطرح کــرده و درباره اقدامات انجام شــده گزارش 

عملکرد دهند.

حمایت از خانواده ها و زوجین برای تحقق قانون جوانی 
جمعیت؛ از کاهش سن بازنشستگی تا بیمه مادر و 
فرزند  به طور کلی می توان گفت این قانون سعی در 
حمایت از جوانان در آستانه ازدواج یا زوجین جوان، 
زوجین نابارور و پیشــگیری از ناباروری، حمایت از 
مادران بــرای دوران بارداری، زایمان و شــیردهی، 
بهبود کیفیت زایمان طبیعی و ارائه تسهیلات برای 
آن، حمایت از خانواده های دارای سه فرزند و بیشتر، 
حمایت های مالی برای تولد چندقلوها، حمایت از 
مادران شاغل و طلبه و دانشجو و حتی غیر شاغل دارد 
و در این راستا تسهیلاتی در حوزه اقتصادی و اجتماعی 
به خانواده ارائه و اقداماتی را هــم در حوزه آموزش و 
فرهنگ سازی دنبال می کند که در ادامه به برخی از 

آنها اشاره می شود:
ـ پرداخت وام ازدواج 150 میلیون تومانی به دختران 
کمتر از 23 سال و پسران کمتر از 25 سال و وام ازدواج 

120 میلیون تومانی به سایر زوجین
ـ ارائه تسهیلات قرض الحسنه برای تولد فرزند اول 

تا پنجم و بالاتر به ترتیب از 10 تا 50 میلیون تومان با 
تنفس شش ماهه

ـ  فروش بدون نوبت و بدون قرعه کشــی خودروی 
ایرانی به قیمت کارخانه پس از تولد فرزند دوم به بعد و 

از زمان ابلاغ این قانون برای مادران
ـ کاهش سن بازنشستگی مادر به مدت یک سال به 
ازای تولد هر فرزند و از زمان لازم الاجرا شدن این قانون

ـ اختصاص یک سوم ظرفیت تبلیغات محیطی به 
موضوع فرزندآوری

 ـحذف محتوای آموزشی مخالف فرزندآوری
ـ قانونــی کردن آموزشــهای اخلاقــی، حقوقی و 

روانشناختی و سلامت باروری حین ازدواج
 ـافزایش 2 درصدی امتیاز در جذب و استخدام به ازای 

تاهل و نیز هر فرزند
 ـتحت پوشش بیمه قرار گرفتن تمامی زوجین نابارور  

ـ تحت پوشش بیمه قراردادن کلیه مادران فاقد بیمه 
در دوران بارداری و شیردهی و نیز کودکان تا پایان پنج 
سالگی بر اساس آزمون »وسع« از جمله حمایت های 

مد نظر این قانون به منظور "جوانی جمعیت" است.
فروش اقساطی زمین یا واحد مسکونی پس از تولد 

فرزند سوم
همچنین براساس ماده )4( قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت، دولت مکلف است به منظور تحقق 
بند »چ« ماده )102( قانون برنامه پنجســاله ششم 
توســعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی ایران، یک 
قطعه زمین یا واحد مسکونی حداکثر به میزان )200( 
مترمربع منطبق با ضوابط حد نصاب تفکیک بر اساس 
طرح های هادی روستایی و شهری یا طرح های جامع 
و تفصیلی شهری مصوب برای ساکنین در روستاها یا 
شهرهای کمتر از 500 هزار نفر پس از تولد فرزند سوم 
و بیشتر به صورت مشترک و بالمناصفه به پدر و مادر، 
در همان محل بر اساس هزینه آماده سازی فقط برای 
یکبار به صورت فروش اقساطی با 2 سال تنفس و 8 
سال اقساط اعطاء کند و سند مالکیت، پس از پرداخت 
آخرین قسط، ظرف حداکثر یک ماه به مالکین تحویل 

داده می شود.
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عملکرد دولت زیر ذره بين »جوانی جمعيت«
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تغيير سياست ارزی
 »داروهای وارداتی« 

سرپرست اداره کل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو جزئیات 
تغییر سیاست ارزی داروهای وارداتی را تشریح و تاکید کرد که با تغییر 
سیاســت ارزی  این داروها، مانند داروهای تولید داخل، پوشش بیمه 
برایشــان افزایش یافته و بنابراین پرداخت از جیب مردم به هیچ وجه 

افزایش نمی یابد.
دکتر حسین شمالی در گفت وگو با ایسنا، درباره تغییر سیاست ارزی 
داروهای وارداتی، گفت: سیاست ارزی برای واردات بخشی از داروهای 
وارداتی نیمایی شد، اما مساله مهم این است که هنوز تغییر قیمتی برای 

داروهای وارداتی رخ نداده است.
وی افزود: شرکت ها زمانی که اولین محموله خود را با ارز نیمایی ترخیص 
کنند، در آن زمان قیمت جدید مبتنی بر ارز نیمایی به آن ها خواهیم داد. 
بنابراین این داروهای وارداتی هنوز تغییر قیمت نداشتند و فقط سیاست 

ارزی شان از تاریخ 24 مرداد ماه 1401 تغییر یافته است.
وی با بیان اینکه در عین حال تغییر سیاست ارزی برای همه داروهای 
وارداتی نیست و برای حدود 80 درصد بازار داروهای وارداتی سیاست 
ارزی تغییر کرده است، گفت: به طور کلی 800 میلیون دلار محصول 
نهایی وارد می کردیم که تغییر سیاســت ارزی فعلا برای حدود ۶00 
میلیون دلار اعمال شده است و به بقیه داروها همچنان ارز ترجیحی 

تعلق می گیرد.
وی ادامه داد: داروهای وارداتی که سیاست ارزی شان از 24 مرداد ماه 
تغییر کرده، داروهایی هستند که مشمول پوشش بیمه هستند. بنابراین 
با تغییر سیاست ارزی شان، مانند داروهای تولید داخلی، پوشش بیمه 
برایشــان افزایش یافته و مابه التفاوت قیمت  دولتی تا آزاد هم از سوی 
بیمه ها پوشش داده می شود. بنابراین پرداخت از جیب مردم به هیچ 

وجه افزایش نمی یابد.
او تاکید کــرد: عمده مصرف کننــدگان این داروها بیمــاران خاص، 
صعب العلاج و نادر هستند که بعضی از آنها فرانشیزشان صفر بوده و بعضا 
هم در حد یک یا دو درصد فرانشیز می دهند که بعد از اصلاح سیاست، 
مطلق پرداختی بیمار تغییر نمی کند؛ یعنی بیماری که اصلا پرداختی 
نداشت، همچنان فراشیزش صفر است و بیماری که دو درصد پرداخت 

می کرد، همان میزان پول قبلی را می پردازد.
وی درباره اعتبار مورد نیاز تغییر سیاست ارزی داروهای وارداتی، گفت: 
مجموعا برآورد می شود سالانه حدود 15 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز 
دارد. گفتنی است؛ پیش از این و در قالب اجرای طرح دارویاری، اصلاح 
نظام ارزی دارو با داروهای تولید داخل و با تکیه بر افزایش پوشش های 
بیمه ای و ثابت ماندن پرداخت از جیب بیماران، از 23 تیر ماه امسال کلید 

خورد و به اجرا گذاشته شد

یک کارشناس حقوقی معتقد است که باید برای 
برخورد با مجرمان خشن نظیر سارقان، زورگیران 
و ... مجازاتی بدون چشم پوشی برایشان درنظر 

گرفته شود.
محمد حسین شاملو در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به نحوه برخورد با 
مجرمان خشن، زورگیران و سارقان به عنف اظهارکرد: قانون نسبت 
به جرائم خشن، مجازات ، برخوردها و شرایط نگهداری از این افراد را 
مشخص کرده است. اما با توجه به اینکه زمینه های وقوع خشونت و 
جرائم خشن،  لازم است که به صورت مبنایی به این موضوع رسیدگی 

و به صورت ریشه ای درباره این مشکل راه حلی در نظر گرفته شود.
وی با اشاره به راهکارهای موجود برای برخورد با این موارد گفت:  
مداخله سریع پلیس در برخورد با این مجرمان می تواند برای کنترل 
آن ها موثر باشد. همچنین متهمان چنین جرائمی نباید بتوانند به 
راحتی و بدون تجربه مجازات از زندان خارج شوند و باید بر اساس 
جرمی که مرتکب شده و لطمه ای که به جامعه زدند، مجازات شوند. 
همچنین تبعید این افراد و درنظرگرفتن اعمال سخت و شاقه برای 
آن ها می تواند تاثیرگذار باشد تا این افراد متوجه شوند که باید برای 

زندگی در اجتماع، استانداردهای آن را رعایت کنند.
ضرورت مجازات بدون چشم پوشی

 برای مجرمان خشن
شاملو تاکید کرد: بهترین راه برخورد با این افراد برخورد قانونی است. 
قانون گفته که باید چگونه با این افراد برخورد شود. برخورد صحیح و 
درست با این افراد برخورد قانونی است. مجازات قانونی این افراد باید 

بدون چشم پوشی البته با رعایت اصول کرامت انسانی اجرا شود. 
این کارشناس حقوقی درباره برخی نظرات مبنی بر نگاه دلسوزانه 
به مجرمان تصریح کرد: دلسوزی در اعمال مجازات معنایی ندارد. 
رافت در شرایطی معنا دارد که متهم یا مجرم استحقاق بخشش یا 
تخفیف در مجازات خود را داشته باشد. این مورد درباره مجرمان 
خشن صدق نمی کند و آنها مستحق تخفیف در مجازات یا بخشش 
نیستند. همانطور که در برخی موارد نیز مجرمان نیازمند مجازات 
شدیدتر هستند، برای تخفیف مجازات نیز باید مجرم مستحق آن 
باشد. دلسوزی برای مجرمان مسئله ای شخصی نیست. این موضوع 
در موازین اسلامی نیز به این معناست که کرامت انسانی در عین 

قاطعیت در اعمال مجازات حفظ شود.

معاون دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط  
زیست در پی تدوین آیین نامه حذف پلاستیک های 
کمتر از 25 میکرون گفت: باتوجه به دریافت نامه ای 
از سوی هیئت دولت، درحال بازبینی مجدد آیین نامه و تعامل با 
وزارت صمت هستیم. به گزارش ایسنا، در پی برگزاری اجلاس 
مجمع محیط  زیست ملل متحد)UNEA-5( در اسفندماه 1400 
در کنیا، قطعنامه پلاستیک به تصویب رسید. به گفته سیدحسین 
موسوی فر - رئیس مرکز امور بین الملل و کنوانسیون های سازمان 
محیط  زیست - این قطعنامه از ترکیب چهار قطعنامه پیشنهادی 
به وجود آمد و پرسروصداترین قطعنامه ای بود که در روزهای پایانی 
اجلاس خرسندی اکثریت کشورها را به همراه داشت چراکه در 
قالب این قطعنامه، برنامه محیط زیست سازمان ملل متحد )یونپ( 
و کشورها به دنبال تدوین پیمان و ابزاری الزام آور در خصوص کاهش 
آلودگی های پلاستیکی در همه اشکال و در همه مکان ها )خشکی 
و دریا( بودند. همچنین علی سلاجقه - رییس سازمان حفاظت 
محیط زیست - نیز با اشاره به تصویب قطعنامه پلاستیک درباره 
حذف پلاستیک کمتر از 25 میکرون گفت: خوشبختانه آیین نامه 
حذف پلاستیک کمتر از 25 میکرون در دستور کار دولت قرار گرفته 
و اکنون در حال طی کردن مراحل نهایی است که این دستاورد بسیار 
خوبی محسوب می شود چراکه این پلاستیک زودتر بازیافت می شود 
و به طبیعت بازمی گردد. پیام جوهرچی - معاون دفتر مدیریت 
پسماند سازمان حفاظت محیط  زیست - نیز در گفت و گو با ایسنا 
به جزئیات این آیین نامه اشاره و اظهارکرد: حدود یک سال مشغول 
تدوین این آیین نامه بوده ایم البته سازمان حفاظت محیط زیست از 

سال 94 قصد تدوین آن را داشته است که امسال به نتیجه رسید.
وی افزود: در یک سال اخیر با دعوت همه دستگاه ها، ذی نفعان و 
بخش خصوصی روی پیش نویس اولیه این آیین نامه کار شد و در 
قالب هشت بند در زمینه موضوعاتی مانند نظارت بر تولید و مصرف 
کیسه های پلاستیکی، کاهش تولید کیسه های پلاستیکی از مبدا 
و تبشیر و تنذیر)تشویق و تنبیه( تدوین شد. جوهرچی با توجه به 
اجماع تمامی دستگاه ها و تصویب آن در کمیسیون زیربنایی دولت 
گفت: طی یک ماه اخیر نامه ای از طرف هیئت دولت برای بازبینی 
مجدد این آیین نامه توسط سازمان حفاظت محیط زیست و وزارت 
صمت)صنعت، معدن و تجارت( به دست ما رسیده است. در حال 

حاضر در مرحله تعامل و رسیدن به تفاهم با وزارت صمت هستیم.

وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به اینکه سیاست 
دولت اتمــام پروژه های نیمه تمام اســت، گفت: 
در برآوردهای اولیه پــروژه اردوگاه دانش آموزی 
ســامان برای تکمیل نیازمند 45 میلیارد تومان 
اعتبار است، پیش بینی می شــود با تزریق اعتبار، 

این پروژه ظرف یکسال تکمیل شود.
یوسف نوری هفتم شــهریورماه در آیین افتتاحیه  
پروژه های شهرســتان ســامان به مناسبت هفته 
دولت با اشــاره به اینکه سیاســت دولــت اتمام 

پروژه های نیمه تمام اســت، اظهار کرد: متاســفانه از عمر برخی پروژه های نیمه تمام کشور بیش از 
یک دهه می گذرد، این پروژه ها باید تکمیل شود.

وزیر آموزش و پرورش افزود: دولت اعتبار بســیار خوبی برای تکمیل پروژه های نیمه تمام در حوزه 
آموزش و پرورش اختصاص داده اســت، تلاش خواهیــم کرد با تخصیص اعتبار مناســب، اردوگاه 
دانش آموزی واقع در شهرستان سامان که عمر آن به بیش از ســه دهه می گذرد با شتاب تکمیل و 

به بهره برداری برسد.
وی بیان کرد: در برآوردهای اولیه پروژه اردوگاه دانش آموزی سامان برای تکمیل نیازمند 45 میلیارد 

تومان اعتبار است، پیش بینی می شود با تزریق اعتبار، این پروژه ظرف یکسال تکمیل شود.
نوری با بیان اینکه 28 هزار میلیارد تومان اعتبار در ســفرهای اســتانی آیت الله رئیسی به تکمیل 
پروژه های نیمه تمام در حوزه آموزش و پرورش اختصاص پیدا کرده است، گفت: همچنین با تزریق 
اعتبارات سفر ریاســت جمهوری، اتمام پروژه های نیمه تمام در کشــور طی دو سال آینده سرعت 
می گیرد. وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: عدم تکمیل پروژه های نیمه تمام موجب ایجاد ناامیدی 
می شود، مسائلی مانند آلودگی هوا، بحران آب و پروژه های نیمه تمام تاثیر منفی بر روان مردم دارد.

وزیر آموزش و پرورش:

سياست دولت اتمام پروژه های نيمه تمام است

مجرمانی که مستحق تخفيف در 
مجازات و بخشش نيستند

جزئيات آیين نامه حذف 
پلاستيک کمتر از 25 ميکرون

خبر

خبر

خبر

به طور مشخص یکی از مسائلی که ميان دستگاه ها وجود دارد، بحث تبادل داده و اطلاعات است و همواره 
این مسئله و مشکل مطرح بوده که دستگاه ها در ارائه داده و آمار خودداری می کردند. براین اساس وزارت 
کشور از سال گذشته اقدام به عقد تفاهم نامه ای مشترک بين دستگاه های مرتبط مانند سازمان بهزیستی، 
سازمان زندان ها، قوه قضایيه، نيروی انتظامی و دستگاه های مرتبط دیگر کرد و براین اساس کار گروهی 
تشکيل شد تا دستگاه های عضو بتوانند به داده ها و اطلاعات مورد نياز در سطوح تعریف شده، دسترسی 
داشته باشند. پيش نياز این کار این است که در ابتدا نوع داده های هر دستگاه و ميزان وجود ظرفيت ها و 
سامانه های هر دستگاه مشخص شود. جلسات این موضوعات با محوریت سازمان امور اجتماعی در حال 

انجام است و کار در مراحل خوبی است.

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

آگهی تحدید حدود 
اختصاصی

زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
محصور با بنای احداثی در آن دارای پلاک 1559- 
فرعی از 497- اصلی به مساحت 831.70 متر 
قلعه  احمدی  شهر  واقع در خیابان شهید  مربع 
گنج قطعه چهار بخش 46 کرمان مورد تقاضای 
به شماره  فرزند علی  احمدی منش  آقای حاتم 

ملی 3161258576 نیاز به تحدید حدود دارد .
مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی   1401/06/07
پلاک فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت 
محل  در   1401/07/09 مورخه  شنبه  روز  صبح   8
و  مالک  به  لذا  آمد،  خواهد  عمل  به  و  شروع 
در  میشود که  اخطار  مذبور  رقبه  مجاور  مالکین 
ملک  وقوع  محل  در  آگهی  این  در  مقرر  موعد 
ارتفاقی  بر حدود وحقوق  حاضر و چنانچه کسی 
آن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم 
صورت مجلس تحدیدی لغایت 30 روز واخواهی 
خود را به اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم 
این  غیر  ،در  شود  ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا 
هرگونه  مذکور  مهلت  انقضای  از  پس  صورت 

ادعایی مسموع نیست 

تاریخ انتشار : شنبه 1401/06/12
 هوشنگ سالاری – معاون  اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج . م الف :640

 آگهی فقدان سند مالکیت
نخعی  شگرف  فرحناز  خانم  چون 
فرعی   4 پلاک  ششدانگ  مالک 
 45 بخش  در  واقع  940-اصلی  از 
تصدیق  شهود  شهادت  برگ  دو  ارائه  با  کرمان 
شده ادعا و اعلام نموده اصل سند مالکیت پلاک 
اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت 20449 صفحه 268 
دفتر 119 املاک  محلی جیرفت صادر و تسلیم 
شده است بعلت جابجای مفقود گردیده و از این 
پلاک  المثنی  مالکیت  سند  تقاضای صدور  اداره 
وبر  نامبرده  درخواست  به  بنا  لذا  نموده  را  فوق 
حسب دستور تبصره یک ماده 120 آیین نامه – 
آگهی می گردد  نوبت  قانون ثبت مراتب در یک 
انجام  مدعی  اشخاصی  یا  شخص  چنانچه  تا 
اصل  وجود  ویا  مرقوم  ملک  به  نسبت  معامله 
از  باشند  می  خود  نزد  ادعا  مورد  مالکیت  سند 
تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 
یا  مالکیت  سند  اصل  ارائه  با  را  مراتب  روز   10
املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  به  معامله کتبا  سند 
شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی است پس 
از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(هیچگونه 
واین  بود  نخواهد  مسموع  هیچکس  از  ادعایی 
اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .

جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک 
جیرفت.م الف:303

آگهی فقدان سند مالکیت
مختاری  ستایی  حنیفه  خانم  چون 
مالک ششدانگ پلاک 78 فرعی از 580 
-اصلی واقع در بخش 45 کرمان با ارائه 
دو برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده 
اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت  اصل سند مالکیت پلاک 
جیرفت  محلی   41 املاک   دفتر   515 صفحه   5942
صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده 
المثنی  مالکیت  سند  صدور  تقاضای  اداره  این  از  و 
بنا به درخواست نامبرده و بر  پلاک فوق را نموده لذا 
حسب دستور تبصره یک ماده 120 آیین نامه – قانون 
چنانچه  تا  می گردد  آگهی  نوبت  یک  در  مراتب  ثبت 
به  نسبت  معامله  انجام  مدعی  اشخاصی  یا  شخص 
ادعا  مورد  مالکیت  سند  اصل  وجود  ویا  مرقوم  ملک 
نوبت  آگهی )یک  انتشار  تاریخ  از  باشند  نزد خود می 
سند  اصل  ارائه  با  را  مراتب  10روز  مدت  (ظرف  است 
مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد واملاک 
از  پس  است  بدیهی  نمایند  اعلام  جیرفت  شهرستان 
انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(هیچگونه ادعایی 
از هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط 
بنام  المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  مقررات  و 
شماره  رهنی  سند  )بموجب  نمود  خواهد  اقدام  مالک 
در  جیرفت   108 خانه  دفتر   1389/02/04-13718
قبال مبلغ 410010000 ریال در رهن بانک اقتصاد نوین 

جواد فاریابیمیباشد .
رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.م الف:307
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خانه موزه  اخوان که این روزها در ســایه 
دو ســاختمان بلند قرار گرفته، در حالی 
به حیات خود ادامــه می دهد که به دلیل 
ساخت وساز ســاختمان دیوار به دیوار در 
خطر قــرار  گرفته و بــرای ادامه حیات به 

مقاوم سازی نیاز دارد.
به گزارش ایسنا، مهدی اخوان ثالث ـ شاعر 
معاصر ـ دهۀ آخر زندگی خود را در خانۀ 
قدیمی دو طبقه ای در خیابان زرتشت غربی 
در تهران گذراند. خانــۀ بازمانده از پهلوی 
دوم، هرچند قدمت زیادی نداشت، اما به 
دلیل آنچه از این شــاعر به یادگار مانده و 
بخشی از زندگی او در آن شکل گرفته بود، 
در سال 1382 به ثبت ملی رسید. روزگار 
اما پس از درگذشــت شــاعر، بالا و پایین  
زیادی را برای این خانه رقم زده است؛ چند 
سال پس از ثبت، شــهرداری تهران آن را 
خرید و در اوایل دهۀ 90 در اختیار ســتاد 
گردشگری شهرداری قرار داد. البته در آن 
زمان به مکانی اداری تبدیل شد که فضای 
داخلی آن با تغییراتی مواجه شد، حتی درِ 

خانه تعویض شد.
در طول این مــدت و درحالی که این خانه 
دچار فرسودگی شــده بود، فعالان میراث 
فرهنگی، رسانه ها و علاقه مندان به اخوان 
تمام ســعی خود را کردند تــا این خانه از 
شــکل اداری خارج و در فهرست آثار ملی 
ثبت شــود و به عنوان »خانه موزۀ اخوان« 
در اختیار عموم قرار گیرد. ســرانجام این 
پیگیری ها، این خانه سال 139۷ در اختیار 
شرکت توسعه فضاهای فرهنگی شهرداری 
تهران قرار گرفت و اقدامات مرمت و احیای 
آن برای تبدیل به خانه موزه شروع شد، تا 
این که در ســال 1399 این خانه به عنوان 
»خانه موزۀ اخوان ثالث« افتتاح شد و سعی 
شد آن را با مرمت و احیاء به همان روزهایی 

که اخوان در آن می زیست، شبیه کنند.
در خیابــان زرتشــت غربی، وارد کوچــۀ 
خجســته که شــویم باید خوب چشــم 
بچرخانیم تــا خانه ای محصــور میان دو 
ســاختمان قد بلند را بیابیــم، خانه ای با 
نمایی قدیمی که تابلویــی کوچک روی 
در آن گواهی می دهد که خانه موزه اخوان 

ثالث اینجاست. 

پيشتازی ميليمتری 
کتاب های ترجمه در 

بهار 1401
کتاب های تألیفی نســبت به کتاب های 
ترجمه در بهار 1401 نسبت به بهار سال 

گذشته کاهش یک درصدی داشته اند.
به گزارش ایسنا، براساس اطلاعات و آمار 
موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران، تعداد  
عناوین کتاب های منتشــر شده در بهار 
1401 نســبت به بهار 1400، 52 درصد 
افزایش داشته است که به نظر می رسد این 
افزایش ناشی از عواملی همچون فروکش 
کردن همه گیری بیماری کرونا در نیمه 
دوم سال گذشــته و برگزاری نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران در اردیبهشــت 

1401 پس از وقفه ای دو ساله است.
 ایــن افزایــش 52 درصــدی در تعداد 
عناوین، در تمامی شــاخص های آماری 
تأثیر داشته است؛ جز میانگین شمارگان 
کتاب که بــا کاهش 3 درصــدی مواجه 

بوده است. 
در بهار 1401، 2۶ هــزار و 3۶۶ عنوان 
کتاب منتشر شــده که این رقم در سال 
گذشــته 1۷ هزار و 3۷0 عنــوان کتاب 
بوده اســت. تعداد شــمارگان کتاب نیز 
در بهار امســال 2۶ میلیون و 1۶5 هزار 
و ۶2۶ نسخه بوده اســت که این رقم در 
سال گذشــته 1۷ میلیون و ۶98 هزار و 
520 نســخه بوده اســت که این رقم در 
ســال 1401، 48 درصد افزایش داشته 
اما میانگین شمارگان کتاب های منتشر 
شده 1005 نســخه بوده که این رقم در 
بهار 1400، 1034 نسخه بوده که نشانگر 
کاهش 3 درصدی شــمارگان کتاب ها با 
وجود افزایش قابل توجه تعداد عنوان ها 

بوده است.
 در بحث موضوع ترجمه نسبت به تألیف 
در بهــار 1401 در مجمــوع 18 هزار و 
239 عنوان کتاب تألیفی منتشــر شده 
که نسبت به بهار سال 1400 با 12 هزار 
و 22۷ عنــوان، با افزایــش 49 درصدی 

کتاب های تألیفی روبه رو بوده است.
 تعداد کتاب های ترجمه شده نیز با 8 هزار 
12۶ عنوان کتاب با افزایش 58 درصدی 
نســبت به بهار 1400 با 5 هــزار و 134 

عنوان مواجه بوده است.
بر اســاس اطلاعات این کتــاب در بهار 
1401 نسبت کتاب های تالیفی نسبت به 
کتاب های ترجمه ای کاهش یک درصدی 
داشته است؛ نسبت کتاب های تألیفی به 
ترجمه ۶9 بر 31 درصد بوده اســت که 
این رقم در بهار 1400، ۷0 به 30 درصد 

بوده است.

طی تفاهم نامه ای میان مراکز هنرهای نمایشی رادیو و ارشاد، 
اختصاص یک محل ثابت برای استودیوی رادیو نمایش در مجموعه 

تئاتر شهر به تصویب رسید.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی رادیو نمایش، طی جلسه ای 
میان کاظم نظری مدیرکل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و محسن سوهانی مدیر کل هنرهای نمایشی رادیو و رادیو 
نمایش، تفاهم نامه ای جدید امضا شد که به زودی به مرحله اجرا 

می رسد.
محسن سوهانی، مدیر کل هنرهای نمایشی رادیو و رادیو نمایش در 
این زمینه گفت: در این جلسه، دو تفاهم نامه امضا کردیم ؛ اولی در 
رابطه با اختصاص یک محل ثابت برای استودیوی اختصاصی رادیو 
نمایش در مجموعه تئاتر شهر به عنوان شاخص ترین مکان هنرهای 
نمایشی کشور که قرار شد ما به صورت روتین، یک برنامه رادیویی 
یک ساعته تحت عنوان "تئاتر شهر" به تهیه کنندگی علی بهرامی را 
از این محل به روی آنتن ببریم و در آن به طور تخصصی به موضوعات 
مربوط به اجرای نمایش ها و مسائل مرتبط با آن در مجموعه تئاتر 
شهر و در کل کشور بپردازیم چون  سیاست ما و مجموعه هنرهای 
نمایشی ارشاد، عدالت فرهنگی و پرداختن به زمینه هنرهای نمایشی 
در سراسر کشور است. سوهانی ادامه داد: تفاهم نامه دیگرمان در رابطه 
با رادیو تئاتر به عنوان یک حوزه میان رشته ای، نوظهور و جذاب است 
و قرار است از این پس، یکی از روزهای هفته در مجموعه قدیمی تئاتر 
سنگلج به نمایش رادیو تئاتر اختصاص یابد.وی افزود: بر این اساس 
به زودی یک شورای رادیو تئاتر  در اداره کل هنرهای نمایشی رادیو 
راه اندازی و  فصل جدیدی را برای اجرا و توسعه کمی و کیفی حوزه 
رادیو تئاتر در کشورمان آغاز خواهیم کرد. مدیر رادیو نمایش در پایان 
تاکید کرد: رادیو تئاتر عرصه نوظهوری است که در کشورمان قدمتی 
حدود 10 ساله دارد و در جشنواره تئاتر فجر بخش ویژه ای است که با 

مشارکت اداره کل هنرهای نمایشی رادیو برگزار می شود.

تئاتر شهر به رادیو 
جای ثابت می دهد

سایه ای که بر سر 
»خانه اخوان« حاکم شد

رئیس دفتر چاپ و نشر مقام معظم رهبری گفت: شصتمین تقریظ مقام 
معظم رهبری مختص به کتاب مهاجر سرزمین آفتاب است که این اقدام 

ایشان نقش ویژه ای در شناسایی نویسندگان به جامعه دارد.
به گزارش خبرنگار کتاب ایرنا، سیزدهمین آیین پاسداشت ادبیات جهاد 

و مقاومت 9 شهریور 1401 در مرکز همایش صدا و سیما برگزار شد.
ایمان عطارزاده با بیان اینکه در این روز از تقریظ مقام معظم رهبری 
رونمایی خواهد شد، اظهار کرد: این شصتمین تقریظ از دفتر حفظ و نشر 
آثار مقام معظم رهبری است. البته دست نوشته های ایشان بسیار بیشتر 
است. امروز جریان سازی خوبی در راه ادبیات جهاد و مقاومت شکل گرفته 

است و فیلم، موسیقی، سریال، و ... در این حوزه انجام شده است.

تقریظ نویسی رهبری نقش ویژه ای 
در شناسایی نویسندگان دارد

مـژگان زرگـر مدیـر پردیـس سـینمایی ملـت بـه 
ارائـه توضیحاتی دربـاره شـرایط اکران سـینماها و 

وضعیـت فـروش آثـار روی پـرده پرداخـت.
مـژگان زرگـر مدیـر پردیـس سـینمایی »ملـت« 
در گفتگـو بـا خبرنگار مهـر دربـاره وضعیـت اکران 
سـینماها در روزهـای اخیـر، توضیـح داد: واقعیـت 
ایـن اسـت کـه شـورای صنفـی اکـران بـر اسـاس 
فیلم هـای متقاضـی بـرای ترکیـب اکران سـینماها 
تصمیم گیـری می کنـد و فیلم هـا براسـاس سـبد 
فیلم هـای موجـود چیـده می شـود. در ایـن زمینـه 
مناسـبت های تقویمـی هـم موثـر هسـتند و در 
مقطعـی به دلیـل نزدیکـی به جشـنواره فجـر فیلم 
تـازه ای اکـران نمی شـود و در مقطع دیگر بـه دلیل 
هم زمانـی با ایام محرم شـاهد این شـرایط هسـتیم. 
در همیـن مـاه محـرم، فـروش سـینمای ما بسـیار 
پاییـن بـود. به خصـوص کـه بـرای 10 روز اکـران 
فیلم هـای کمـدی متوقف بـود و برای چنـد روز هم 

شـاهد تعطیلـی سـینماها بودیـم.
وی تاکیـد کـرد: بـه سـختی داریـم سـینماها را 
می گردانیـم امـا واقعیـت ایـن اسـت کـه مـردم 
هنـوز بـه سـینما علاقه منـد هسـتند. وقتـی فیلـم 
خوبـی اکـران می شـود مـردم بـا علاقـه به سـینما 
می آینـد. بحـث قیمت بلیـط هـم در شـرایط امروز 
مؤثر اسـت. قیمـت 45 هـزار تومان شـاید در قیاس 
بـا قیمت هـای دیگـر مثـل خوراکی ها رقـم چندان 
بالایی نباشـد امـا طرحـی که مـا بـرای اول هفته ها 
اجـرا کردیـم تـا بـا موافقـت صاحبـان فیلم هـا تـا 
سـاعت ۷ عصـر قیمـت بلیط هـا حداکثـر 35 هـزار 
تومان باشـد، بر روی جذب مخاطب تاثیر گذاشـت. 
طـرح قیمـت شـناور اینگونـه بـود کـه از سـاعت 2 
تـا ۷ براسـاس موافقـت صاحبـان آثـار، بلیط هـا بـا 
قیمـت نیم بهـا به فـروش می رسـید امـا در روزهای 
اول هفته مـا بـرای همـه فیلم هـا بلیـط را 35 هزار 
تومـان تعریـف کردیم تـا بـه مخاطب کمـک کرده 
باشـیم. این طرح باعث شـد بـا ورود فیلم هـا جدید 
مثـل »ابلق« و یـا »دوزیسـت« در روزهای شـنبه و 
یکشـنبه شـاهد رشـد مخاطبان باشـیم. ایـن اتفاق 
نشـان داد کـه بـا پاییـن آمـدن قیمـت بلیـط، اکثر 
دانشـجویان و خانواده هـای پرجمعیـت بـه سـینما 
می آینـد. ایـن طـرح در پردیس هـای موسسـه 
»تصویـر شـهر« اجرا شـده تا هـم حمایـت از اوقات 
فراغـت مخاطبـان باشـد و هـم حمایـت از فیلم هـا 

بـرای دیده شـدن.
ایـن سـینمادار در ادامـه گفت: مـن معتقـدم وقتی 
قرار اسـت انـرژی و بـرق صرف اکـران فیلـم در یک 

سـانس شـود، چه بهتر که به جای 10 نفـر، 20 نفر 
در سالن حضور داشـته باشـند و مخاطبان بیشتری 
بتواننـد فیلـم را تماشـا کننـد. در ایـن شـرایط چه 
ایـرادی دارد درآمد مـا به ازای هـر بلیط، بشـود هر 
دو نفر یـک بلیط. مـا با همیـن دیدگاه کـه مخاطب 
بیشـتر انرژی بیشتری به سـالن سـینما می بخشد، 
ایـن سیاسـت را دنبـال می کنیـم. همین چنـد روز 
پیـش در یکـی از روزهـای میانـی هفتـه مـا بالغ بر 
هـزار بلیـط در یـک روز فروختیم کـه در ایـام پس 
از کرونـا، سـابقه نداشـت. معمـولاً آمـار روزهـای 
ابتدایـی هفتـه مـا در حـدود 200 تـا  300  بلیـط 
بود. ایـن اتفـاق بـرای مـن خیلی خوشـایند اسـت 
کـه سـالن ها بـا تعـداد بیشـتری مخاطـب، فیلم ها 
را اکـران می کننـد. وی افـزود: امیـد داریـم در هـر 
شـرایطی فیلـم کمـدی و فیلـم اجتماعی قـوی هم 
داشـته باشـیم. البته یـک سـری فیلم ها هـم تولید 
شـده اند که چـاره ای جـز اکـران آن هـا نداریـم. در 
این زمینـه همـه ایرادها بـه شـورای صنفـی اکران 
بازنمی گـردد. همیـن امـروز، فیلم هـای خیلـی 
خوبـی در راه هسـتند کـه صاحبان شـان در انتظـار 
پایـان مـاه محـرم و صفـر بـرای اکـران عمومـی 
هسـتند. حـق هـم دارنـد چـرا کـه بایـد در همـان 
دو سـه هفتـه اول فـروش خوبـی داشـته باشـند. 
فیلم هایـی مانند »ابلـق«، »علفزار« و »دوزیسـت« 
فروش هـای خوبی در همان هفته های اول داشـتند. 
فیلمـی ماننـد »سـگ بند« هـم می توانسـت در 
سـینماهای چنـد سـالنه بـه اکـران خـود ادامـه 
دهد. شـاید باورتان نشـود، هنـوز برخـی مخاطبان 
بـه سـینما می اینـد و سـراغ فیلـم »دینامیـت« را 
می گیرنـد، وقتـی فیلمـی مخاطـب دارد، همچنان 
می توان در سـینماهای چنـد سـالنه ظرفیتی برای 
اکران بـه  آن ها داد. ایـن اتفاق موجب تنوع در سـبد 
مصرفـی مخاطب هم می شـود. زرگـر ادامـه داد: در 
حـال حاضـر »انفـرادی« تنها فیلـم کمـدی موفق 
در حـال اکـران اسـت و دو فیلـم دیگری کـه بعدها 
بـه جـدول اکـران اضافـه شـدند، نتوانسـتند اکران 
موفقی داشـته باشـند. تصمیـم درباره کـف فروش 
فیلـم را بایـد بر عهـده سـینمادار بگذارنـد تـا آن ها 
بتواننـد از ظرفیـت فیلم هـای پرمخاطـب در برخی 

سـانس های خـود اسـتفاده کننـد.
این سـینمادار با اشـاره بـه اکـران »پسـر دلفینی« 
در روزهـای آینـده گفـت: ایـن اثـر یـک انیمیشـن 
سـینمایی خیلـی خـوب اسـت و بایـد بـه گونـه ای 
برای آن برنامه ریزی شـود کـه شـهریور و مهر روی 
پرده باشـد. چراکـه مهرماه مـدارس باز می شـوند و 

مـا می توانیم اکـران برای مدارس را داشـته باشـیم. 
ایـن برنامـه اکـران مـدارس می توانـد تبدیـل بـه 
یـک فرصـت بـرای سـنیما داران شـود. فیلم هایـی 
ماننـد »پسـر دلفینـی« و »بـازی وو« می توانسـتند 
به گونـه ای روانه پرده سـینماها شـوند که مهـر ماه، 

امـکان اکران هـای مدرسـه ای بـرای آن ها باشـد.
وی دربـاره فیلم هـای موفـق اکـران در ماه هـای 
اخیـر گفـت: فیلم هایـی مانند »بـدون قـرار قبلی« 
و »تـی تـی« را داشـته ایم کـه از همـان هفته هـای 
اول، فـروش خوبی داشـتند. فیلم هـای »علف زار« و 
»دوزیسـت« هم فـروش خوبـی داشـتند و واقعیت 
این اسـت کـه ما بـرای برخـی سـانس ها با مشـکل 
پارکینـگ هـم مواجه می شـویم. فیلم هـای دیگری 
ماننـد »انفـرادی« و »دینامیـت« را هـم در اکـران 
امسال داشـتیم و نباید نسـبت به وضعیت سینماها 
بی انصـاف باشـیم. بایـد شـرایط را در نظـر بگیریم، 
درسـت اسـت که از فروردین ماه ظرفیت سـینماها 
صددرصد شـده اسـت اما مـردم باید نسـبت به این 
شـرایط اعتمـاد پیـدا کننـد. بعـد از محـرم و صفـر 
شـاید شـرایط سـینما کمی به قبـل از دوران کرونا 
بازگـردد. ایـن سـینمادار دربـاره اکـران فیلم هایی 
کـه هیـچ شانسـی بـرای فـروش ندارنـد و معمـولاً 
شکسـت می خورنـد هـم گفـت: تصمیـم در ایـن 

زمینـه بـا سـینمادار اسـت کـه حاضـر بـه امضـای 
یک قـرارداد بـرای اکـران یک فیلم بشـود یا نشـود. 
ما امـا در مجموعـه خودمـان معمـولاً فیلمـی را رد 
نمی کنیـم و ترجیـح می دهیم بـه همـه فیلم ها این 
شـانس را بـرای اکـران بدهیـم. واقعـاً هـم بوده انـد 
فیلم هایـی کـه ناگهـان اسـتقبال از آن هـا آنقـدر 
خـوب شـده کـه جـدول اکـران کامـل یـک سـالن 
را بـه آن هـا اختصـاص داده ایـم. از آن طـرف هـم 
فیلمـی بـوده کـه فکـر می کردیـم خیلـی خـوب 
می فروشـد و سـالن اصلی را به آن اختصـاص دادیم 
اما بعـد از چنـد روز آن را به سـالن کوچک تر منتقل 
کردیـم. همه چیز بسـتگی بـه مخاطـب دارد. زرگر 
تأکیـد کـرد: تبلیغـات هـم در ایـن زمینـه بسـیار 
تعییـن کننـده اسـت. فیلم هایـی کـه تهیه کننـده 
و پخش کننـده پشـت آن هـا ایسـتاده اند و تبلیغات 
محیطـی خوبـی هـم داشـته اند را مخاطـب بـا 
علاقـه بـه سـینما می آید تـا تماشـا کنـد. در مقابل 
فیلم هـای که پخـش کننده تنهـا برای آنهـا قرارداد 
می بنـدد تـا روی پرده بـرود، گویـی این انـرژی کم 
به مخاطب هـم منتقل می شـود. انگار فـروش فیلم 
بـرای ایـن صاحبـان آثـار چنـدان اهمیت نـدارد و 
گاهی بـا خـودم می گویم مگـر این فیلم هـا صاحب 

ندارنـد؟
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مدیـر تولیـدات مرکـز هنـری رسـانه ای 
نهضت با اشـاره بـه برنامه »مکتـب« بیان 
کرد که ایـن برنامه در فصـل اول با موضوع 
»عبرت هـای عاشـورا« تـا پایـان اربعیـن 

روی آنتـن مـی رود.
محمدرضـا فهیمی مدیـر تولیـدات مرکز 
هنری رسـانه ای نهضت با اشـاره به یکی از 
برنامه های این مرکز در شـبکه یک سـیما 
بـه خبرنـگار مهـر بیـان کـرد: ایـن روزها 
برنامـه »مکتـب« را بـا محـور عبرت های 
عاشـورا در فصـل اول داریـم که از شـبکه 

یـک سـیما روی آنتن مـی رود.
وی ادامه داد: این برنامه شـب ها دوشـنبه، 
چهارشـنبه و جمعـه حوالـی سـاعت 23 
پخش می شـود. دغدغـه و ایده اولیـه این 
برنامه از صحبت های مقـام معظم رهبری 

در سـال ۷5 و ۷۷ گرفته شـده است.
فهیمی تصریـح کـرد: آقـا آن زمـان برای 
اولیـن بـار با توجـه بـه شـرایط اجتماعی، 
نوعی ایـن همانی تاریخی انجـام می دهند 
و مبحـث »عبرت هـای عاشـورا« را بـاز 
می کننـد. ایشـان بـه نقـش خـواص و 
مسـائل اجتماعـی کـه مبتلابـه جامعـه 
بوده اشـاره می کننـد و بـا توجه بـه واقعه 
عاشـورا و حرکـت امـام حسـین )ع( بـه 
شـبهاتی که مطرح بوده جـواب می دهند.
مدیـر تولیـدات مرکـز هنـری رسـانه ای 
نهضـت دربـاره برنامـه »مکتـب« یـادآور 
شـد: ما بـرای ایـن برنامـه سـرفصل هایی 
را از ایـن سـخنرانی ها انتخـاب کردیم و نه 
تنهـا در مکتب حضـرت سیدالشـهدا )ع( 
بلکـه از کل زندگـی معصومیـن )ع( ایـن 
نـکات را درآوردیم. خـود آقا کتابـی دارند 
به نـام »انسـان 250 سـاله« که طـی این 
250 سـالی که عصـر امامـت بوده اسـت، 
نشـان می دهـد ائمـه اطهـار )ع( هـدف 

واحـدی را دنبـال می کرده انـد.
وی دربـاره برنامه توضیـح داد: ما ایده های 
کتـاب را در برنامه مکتب گسـترش دادیم 
و خواستیم سـرفصل هایی را مطرح کنیم. 
برنامـه »مکتب« بـه صـورت گفتگومحور 
اسـت حجت الاسـلام دکتر محمدحسین 
جمالـزاده مجری کارشـناس برنامه اسـت 
که بـا دیگر متخصصـان و کارشناسـان در 

این بـاب گفتگـو می کند.
فهیمی با اشـاره به حضور برخـی مهمانان 
بـرای اولیـن بـار در تلویزیـون مطـرح 
کـرد: جنـس مهمانانی کـه در ایـن برنامه 
حضور دارنـد همه کارشناسـان متخصص 
حـوزه معـارف هسـتند، اندیشـمندانی 
کـه تاکنـون آن هـا را در رسـانه ندیده ایـم 
و ما بـرای اولیـن بـار ایـن افـراد را در قاب 

دوربیـن می بینیـم. مثـلًا حجت الاسـلام 
محمدحسـن وکیلی اسـتاد سـطوح عالی 
حـوزه و از فضلای مشـهد اسـت کـه برای 
اولین بـار در قاب رسـانه ملی حضـور پیدا 

کرده اسـت.
وی دربـاره سـختی سـاخت ایـن برنامـه 
تصریح کرد: در حال حاضر مرسـوم اسـت 
کـه دکـور برنامـه را بـا یـک ویدئـو وال در 
می آورنـد و هرچه ایـن وال بزرگ تر باشـد 
معتقدند که دکور هم بهتر شـده اسـت. ما 
با توجـه به اینکـه فضایی تحلیـل تاریخی 
در ایـن برنامه داشـتیم سـعی کردیـم در 
فضای اسـتودیو اصـلًا از المان هـای مدرن 
اسـتفاده نکنیم و سـراغ کتـاب رفتیم. آن 
هـم نه کتابـی که سـراغ دسـتفروش های 

میـدان انقـلاب برویم.
فهیمـی یـادآور شـد: مـا هشـت هـزار 
کتاب تخصصـی را بـه اسـتودیو آورده ایم. 
کتاب هایـی که کارشناسـان و متخصصان 
در همان اسـتودیو گاهی بـه آن ها مراجعه 
دلیـل  بـه  کتاب هـا  ایـن  می کننـد. 
تخصصـی بـودن، کمتـر چـاپ می شـوند 
و فوق العـاده هـم گـران قیمـت هسـتند.

مدیـر تولیـدات مرکـز هنـری رسـانه ای 
نهضـت دربـاره هزینـه ایـن کتاب هـا 
توضیـح داد: ایـن کتاب ها به دلیـل همان 
تخصصـی بـودن هزینـه بالایـی دارنـد و 
فقـط حجـم آن ها سـه یـا چهـار نیسـان 

می شـد. بـا ایـن حـال بـرای مـا مهـم بود 
کـه فضـای تـازه ای در صداوسـیما چه در 
سـاختار و فضـای بصـری و چـه در محتوا 

رقـم بخـورد.
ایـن  از  دعـوت  چالـش  دربـاره  وی 
اندیشـمندان عنـوان کـرد: یک وجـه این 
چالـش دعـوت از خـود کارشـناس اسـت 
کـه مـا بـرای هـر موضـوع حـدود سـه یا 
چهـار نفـر را در نظـر می گرفتیم امـا اکثر 
آن هـا تمایلی برای حضـور در قاب رسـانه 
نداشـتند و فکـر می کردنـد کـه رسـانه 
حاشـیه هایی را برای خـود دارد که ممکن 

اسـت از کار علمـی خـود بازبماننـد.
فهیمـی اضافه کـرد: چالش ما ایـن بود که 
بتوانیـم ایـن افـراد را متقاعد کنیـم چون 
پاسـخ پرتکراری بود که از طـرف این افراد 
مطـرح می شـد و چالش های دیگـری هم 
داشـتیم کـه معمـولاً بـرای برنامه هـای 

تخصصی دچـار می شـوید.
مدیـر تولیـدات مرکـز هنـری رسـانه ای 
نهضـت در جزئیـات دیگـری از برنامـه 
»مکتـب« تصریـح کـرد: ایـن برنامـه 
۶0 دقیقـه اسـت. آیتمـی دارد کـه در آن 
صحبت هـای مقـام معظم رهبـری مطرح 
می شـود و بعـد از آن تحلیـل و گفتگـو 
داریـم. آیتم هـای تایپوگرافـی داریـم کـه 
این هـا هـم بازخوردهـای خوبـی داشـته 

اسـت.

دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
رسیدن  نه فرا یران آستا نجمن موسیقی ا و ا
چند  )ع(  لشهدا سیدا حضرت  ربعین  ا
ویژه برنامه موسیقایی را پیش روی مخاطبان 

قرار می دهند.
به گزارش خبرنگار مهر، همزمان با فرارسیدن 
رت  وزا موسیقی  دفتر  حسینی  ربعین  ا
نجمن موسیقی  رشاد اسلامی و ا فرهنگ و ا
ربعین وزارت  نی در قالب فعالیت ستاد ا یرا ا
فرهنگ و ارشاد اسلامی برنامه های مختلفی 
ران حضرت  دا ا پیش روی مخاطبان و عزا ر

اباعبدالله )ع( قرار خواهند داد.
بر اساس برنامه ریزی های انجام گرفته، برای 
نی که موفق به حضور  را دا ز عزا آن دسته ا
ند،  نشده ا حسینی  ربعین  ا پیاده روی  در 
ویژه برنامه هایی برای پروژه »جاماندگان« 
در تهران تدارک دیده شده است که طی آن 
ویژه برنامه هایی موسیقایی در مسیر این پروژه 

اجرا می شوند.
جمله  ز  ا یینی  آ موسیقی  چند  اجرای 
نی و  ن، نوحه خوا بادا ز شهر آ سنج و دمام ا
زنجیرزنی از خراسان شمالی، گهواره خوانی 
از ایلام، غزل خوانی استان تهران از جمله این 

برنامه هاست. تولید یک نماهنگ موسیقایی 
لبوم  ر دو آ نتشا ربعین و تلاش برای ا ویژه ا
ینده  موسیقی که جزئیات آن در روزهای آ
ز دیگر برنامه های دفتر  منتشر خواهد شد، ا
رشاد اسلامی و  موسیقی وزارت فرهنگ و ا
نی است که در حوزه  یرا نجمن موسیقی ا ا
ران  دا عزا برای  شمسی   1401 ربعین  ا

حسینی تدارک دیده شده است. بازنشر آلبوم 
»شهادت نامه عشاق« به رهبری ارکستر نادر 
مرتضی پور از آهنگسازان و رهبران ارکستر 
پیشکسوت و شناخته شده کشورمان و توزیع 
آن در مسیر ویژه برنامه »جاماندگان« بخش 
دیگری از برنامه های موسیقایی ستاد اربعین 

وزارت ارشاد را تشکیل می دهد.

هشتهزارکتابدردکوریکبرنامهتدارکموسیقاییارشادبرای»جاماندگان«
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ز کلیدی تریـن شـاخه های فرهنـگ عمومـی  موسـیقی، یکـی ا
کشـور اسـت که سـرانه بالایی در نشـاط اجتماعی دارد. این شـاخه 
کلیـدی، در دوران کرونـا، متحمـل آسـیب های بسـیاری شـد کـه 
خسـران آن عـلاوه بر فعـالان حـوزه موسـیقی، تـا حدود بسـیاری، 

جامعـه و شـهروندان آن را نیـز در برگرفـت.
بـه گـزارش خبرنـگار موسـیقی ایرنـا، یکسـال از سـپردن سـکان 
اداره کشـور بـه دولـت سـیزدهم می گـذرد، دولتـی که به ریاسـت 
آیـت الله سـید ابراهیـم رئیسـی و بـا شـعار دولـت مردمـی، ایـران 
قـوی کار خـود را آغاز کـرد و بـه اذعـان بسـیاری از کارشناسـان و 
ناظـران، در تاریـخ دولت های پـس از انقـلاب، هیچ دولتـی به اندازه 
دولـت سـیزدهم و آیـت الله رئیسـی میـراث دار مشـکلات، ضعف هـا 
و کاسـتی های برجای مانـده از دولـت پیـش از خـود نبـوده اسـت.
وضعیـت بـد شـاخص های کلان اقتصادی، کسـری بودجـه، کاهش 
ارزش پـول ملـی، تـورم بـالا و بسـیاری دیگـر از چالش هـا کـه 
ماحصـل سیاسـت گذاری ها و اقدامـات نادرسـت  سـال های پیـش 
از 1400 بـود شـرایطی را رقـم زد کـه بـه گفتـه آیـت الله رئیسـی 
در اولیـن حضـور وی در جلسـه هیـات دولـت کـه بـا وزرای دولت 
قبـل برگزار شـد، نخسـتین چالـش پرداخت حقـوق مردادمـاه بود!

د  یـا ر ز ین حـال گرچـه چالش هـا بسـیا بـا ا
بـوده و هسـت، امـا بـا همـت مسـئولان دولت 
سـیزدهم اعـم از رئیـس جمهـوری، وزیـران و 
سـایر ارکان دسـتگاه اجرایـی، طـی یکسـال 
گذشـته علاوه بـر رفـع بسـیاری از چالش های 

گذشـته و تلاش بـرای ریل گـذاری صحیـح بـرای حرکت به سـوی 
شـرایط بهتـر، اقدامـات ارزشـمندی نیـز در حوزه هـای مختلـف 
عملکـردی صـورت گرفتـه اسـت کـه بـه نظـر می رسـد بـا گذشـت 
یـک سـال از اسـتقرار دولت اکنـون نوبـت بـه بازخوانی آن رسـیده 

اسـت.
عملکـرد نه چندان حرفـه ای دولت دوازدهم در سـر و سـامان دادن 
بـه موسـیقی ملـی در روزهایـی کـه سـالن های کنسـرت تعطیـل و 
مجوزهـای انتشـار تک تـراک و آلبـوم، بـا تاخیـر بیـش از انـدازه 
همـراه بـود، سـبب بغرنج تـر شـدن ایـن وضعیت شـد. وخامـت کار 
بـه جایی رسـید کـه برخـی از فعـالان ایـن حـوزه، ناچار بـه فروش 
سـاز خـود شـدند کـه ایـن وضعیـت، در چنـد مـورد که بـا انتشـار 
خبر در فضـای مجـازی همراه شـد، موجـی از خشـم و عصبانیت را 
نسـبت به مدیریـت این بـازار توسـط دولت وقـت به همراه داشـت.

دولتیکهسازهارابهصدادرآورد

خبر
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رئیس پیشین فدراسیون فوتبال با بیان اینکه 
حضور محمدرضا ساکت جو هیات رئیسه این 
فدراســیون را به هم می ریزد، گفت: خدا کند 
ســناریو عزیزی خادم برای مهــدی تاج تکرار 

نشود.
به گزارش خبرنــگار مهر، مجمــع انتخاباتی 
فدراســیون فوتبــال روز سه شــنبه در مرکز 
همایش های صداوســیما برگزار شد که رقابت 
برای رسیدن به صندلی ریاســت بین مهدی 
تاج، میرشاد ماجدی و عزیزالله محمدی بود. در 
پایان این رقابت انتخاباتی، مهدی تاج با کسب 
اکثریت آرا به عنوان رئیس جدید فدراســیون 
انتخاب شــد. در مجمع فدراسیون فوتبال 80 
نفر حق رای داشتند که از این جمع مهدی تاج 
51 رای کســب کرد، میرشاد ماجدی 25 رای 
کســب کرد و عزیز محمدی 4 رأی را به خود 

اختصاص داد.
این انتخابات البته چندان بی حاشــیه هم نبود 
و اعلام خبر لغو و سپس برگزاری آن به فاصله 
چند ساعت در شب مجمع، جنجال زیادی به 

پا کرد.
امیر عابدینی رئیس پیشین و عضو سابق مجمع 
فدراسیون فوتبال در گفتگو با خبرنگار مهر، به 
ارزیابی این انتخابات و بازگشت مهدی تاج به 
فدراسیون پرداخت و تاکید کرد که انتخاب تاج 
در واقع تلاش اعضای مجمع برای پایان دادن به 

تصمیمات »بچگانه« در فدراسیون بوده است.
وی همچنین از حضور محمدرضا ســاکت در 
هیات رئیســه اظهار تعجب کــرد و گفت که 
حضور ســاکت در این بخش، جو فوتبال را به 

هم می زند.
اعضای مجمع عملکرد ماجدی و هيات 

رئيسه را برنتابيد
انتخابات این دوره پر از تنــش بود و با آرامش 
پیش نرفت. من در انتخابــات مختلفی حضور 
داشتم ولی این بار جو انتخابات، عجیب و غریب 
بود که دلایــل مختلفی داشــت. فکر می کنم 
همه چیز از روزی شــروع شد که هیات رئیسه 
ســناریویی را پیش برد تا عزیزی خــادم را از 
ریاست عزل کند و یکی از خودشان را به عنوان 
رئیس بگذارد. از آن زمان میرشاد ماجدی داعیه 
ریاست فدراسیون داشــت ولی اعضای مجمع 
این اتفاقات را بر نتابیدند و سراغ عملکرد هیات 

رئیسه و سرپرست فدراسیون یعنی ماجدی.
دادکان قبول نکرد 

در انتخابات شرکت کند
اتفاقاتــی کــه برای تغییــر رئیــس بعضی از 
هیات هــای فوتبــال اســتانی رخ داد، چالش 
جدیدی بــود. اعضــای مجمع با دیــدن این 
اتفاقات مصمم شــدند گزینــه جدیدی برای 
ریاست فدراسیون فوتبال پیدا کنند. آنها سراغ 

گزینه های زیادی هم رفتند که قبول نکردند. 
با خیلی ها تماس گرفته شــد اما پاسخشــان 
منفی بود؛ امثال محمــد دادکان ها و… یعنی 

فوتبالی هایی که کنار بودند.
تاج با فشار برای ریاست 
فدراسيون ثبت نام کرد!

این فشــار به مهدی تاج هم آمد. او قصد ورود 
به انتخابات فدراســیون فوتبال را نداشت ولی 
به چند دلیل آمد. اولیــن دلیل، اعاده حیثیت 
بود. تاج مصمم اســت تا هر پرونــده ای که در 
فدراسیون فوتبال به نامش وجود دارد را پاک 
کند. اگر کســی را دوست نداشــته باشند، بی 
جهت به خاطر پرونده هایش کاندیدا نمی شود. 
یعنی چوب در سوراخ زنبور نمی کند که نیش 

بخورد ولی تاج این نیش را نوش می دانست!
درگيری فوتبال

 با تصميمات بچگانه
دومین دلیل درخواســت هیات هــا و اعضای 
مجمع برای پایان دادن به تصمیمات بچگانه در 
فوتبال بود؛ تصمیماتی که صبح گرفته می شد و 
شب لغو می شد یا شب گرفته می شد و صبح آن 
را کنسل می کردند. سرمربی تیم ملی را برکنار 
می کردند و بعد از چند روز دوباره ابقا می شــد. 
کمیته فنی یک تصمیم می گرفت و سرپرست 
فدراسیون آن را »وتو« می کرد. جوری شده بود 
که همه شــریک فوتبال بودند اما کسی حاضر 
نبود پاسخگو باشــد. دلیل دیگری که به نظرم 
می آید این اســت که تاج استنباط کرد که اگر 
بیاید از او استقبال می شود. او با خودش گفته 
اگر مثلًا در پرونده ویلموتــس آن اتفاقات رخ 

داده، خودم می آیم و آن را جمع می کنم.

مو را از ماست کشيدند و نگذاشتند 
ثبت نام کنم

مبانی ثبت نام ریاســت فدراسیون درست بود 
و حــرف و حدیثی نبــود. مثلًا بنــده به آقای 
کامرانی فر )دبیر کل فدراسیون فوتبال( گفتم 
خارج از ایران هستم و چهار روز دیرتر می رسم 
اما کارهای ثبت نام را انجام داده ام. او قبول نکرد 
و می گفت شرایطم باید احراز شود. گفتم نیازی 
به احراز ندارم. اگر نگاهی به عکس های روسای 
فدراسیون فوتبال در این فدراسیون بیاندازید، 
عکس من، دادکان، مصطفوی، کفاشیان و… 
وجود دارد. ما دیگر نیازی به احراز نداشــتیم. 
این مثال را زدم تا بدانید بــرای انتخابات »مو 
را از ماست کشــیدند« ولی چطور یکباره بعد 
از جوسازی ها، شب انتخابات مجمع را تعطیل 

کردند؟
هر سه کاندیدا پرونده داشتند

برای مهــدی تاج هم دو نوع جوســازی وجود 
داشــت. یکســری ها از روی دلســوزی انتقاد 
می کردند و بعضی از صحبت ها از روی بغض و 
عداوت بود. آنها برای فوتبال دل نمی سوزاندند. 
هر روز گفته می شد به تاج گفته می شود که از 
انتخابات کنار برود ولی این اتفاق هم نیفتاد. هر 
سه کاندیدای ریاست فدراسیون دارای پرونده 
باز بودند. معنی پرونده باز هم مشــخص است. 
همه می توانند متهم باشند اما از اتهام تا اثبات 

جرم راه زیادی وجود دارد.
خدا کند ماجرای عزیزی خادم

 برای تاج تکرار نشود
مجمع می خواست نشــان بدهد استقلال دارد 
و تحت فشــار قرار نمی گیــرد. اعضای مجمع 

به تجربه و مهمتــر از آن به »تیــم« تاج رای 
داد. گزینه هــای معرفی شــده از ســوی تاج 
شناخته شده هستند. الان ترکیب هیات رئیسه 
فدراســیون همان نفرات قبل هستند منهای 
چهار نفر. خــدا کند اینها دوباره ســراغ همان 
قانونی که برای عزیزی خــادم رفتند، نروند و 
تاج را دو ماه دیگر برکنــار نکنند. اجازه بدهند 
فوتبال شــکل بگیرد. هیچکس حق ندارد حق 
دیگری را پایمال کند. اگر حرفی هم هســت، 
قانون پیگیری می کند. اگر حب و بغض داریم، 
آن را بگذاریم برای دشمن. چرا باید به جان هم 
بیافتیم؟ سیســتم خودش نظارت می کند و با 

هیچکس هم تعارف ندارد.
»ساکت« جو هيات رئيسه 

را به هم می زند
حضور محمدرضا ساکت در هیات رئیسه و در 
کنار تاج جو را به هم می زند. شــاید خود تاج 
هم این باور را پیدا کرده باشــد. جو مطلوب تر 
این بود که ســاکت کنار بــرود. الان تاج، نبی، 
قنبرزاده و ساکت یکطرف هستند و طرف دیگر 
اعضای قبلی هیات رئیسه. ایجاد تعامل در این 
فضا سخت است ولی با درایت تاج می توان این 

مسئله را حل کرد.
برای کفاشيان وسط گود رفتم

 ولی از تاج حمایت نکردم
حمایت من از مهدی تــاج؟ اصلًا این طور نبود. 
من تاج را فقط تخریب نکردم. همه توقع دارند 
امیر عابدینی انتقاد کند. من با هر سه کاندیدا 
در تماس بودم. حتی می توانم بگویم با عزیزالله 
محمدی بیشــتر از تــاج و ماجــدی صحبت 

می کردم.

اطلاعيه باشگاه پرسپوليس برای حضور»ساکت«همهچیزرابهممیریزد
حضور بانوان در ورزشگاه

باشگاه پرسپولیس با توجه به حضور بانوان هوادار پرسپولیس در 
ورزشگاه برای بازی برابر صنعت نفت آبادان، جهت اطلاع رسانی 

مطالب مرتبط، اطلاعیه ای صادر کرد.
به گزارش ایرنا، باشــگاه پرســپولیس در اطلاعیــه ای به بانوان 
پرسپولیسی که قرار است برای تماشای بازی تیم  محبوب خود به 
ورزشگاه آزادی بیایند، توصیه های مختلفی داشت که متن آن را 

در زیر می خوانید: 
قبل از هر چیز خشنود هستیم، با همراهی و تلاش های دستگاه های 
مختلف، وزارت ورزش و جوانان، فدراسیون و سازمان لیگ فوتبال، 
شاهد حضور بانوان هوادار در ورزشگاه ها هستیم. بدیهی است با 
توجه به استقبال، هیجان و اشتیاق بالا و غیر قابل وصفی که وجود 
دارد، ظرفیت کنونی پاسخ گوی نیاز کنونی نخواهد بود. از این رو 
هواداران عزیز را به این مسئله توجه می دهیم که رعایت موارد مورد 

اشاره، شرایط حضور بیشتر بانوان محترم را فراهم خواهد کرد.
قبل از هرچیز بار دیگر تاکید می شود برای جلوگیری از اختلال در 
نظم، مجموعه هواداران تنها در صورتی راهی ورزشگاه شوند که 
بلیت الکترونیک را تهیه کرده باشــند و بدون بلیت به طور جدی 
از مراجعه به ورزشــگاه خودداری کنند. این مســاله در ارتباط با 
حضور بانوان محترم از آن جهت بیشتر اهمیت خواهد داشت که 
عدم رعایت آن ضمن ایجاد مشکل برای ایشان، برای هوادارانی که با 
تهیه بلیت در ورزشگاه حضور پیدا می کنند نیز مشکل ساز می شود.

هــواداران همچنین باید مــوارد دیگری را هم رعایــت کنند. از 
جمله وســایلی که باید همراه داشته باشــند یا از همراه داشتن 
آنها پرهیز کنند. طبعا همراه داشتن هر وســیله  نوک تیز، برُنده 
و حتی غیر برُّنده ای که امکان آســیب زدن به دیگران با آن وجود 
داشته باشد، ممنوع است. بانوان عزیز که به هر روی تجربه حضور 
در ورزشگاه را نداشته اند، توجه داشــته باشند بسیاری از وسایل 
معمول که به صورت روزمره همراه ایشان است، جزو اقلامی است 
که منع ورود به ورزشگاه را دارد. از جمله باید به وسایلی اشاره کرد 
که امکان پرت کردن آنها وجود دارد و از این رو مسئولان انتظامی 
و حفاظتی مستقر در ورزشگاه وظیفه دارند جلوی ورود این اقلام 
را بگیرند. حتی بطری آب نیز می تواند جزو چنین مواردی باشــد 
و تهیه آب و نیازمندی هایی از این دست از بوفه امکان پذیر است. 
همچنین به عنوان نمونه می توان از شیشه های ادوکلن، اسپری ها 

یا پاور بانک ها نام برد.
ترجیح بر این اســت که تا حد امکان از همراه داشتن وسایل غیر 
ضروری و کیف دستی خودداری شــود. توجه به این موارد حائز 

اهمیت است.
همچنین طبق اطلاع رسانی سامانه فروش بلیت الکترونیک، ورود 
بانوان محترم از ضلع شرقی ورزشگاه، پارکینگ شماره 21، است. 
برای عبور از گیت های کنترل تردد نیــز حتما کارت ملی، همراه 
داشته باشید. توجه کنید که دستگاه تنها با خواندن کارت ملی و 
در صورتی که از قبل، با همان کد بلیت تهیه شده باشد، مجوز عبور 
خواهد داد. در غیر این صورت همراه داشتن چاپ بلیت به صورتی 

که بارکد آن خوانا باشد الزامی است.
توجه داشته باشــید گیت های ورودی در ورزشــگاه تنها مجوز 
عبور به بلیت معتبر برای همان موقعیت را خواهند داد. لذا بلیت 
خریداری شده برای موقعیت شــمال، جنوب و جایگاه ها تنها در 
گیت های ورودی مربوط به همان موقعیت معتبر خواهند بود و در 
ورودی های دیگر ورزشگاه مجوز عبور نخواهند داشت. این قانون 
فارغ از خانم و یا آقا بودن هواداران محترم و برای تمامی تماشاگران 

یکسان است.

پیشکســوت باشــگاه اســتقلال با انتقاد از 
یارگیری این تیم در فصل نقل و انتقالات گفت: 
همه تیم ها روش بازی شــاگردان ساپینتو را 
شــناخته اند و به راحتی این تیم را خنثی می کنند. نمایش 
آبی ها دلچسب نیست و این تیم فقط یک برنامه برای رسیدن 

به گل دارد.
»گودرز حبیبی« بازیکن سال های دور استقلال در گفت وگو 
با ایرنا با اشاره به نمایش آبی پوشــان در هفته چهارم لیگ 
برتر باشــگاه های ایران مقابل نفت مسجدسلیمان و قبول 
تساوی بدون گل برابر این حریف، اظهار داشت: نمایش های 
استقلال در این فصل به دل نمی چسبد. مشخص نیست این 
تیم با چه روش و تاکتیکی بازی می کند و باید پرسید برنامه 
استقلال برای رسیدن به گل چیست؟ ساختار فنی استقلال 

با مشکلاتی زیادی روبه روست.
وی افزود: ایراد دیگری که از ریکاردو ساپینتو می توان گرفت 
این است که از بازیکنان در پست اصلی خود استفاده نمی کند. 
کوین یامگا باید پشــت مهاجمان بازی کنــد تا از تکنیک و 
سرعت خود اســتفاده کند اما او در منطقه ای به کار گرفته 
می شود که بازدهی زیادی ندارد. محمد محبی جایش وسط 
زمین است؟ اینها به شناخت و آگاهی مربی بستگی بستگی 
دارد، اینکه بداند کدام بازیکنان در چه پست هایی بازی کنند 
موضوعی نیســت که بگوییم به زمان نیاز دارد، اینها دیگر از 

مسائل ابتدایی تلقی می شود.

یک سایت اسپانیایی به ارزیابی انتخاب مهدی تاج 
به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال ایران و چالش 

جدید اسکوچیچ پرداخت.
 ،tintaamarilla به گزارش ایسنا و به نقل از سایت اسپانیایی
آشفتگی جدید در فوتبال ایران چند هفته مانده به جام جهانی ادامه 
دارد. پس از انتخابات اخیر تغییری در ریاست فدراسیون فوتبال 
صورت گرفت و به تبع آن رسانه ها از جایگزینی قریب الوقوع روی 

نیمکت تیم ملی صحبت می کنند.
میرشاد ماجدی، کاندیدای شکست خورده و عضو فعلی هیات 
رئیسه اعلام کرد که پاســخش درباره سرمربی تیم ملی واضح 
است. او گفت: برای بازگشت کارلوس کی روش هیچ قراردادی 

را امضا نمی کند.
نامزد پیروز یعنی مهدی تاج، با درصد کمی بالاتر از 50 درصد 
پیش از این قول داد در صورت پیــروزی در رای گیری انتخابات 
فدراسیون فوتبال ایران، دراگان اسکوچیچ را برکنار و سرمربی 

جدیدی انتخاب خواهد کرد.
این موضوعی است که در چند ماه اخیر و پس از اینکه تیم ایران 
توانست به لطف اسکوچیچ کروات به جام جهانی قطر راه یابد، ادامه 

پیدا کرده است.
یک کمپین رسانه ای ایجاد شد تا کارلوس کی روش دوباره سرمربی 
تیم شود اما، این جریان مدتی بعد با ورود هیات رئیسه فدراسیون 
فوتبال خنثی شد، زمانی که پس از اولین تلاش برای برکناری، 

فدراسیون فوتبال ایران رسما اسکوچیچ را تایید کرد.

روش بازی استقلال
 را همه شناخته اند

کمپين رسانه ای برکناری 
اسکوچيچ بار دیگر 

راه افتاده است!
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کاغذ ورزش

افقی
چرخ   - فکری  ورزش   -  1 
 - پوچینی2  اپراهای  از   - تانک 
چیز  هر  برگزیده  صورت،  عضو 
مخلوقات،  اشرف  ابوالبشر،   -
 - ها  اشعه  از   - پیامبر  اولین 
 - جهان3  های  كاتولیك  رهبر 
ثنا،   - سریر4  جمع   - تاشک  
تنی  از  - کتابی  مدح   ستایش، 
هلند  هافبک   - مقیم   - سن5 
شدن  لال   - زهره6  سیاره   -

و  كامل   - مازندرانی  دختر   -
نمایش   - جری  همبازی  تمام، 
تلویزیونی، شوهر روستایی، شب 
بدنیا آوردن - چه  روستایی7 - 
وقت؟، چه کسی؟ - دارای رنگ، 
رنگارنگ - گل سرخ8 - ترسیده 
- زرد انگلیسی - كلمه پرسشی، 
نقره   - چیزی9  چه  مخفف 
پامچال10  گل   - گون  نقره  ای، 
مارک  آثار  از   - غذا  فهرست   -
 - باز  حقه   - نفرین11   - تواین 

امیر  از  فیلمی   - بزرگ  منزل 
خاکبرداری  ماشین   - نادری12 
برعکس،  گه   - ته  بی  لگام   -
برعکس13  گه  برعکس،  گه 
 - هیچکاک  های  فیلم  از   -
سر14  بی  متد   - شهرخوزستان 
- گوسفند ماده - ریشه - نصف 
نگارنده   - رژه جنگی15  - گونه، 
همراه   - کننده  آزاد  نویسنده،   ،
چفت - فاقد نزاكت، بی تربیت، 
ندارد صحیح  تربیت  كه  كسی 

عمودی
پوست  سفید   - قصاص   -  1
روش   - نیست  زرد  نیست، 
علم   - حرف2  یك  تكرار   -
علاقه  مورد  غذای   - پزشکی 
پایه  چنین   - باد3   - ها  بچه 
سخت  نمیریزد،  فرو  هرگز  ای 
آدم4  حضرت  كنیه   - استوار  و 
بدون  امنیت،  و  آرامش  فاقد   -
نخ  امنیت - كم كردن - وسیله 
 - نو   - اشرافی5  لقب  ریسی، 
و  عادت   - زیرکی  تیزهوشی، 
خو6 - سروری و ریاست  - از 
حومه های زیبای شهر پرطراوت 
 - غار   - پیكاندار7  تیر   - رشت 
زبون  تر،  خسیس   - گاه  گذر 
پاسبانی   - تر8  فرومایه  تر، 
 - سزاوار   - کننده9  سلب   -
در  شهری  اصفهان،  در  شهری 
استان  در  اصفهان، سدی  استان 

 - طول  مقیاس   - اصفهان10 
سخندان11  فرهنگ،  با   - نظریه 
خمیدگی كاغذ،  فاصله،  حرف   -
پدر   - برعکس  نانو   - بار  لنگه 
درس  بیسواد،   - نبی   ادریس 

خداحافظ،  مقابل   - نخوانده12 
خم،  همراه   - میاورد  سلامتی 
 13 سستی   - خم  همنشین 
قره   - بانکی  ودیعه  امانت،   -
جوهر   - بند14  آب   - قوروت 

مرد، پیشه - دندان تیز حیوانان 
و  پیچ  تحمل،   - ابر  غرش   -
فرنگی،  بالای   - توان15  شكن، 
دوره   - سام  عمو  به گویش  بالا 

گزاردن  - زمانها  ها، 
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خبرخبر

امام جمعه مشهد اظهار داشت: هر دولتی، 
مطالبات مقام معظم رهبری را بهتر انجام 
دهد، در سنجش و ارزیابی ما دولت موفقی 
است. به گزارش ایسنا، سید احمد علم الهدی 
در خطبه های نماز جمعه مشهد افزود: هر 
دولتی، مطالبات رهبر معظم انقلاب را بهتر 
انجام دهد، در ســنجش و ارزیابی ما دولت 
موفقی است. او ادامه داد: رهبر معظم انقلاب 
در دیدار اخیرشــان با اعضای هیات دولت، 
موارد موفقیت دولت و رضایت خود را بیان 
داشتند. امام جمعه مشهد اظهار داشت: از 
نظر رهبر معظم انقلاب، اینکه دولت توانسته 
در عملکرد یکســاله خود، اعتمــاد و امید 
مردم را به نظام و دستگاه اجرایی برگرداند 
و همچنین انجام سفرهای استانی و حضور 
در کنار مردم، سرعت عمل مسوولان در برابر 
حوادث طبیعی و پیش بینی نشده و حضور 
در میدان از جمله ویژگی های مثبت دولت 
سیزدهم اســت. علم الهدی افزود: زدودن 
رقابت های منفی بین قــوا، جوان گرایی در 
عرصه مدیریــت، دوری از فرافکنی، خارج 
کردن مردم از چشم انتظاری و نگاه به دست 
دیگران، ریل گذاری سیاســت خارجی در 
جذب همسایگان و آماده شدن برای تحول 
در زمینه های فرهنگــی ، مرکز قرار دادن 
بازار برای کالاهای ایرانی و برجسته سازی 
شــعارهای انقلابی بخصوص شــعارهای 
استکبارســتیز از دیگر مواردی اســت که 
رهبر معظم انقلاب برای موفقیتهای دولت 
برشمردند. او ادامه داد: رهبر معظم انقلاب 
همچنین دولتمردان را به انجام کارهای با 

برنامه و اجتناب از روزمرگی توصیه کردند.
نماینده ولی فقیه در استان خراسان رضوی 
افزود: مردم باور کردند شــیطان روی کره 
زمین آمریکا اســت و اینکه امریکا و اروپا 
هرجا آمدند جــز دزدی، جنایت، چپاول و 
آدمکشی چیزی برجای نگذاشتند، بنابراین 
باید از آن هــا فاصله بگیرنــد. او ادامه داد: 
آمریکایی ها در این کشور جز جنایت کاری 
نکردند. بر همین اساس وقتی در مصاحبه 
اخیر مطبوعاتی رییس جمهور سوال شد 
که حاضرید در نیویورک با رییس جمهور 
آمریکا روبرو شوید؟ آیت الله رئیسی با کمال 
قدرت پاســخ داد خیر، چون به نفع مردم 

نیست.

عملکرد وزارتخانه های 
جهاد و راه وشهرسازی 

چندان مناسب نبود
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: اگر بخواهیــم قضاوتی در خصوص 
عملکرد دولت در طول یک ســال انجام 
دهیم باید به عرصه میدانی کارها نگاه کنیم 
و موضوعاتی همچــون گرانی ها و موضوع 
مسکن و مباحثی از این قبیل که در حال 
حاضر این ها نقاط ضعف هســتند. سید 
علی موسوی نماینده مردم ملکان و عضو 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنــا، در رابطه با 
ارزیابی نقاط و ضعف و قوت دولت سیزدهم 
در پایان نخستین سال فعالیت دولت سید 
ابراهیم رئیسی، گفت: در این مساله هیچ 
شکی وجود ندارد که دولت سیزدهم یک 
دولت کاملا مردمی و انقلابی است، به ویژه 
اینکه دولت ســیزدهم یک رئیس جمهور 
ولایی، پرتلاش و توانمنــد دارد و بعضی 
از وزرا هم واقعا توانمند هســتند. او اادامه 
داد: اما اگر امــروز بخواهیم یک قضاوتی 
در خصوص عملکــرد دولت در طول یک 
ســال انجام دهیم باید به عرصه میدانی 
کارها نگاه کنیــم و موضوعاتی همچون 
گرانی ها و موضوع مسکن و مباحثی از این 
قبیل که در حال حاضر این ها نقاط ضعف 
هستند. واقعا بحث گرانی ها مدیریت نشده 
و مسکن هم به یک مشکل برای خانواده ها 
تبدیل شده است. جا دارد که دولت در این 
زمینه ها با جدیت وارد شــود و موضوعی 
مانند مسکن را که مهم ترین دغدغه مردم 
است و بخش زیادی از درآمد ماهیانه خانوار 
را به خود اختصاص می  دهــد، حل کند. 
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
در ادامه به عملکرد وزرا اشــاره کرد و ابراز 
داشت: برخی وزارت خانه ها از جمله وزارت 
راه و شهرسازی و وزارت جهاد کشاورزی 
عملکرد مناسبی نداشــتند در حالی که 
انتظار این بود که واقعــا عملکردها فراتر 
از این باشــد و موفق عمل کنند. او افزود: 
به ویژه در حوزه کشاورزی که ما موضوع 
مهم و راهبردی امنیت غذایی را داریم یا در 
حوزه راه و شهرسازی و بحث مسکن واقعا 
عملکرد در طول یکسال گذشته مناسب 
نبود، اما برای مثال در وزارت نیرو به نظر 
من وزیر خیلی پرتلاش اســت و همواره 
برای حل مشــکلات از جمله قطعی برق 

فعالیت دارد.

به گزارش عصر ایران، دولتی ها می گویند که بدون فشار فیفا به بانوان 
ایرانی اجازه حضور در ورزشگاه ها را داده اند که راستش را بخواهید باور 
نمی کنیم. اگر نبود فشارهای فیفا، آنهم در زمانه ای که دبیر ستاد امر به 
معروف به دنبال جداسازی دانشگاه هاست، حضور بانوان در ورزشگاه های 

فوتبال همچنان یک رویا بود.
دختران آبی و قرمز ایران بالاخره توانستند در یک بازی باشگاهی داخلی 
به ورزشگاه بروند و تیم محبوب خود را تشویق کنند. حس آنها قابل درک 
نیست و نمی شود گفت که آنها را درک می کنیم. اما می دانم که عبور از 
گیت های بازرسی و گذشتن از تونل و رسیدن به صندلی های ورزشگاه 

آزادی و دیدن زمین چمن چه لذتی دارد.
دولتی ها می گویند که بدون فشار فیفا به بانوان ایرانی اجازه حضور در 
ورزشگاه ها را داده اند که راستش را بخواهید باور نمی کنیم. اگر نبود 
فشارهای فیفا، آنهم در زمانه ای که دبیر ستاد امر به معروف به دنبال جدا 
سازی دانشگاه هاست، حضور بانوان در ورزشگاه های فوتبال همچنان 

یک رویا بود.
در کنار فشار فیفا از حق نباید گذشت که رییس جمهور رئیسی هم نقش 
بسزایی در این تصمیم داشت. شما تصور کنید که حسن روحانی، سید 
محمد خاتمی، محمدرضا عارف و یا هر غیر اصول گرایی رئیس جمهور 
ایران بود و فیفا چنین درخواستی می داد و دولت به دنبال فراهم کردن 

شرایطی بود که زنان هر هفته به ورزشگاه بروند!
قطعا الان کفن پوشان در مشهد و برخی دیگر از شهرها به صحنه 
می آمدند و فریاد وااسلاما سر می دادند. اما بالاخره فرق می کند چه کسی 

رئیس جمهور باشد!
خوشبختانه در این فشارهای فیفا، نام رئیس جمهور ایران حسن روحانی 

نبود و سید ابراهیم رئیسی بر کرسی ریاست قوه مجریه تکیه زده بود.
همه کسانی که منتقد حضور زنان در ورزشگاه بودند و از زیر ساخت ها 
گلایه می کردند، الان سکوت اختیار کرده اند و حتی می توانند به راحتی 

همه حرف های خود را فراموش کنند و ازاین حضور حمایت کنند.

روزه سکوت منتقدان حضور زنان 
در ورزشگاه ها

علم الهدی : هر دولتی، 
مطالبات رهبری را 

بهتر انجام دهد، دولت 
موفقی است 

ستاد مرکزی اربعین حسینی طی اطلاعیه ای اعلام کرد حرکت 
موکب داران از مرزهای زمینی بعد از 1۶ شهریور، فقط از مرز سومار 

امکان پذیر است.
در این اطلاعیه آمده است: به اطلاع ملت عزیز و محبان اهل بیت و 
تمامی متقاضیان سفر اربعین حسینی می رساند به منظور تسهیل 
شرایط سفر اربعین برای تمامی خادمین و موکب داران و زائران عزیز 
امکان تردد ماشین های حمل ملزومات مواکب از مبادی زمینی مهران 
چذابه و شلمچه و خسروی تا  10 صفر )1۶ شهریور( تمدید و از آن 

تاریخ به بعد فقط از مرز زمینی سومار امکان پذیر است.
در این اطلاعیه تاکید شده است: به دلیل تراکم خودروهای مواکب در 

مهران و معطلی آنان حتی المقدور از مرزهای دیگری استفاده شود.

حرکت موکب داران از 16 شهریور به بعد 
فقط از مرز سومار امکان پذیر است

کارسـازترین گزینـه بـرای قالیبـاف در مخمصـه ، لابی 
پشـت پرده برای متقاعد کردن رئیسـی جهـت وفای به 
عهد و حـذف فاطمـی  امین از فهرسـت اعضـای کابینه 
اسـت که البتـه، دسـتیابی به ایـن هـدف ، چنـدان هم 
سـاده نیسـت و ناکامی در دسـتیابی به این هدف، شاید 
قالیباف را به پیگیرترین عضو »بهارسـتان« در برگزاری 
جلسـه و رای آوردن »اسـتیضاح«  وزیر »صمت« تبدیل 
کنـد. همـواره در برهه های همسـویی سیاسـی دولت و 
مجلس، روسـای قوه مقننه، حامـی قوه مجریـه بوده اند 
امـا آنچه قالیبـاف طی یک سـال فعالیت دولت رئیسـی 
به ثبت رسـانده، به جـرات حمایت حداکثری بی سـابقه 
اسـت تا حدی که به جای پایبندی بـه الزامات ماموریت 
قانونی دفـاع از حقـوق نماینـدگان مجلس بـرای ایفای 
نقـش نظارتـی و بهره گیـری از سـایر ابزارهـای قانونـی 
پیش بینـی شـده، نقـش سـدی محکم، سـر راه سـیل 
اعتراض هـای نماینـدگان و بویـژه درخواسـت های 

اسـتیضاح را ایفـا می کند.
ایـن واقعیـت، اگـر ماه هـای اول اسـتقرار رئیسـی فقط 
در صحـن »بهارسـتان« و میـان نماینـدگان زمزمـه در 
گوشـی می شـد، اکنون کامـلا عیان شـده و نـه فقط در 
موضع گیری هـای اعتراضی متعـدد و صریح نمایندگان 
بازتاب یافتـه، بلکه سـخنان و عملکـرد غیرقابل کتمان 
قالیبـاف نیـز موجب شـده تا حتـی مـردم عـادی نیز به 
نقش قالیبـاف به عنوان حافـظ منافع دولـت در مجلس 

پـی ببرند.
بارزتریـن گواه این تحـول عجیب در مجلس، اسـتیضاح 
وزیر صمت اسـت که پـس از گـذر از هفت خـوان هیات 
رئیسـه، دقیقـا در آسـتانه روز رای گیـری با وسـاطت و 
ریـش سـفیدی قالیبـاف ، تعویـق شـد و البتـه تعویقی 
کـه پشـتوانه آن، قـول محکـم رئیـس مجلس بـود که 
با اسـتناد به موضـع ناهمـراه معـاون پارلمانی رئیسـی، 
اکنون می تـوان نتیجه گرفت که رئیسـی، پشـت رئیس 
مجلس همیشـه حامی منافع »پاسـتور را خالـی کرده و 
حالا قالیبـاف مانـده و دو راهـی ادامه حمایت بـی قید و 
شـرط از دولت یـا دفـاع از منافع قـوه مقننه و مهـم تر از 

آن، تتمـه اعتبار خـود نـزد نماینـدگان و مردم.
 کارسـازترین گزینـه بـرای قالیبـاف در مخمصـه، لابی 
پشـت پرده بـرای متقاعد کـردن رئیسـی جهـت وفای 
به عهد و حذف فاطمـی امین از فهرسـت اعضای کابینه 
اسـت کـه البتـه، دسـتیابی به ایـن هـدف، چنـدان هم 
سـاده نیسـت و ناکامی در دسـتیابی به این هدف، شاید 

قالیباف را به پیگیرترین عضو »بهارسـتان« در برگزاری 
جلسـه و رای آوردن »اسـتیضاح« وزیر »صمت« تبدیل 

. کند
آنچه گذشت

فروردیـن ماه امسـال، نارضایتـی نماینـدگان مجلس از 
عملکرد فاطمی امین بالا گرفت. انتقادهـا از وزیر صمت 
زمانی آغاز شـد که فاطمی امین با افزایـش 18درصدی 
قیمت خودروها موافقت کرد. از سـوی دیگر او از حامیان 
سرسـخت واردات خودروی سـواری به کشـور بـود و در 
ماجرای گنجاندن بنـد واردات خـودرو در بودجه1401 

در صـف حامیان مجوز واردات ایسـتاد.
منتقدان وزیـر صمت کـه از حامیان رئیسـی در مجلس 
بودنـد، عملکـرد وزیـر صمـت را مغایـر بـا شـعارهای 
رئیسـی در حمایت از محرومان و مسـتضعفان و افزایش 
دهنده فشـارهای معیشـتی بـه مـردم و اقشـار ضعیف 

می دانسـتند. 
شش ماه فشار نمایندگان

 برای استيضاح وزیر صمت
اگرچه این اولین بـاری نبود که طرح اسـتیضاح فاطمی 
امیـن در مجلـس شـورای اسـلامی مطـرح می شـد. 
در تاریـخ 24 اسـفند 1400، لطـف الله سـیاهکلی عضو 
کمیسـیون صنایـع مجلـس شـورای اسـلامی از نهایی 
شـدن طـرح اسـتیضاح وزیر صمـت بـه دلیـل افزایش 
قیمـت خـودرو و تقدیـم آن بـه هیئـت رئیسـه مجلس 

خبـر داد.
 با ایـن حـال در بیسـت و چهارمیـن روز خردادمـاه بود 
که قرعـه دریافـت اولیـن کارت زرد نیز به نام سـید رضا 
فاطمـی امیـن افتـاد. او  بـا حضـور در مجلـس شـورای 
اسـلامی درباره علت ضعـف عملکـرد ایـن وزارتخانه در 
کنتـرل قیمـت کالاهـا و عـدم توانایـی در پشـتیبانی از 
صاحبان صنایع و بهره برداران معدن، در پاسـخ به سؤال 

محمد وحیـدی نماینـده بجنـورد قانع نشـدند.
فاطمی امين؛ خط قرمز رئيسی

 از آستان قدس تا دولت سيزدهم
وزیر چهل و هشـت سـاله کابینه پیش از تصـدی وزارت 
صمت، در دوران حضور سـید ابراهیم رییسـی به عنوان 
تولیـت آسـتان قـدس رضـوی، عهـده دار مسـئولیت 
قامـت قائـم مقامی ایـن تولیـد بـود. بسـیاری معتقدند 
فاطمـی امین گزینـه ی مسـتقیم آیت الله رییسـی برای 
تصـدی وزارت صمـت بـوده و در صـورت جدایـی وی از 
کابینه دومیـن همراه اصلـی رییسـی از وی خداحافظی 

خواهـد کرد.

سـید محسـن دهنـوی، عضـو هیـأت رئیسـه مجلس، 
مهم ترین دلیل اسـتیضاح فاطمی امین را عدم مدیریت 
صحیح صنعت خودروسـازی و محقق نشـدن وعده های 
وزیر صمـت اعلام کـرد. در عین حال برخـی نمایندگان 
بـه طـرح درج قیمـت تولیـد کننـده و مصرف کننـده و 
بی تاثیـری آن در مهار تـورم ایراداتی داشـتند. از سـوی 
دیگر مـوج تورمی پیـش رونـده در کالاهـای مختلف در 
هفته هـای ایخـر تشـدید شـده و در روزهـای اخیر پس 
از افز ایـش قانونی قیمـت شـوینده ها، بهای انـواع لوازم 
خانگـی نیـز از اول تیرماه دسـتخوش افزایش می شـود.

ادعای تهدید وزیر صمت
 از سوی نمایندگان مجلس

تیرماه امسـال، خبرگـزاری فـارس، در گزارشـی به نقل 
از منابـع موثـق، از ماجـرای اعمـال فشـارهای متعدد 2 
نفـر از نماینـدگان به فاطمی امیـن و به نتیجه نرسـیدن 
آن اشـاره و از ارسـال پیامکی تهدیدآمیز بـه وزیر صمت 
برای انتصـاب گزینه خود در شـرکت صنعتـی و معدنی 
چادرملو پرده برداشـت. ادعایی که از سـوی وزیر صمت 
تایید و سـپس تکذیب شـد. نمایندگان موافق استیضاح 
از وزارت اطلاعات خواستند، تهدیدکنندگان وزیر صمت 
را شناسـایی کننـد. امـا فاطمـی امیـن طـی اظهاراتی، 
تهدید خود از سـوی نمایندگان مجلـس را تکذیب کرد.

عقب نشينی دولت صادق الوعد
 از وعده به مجلس

سـرانجام بعد از کـش و قـوس های فـراوان، با وسـاطت 
ابراهیـم رئیسـی و وعـده او بـرای معرفـی دو وزیـر بـه 
مجلـس در آسـتانه تغییـرات وزارت صمـت و تشـکیل 

وزارت بازرگانی، اسـتیضاح فاطمی امین منتفی شد. در 
همین راستا لطف اله سـیاهکلی عضو کمیسیون صنایع 
گفت »مـا در صـدد اصـلاح امـور وزارت صمت بـه ویژه 
موضوع تنظیم بازار کالاها و خـودرو بودیم بنابراین طرح 
اسـتیضاح وزیر صمت کلیـد خـورد، اضافه کـرد: دولت 
پیام مجلس مبنی بـر اینکه اداره ایـن وزارتخانـه با وزیر 

کنونـی امکان پذیـر نیسـت را دریافـت کرد.«
در ادامـه، محمدباقـر قالیبـاف بـا بیـان اینکـه »رئیـس 
جمهور در آخریـن صحبت عنوان کرد کـه به این نتیجه 
رسـیده اند که وزارت صمـت حتما نیازمنـد تجدید نظر 
بوده و بـه دو وزارتخانـه تبدیل شـود و نهایتـاً دو وزیر به 
مجلس معرفی شـود تا اصلاح سـاختاری اصولی صورت 
گیـرد.« از نماینـدگان موافق اسـتیضاح دو مـاه فرصت 
گرفت تـا ابراهیم رئیسـی دو وزیـر را به مجلـس معرفی 
کند. اما حالا حسـینی معاون پارلمانی رئیسی می گوید 
دولت فقـط بـرای وزارت بازرگانی گزینه خـود را معرفی 
خواهد کرد و تصمیمی بـرای معرفی وزیـر جدید بجای 
فاطمی امین، نیسـت. حالا مشخص نیسـت که ابراهیم 
رئیسـی به وعده خود بـه قالیباف بـرای معرفـی دو وزیر 
به مجلـس پایبنـد خواهـد بـود؟ اگرچـه تـلاش هیات 
رئیسـه مجلس بـرای نـاکام گذاشـتن اسـتیضاح تـا به 
امـروز موفقیت آمیـز بـوده اما آنچـه اسـتیضاح فاطمی 
امیـن را پراهمیت کـرده، آزمون صداقت برای رئیسـی و 
قالیباف اسـت که نماینـدگان مجلس را بـا وعده معرفی 
دو وزیـر از ادامه اسـتیضاح منصرف کردند. وعـده ای که 
در صـورت عـدم تحقـق، تاکتیکـی بـرای عبور از فشـار 
اسـتیضاح کنندگان بـوده و نظـارت مجلس بـر دولت را 

تحت تاثیـر قرار مـی دهد.

گزارش
خبرآنلاین

ین
نلا

ر آ
خب

س: 
عک

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت 

ملك شهداد
هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 

فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 

وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140160319005000250 مورخ 1401/04/11 هيات اول موضوع 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك شهداد تصرفات مالکانه بلامعارض 
شماره  به  علی  فرزند  خبیصی  نژادجمعه  حسین  خانم/آقای  متقاضي 
شناسنامه 3 صادره از شهداد در ششدانگ یکباب خانه به مساحت شش 
دانگ 761/50 مترمربع  پلاك شماره 2 فرعی 2114-اصلي واقع در بخش 23 
کرمان به آدرس شهداد-خیابان قوام کوچه شهید پورناصری تقاضا و انتقال 
ملک از محل مالکیت آقای/خانم علی نژادجمعه خبیصی محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/0۵/29
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/06/12   
ابراهیم سیدی- رئیس ثبت اسناد و املاک شهداد
شناسه آگهی: 1364761

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140160319012000972 هيات دوم موضوع قانون 
فاقد سند  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي  تكليف وضعيت  تعيين 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات 
پور فرزند  آقاي محمدرضا خاكسار  بلامعارض متقاضي  مالکانه 
در  سیرجان  از  صادره   54 شناسنامه  شماره  به  جعفر  محمد 
باغ مشتمل بر 66 متر مربع ساختمان به مساحت  يك قطعه 
بخش  هماشهر  در  واقع  اصلي   868 پلاك  مترمربع   5360/20
38 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي غلامحسین آزادی پور 
قهستانی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
باشند  داشته  اعتراضي  مالكيت متقاضي  به صدور سند  نسبت 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
مدت  ظرف  رسيد،  اخذ  از  پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد 

شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/12
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/27  
محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1372291

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت 

ملك شهداد
هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 

فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 

وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
اول  هيات   1401/04/08 مورخ   140160319005000249 شماره  راي  برابر 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك شهداد تصرفات مالکانه 
فرزند علی  نژادجمعه خبیصی  فاطمه  بلامعارض متقاضي خانم/آقای 
به شماره شناسنامه 122 صادره از شهداد در ششدانگ یکباب خانه به 
مساحت شش دانگ 941/50 متر مربع  پلاك شماره 3 فرعی 2114-
اصلي واقع در بخش 23 کرمان به آدرس شهداد-خیابان قوام کوچه شهید 
پورناصری تقاضا و انتقال ملک از محل مالکیت آقای/خانم علی نژادجمعه 
خبیصی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/0۵/29
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/06/12  
ابراهیم سیدی- رئیس ثبت اسناد و املاک شهداد
شناسه آگهی: 1364746

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

قانون  موضوع  دوم  هیات   140060319008002795 شماره  راي  برابر 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه 
به  احمد  فرزند  آبادی  محمد  حمید کارگر  آقای  متقاضی  بلامعارض 
شماره شناسنامه 5202 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 
254.75 مترمربع مفروز و مجزی شده از  پلاک 1 فرعی از 2389 
اصلی واقع در بخش 13کرمان به آدرس زرند خیابان شهید خلیلی 
جعفرزاده  علی  محمد  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری   38 کوچه 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است  گردیده  محرز  زرندی 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ 
تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و   تسلیم  اداره 
نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
اعتراض  و عدم وصول  انقضاي مدت مذکور  در صورت  است  بدیهی 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/12
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/27
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك
شناسه آگهی: 1372۵66

آگهی تحدید حدود عمومی 
بخشهای 13 و 1۵ کرمان حوزه 

ثبتی شهرستان زرند
در تعقیب آگهی شماره  1214 و 1233 و در اجرای ماده 14 

قانون ثبت اسناد و املاک تحدید حدود املاک مشروحه زیر 

واقع در بخشهای 13 و 15 کرمان حوزه ثبتی شهرستان زرند 

به  ترتیب شماره پلاک به شرح ذیل در تاریخ های تعیین  

شده در محل شروع به عمل خواهد آمد.

الف(املاک واقع در بخش 13 کرمان

پلاک 14 فرعی از 762 اصلی آقای اکبر مؤمنی رق آبادی 

محمد  فرزند  زرند  از  صادره   4 شماره  شناسنامه  دارای 

ششدانگ خانه و باغ واقع در ریحانشهر زرند به مساحت 

2061.55 متر مربع

 1 فرعی از 914 اصلی آقای عباس منصوری بیدخوانی دارای 

شناسنامه شماره 19 صادره از زرند فرزند حبیب الله ششدانگ 

به  زرند  ریحانشهر  در  واقع  اناری  باغچه  بر  مشتمل  خانه 

مساحت 1894.20 مترمربع

که در روز یکشنبه مورخه 1401/07/10 بعمل خواهد آمد.

 ب(املاک واقع در بخش 15 کرمان

ضیاءالدینی  غلامرضا  آقای  اصلی  از 225  فرعی   4 پلاک 

دشتخاکی دارای شناسنامه شماره 12 صادره از زرند فرزند 

علی ششدانگ خانه واقع در اراضی بر ده دشت خاک زرند به 

مساحت 767.89 مترمربع

دارای  خرسند  احمد  آقای  اصلی   320 از  فرعی   5 پلاک 

سیف الله  فرزند  زرند  از  صادره   412 شماره  شناسنامه 

ششدانگ قطعه زمین)محدوده بوکندهای قدیمی( واقع در 

اراضی نجف آباد زرند به مساحت 2722 مترمربع

دارای  خرسند  احمد  آقای  اصلی   320 از  فرعی   6 پلاک   

سیف الله  فرزند  زرند  از  صادره   412 شماره  شناسنامه 

آغل  و  قدیمی  خانه  زمین)محدوده  قطعه  ششدانگ 

به مساحت 368  زرند  نجف آباد  اراضی  در  واقع  گوسفند( 

مترمربع پلاک 7 فرعی از 320 اصلی آقای احمد خرسند 

دارای شناسنامه شماره 412 صادره از زرند فرزند سیف الله 

به  زرند  نجف آباد  اراضی  در  واقع  زمین  قطعه  ششدانگ 

مساحت 2924 مترمربع

 که در روز دوشنبه مورخه 1401/07/11بعمل خواهد آمد.

 لذا بموجب ماده 14 ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند 

به صاحبان املاک و مجاورین پلاکهای فوق الذکر به وسیله 

این آگهی اخطار می شود که در روز و ساعت مقرر در محل 

حضور بهم رسانند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک یا 

نماینده قانونی آنها در موقع تحدید حدود حاضر نباشد مطابق 

ماده 15 قانون مزبور ملک آنها با حدود اظهار شده از طرف 

مجاورین تحدید حدود خواهد شد و چنانچه کسی یا کسانی 

بر حدود ارتفاقی اعتراض داشته باشند باید اعتراض خود 

را ظرف مدت یک ماه از تنظیم صورتمجلس تحدید حدود 

کتباً و مستقیماً به این اداره تسلیم و رسید دریافت دارند و 

نیز ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره 

دادخواست لازم به مراجع قضائی تسلیم نمایند و در غیر 

اینصورت متقاضی ثبت يا نماینده قانونی او می توانند به 

دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را 

دریافت و به این اداره تسلیم نمایند و اداره ثبت اسناد بدون 

توجه به اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه می 

دهد و پس  از گذشت مهلت های یاد شده اقدام و هیچگونه 

ادعائی مسموع نخواهد بود و کليه پلاکهای تحدیدی مندرج 

در این آگهی در روزهای تعیین شده از ساعت 8 صبح به 

ترتيب شماره پلاک و بخش شروع به عمل خواهد آمد.

تاریخ انتشار : روز شنبه مورخه 1401/06/12
شناسه آگهی: 1370264

 شماره مزایده: 140104319069000002
تاریخ ثبت: 1401/06/06

تاریخ واقعی انجام مزایده: 1401/06/28
وضعیت: تایید شده

آگهی مزایده
آگهی مزایده اتومبیل پرونده کلاسه 1/140104019069000131 شماره بایگانی )140100135(
 به موجب پرونده اجرایی کلاسه فوق یک دستگاه وانت پیکان به شماره پلاک انتظامی 
موتور  شماره  به   hv1600 تیپ  سفید  رنگ  به   1393 مدل   78 ط  ایران-445   65
تا مورخه  118P0104830 و شاسی شماره NAA36AA9EG696067 و خودرو مذکور 
1401/09/11 دارای بیمه  نامه شخص ثالث بوده و لاستیکهای جلو و عقب 30% کارکرد 
داشته ، وضعیت بدنه: سپر جلو و عقب دچار خسارت ، گلگیر جلو سمت چپ آثار ضرب 
خوردگی ، فاقد صندلی شاگرد و اتاق بار تعویض و دارای رنگ میباشد وضعیت موتوری: 

بدلیل در دسترس نبودن سویچ آماده  به  کار به  نظر میرسد و با توجه به موارد فوق میزان 
ارزیابی در لحظه بازدید حسب نظر کارشناس به مبلغ 1/000/000/000 ریال  )یک میلیارد 
ریال( ارزیابی شده و در روز دوشنبه مورخه 1401/06/28 از ساعت 9 الی 12 در محل اداره 
ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند از طریق مزایده به فروش می رسد مزایده از مبلغ 
ارزیابی شده )1/000/000/000 ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته 
می شود و کلیه هزینه های قانونی به  عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده نقداً 
وصول خواهد شد ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد مزایده روز اداری 
بعد از تعطیلی در همان ساعت و محل برگزار خواهد شد ضمناً جهت بازدید از خودروی 

مذکور مورد مزایده به آدرس- زرند پارکینگ محبان مراجعه نمایند.
 تاریخ انتشار آگهی مزایده در یک نوبت : روز شنبه مورخ 1401/06/12
حسین توحیدی نیا- رئیس واحد اجرای اسناد رسمی شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1372۵67

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
قانون  موضوع  دوم  هيات  شماره 140160319012001502  راي  برابر 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي 
آقاي محمد نورمندي پور فرزند شعبانعلي به شماره شناسنامه 15571 صادره از 
سیرجان در يك باب مغازه به مساحت 78/82 متر مربع پلاك 302 اصلي واقع در 
باسفهرجان بلوار شهداء بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي عزیزالله 
پورجعفرآبادی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 

فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول :1401/6/12
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/6/27 
محمد آرمان پور - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 137494۵

آگهی تحدید حدود اختصاصی
مساحت  به  خانه  باب  یک  حدود  ششدانگ  تحدید  چون 
 -503 از  فرعی   -717 پلاک  دارای  مترمربع   432.55
قطعه چهار بخش  قلعه گنج  آباد شهر  در چیل  واقع  اصلی 
46 کرمان مورد تقاضای آقای علیرضا فدائی فرزند غلامرضا به شماره 
ماده  ذیل  تبصره  اعمال  و  خارج گردیده  نوبت  از   3161253418 ملی 

نمیباشد. قانون ثبت هم میسر   15
تحدید  آگهی   1401/06/07 مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت 8 
به عمل خواهد  و  در محل شروع   1401/07/09 مورخه  روز شنبه  صبح 

در  میشود که  اخطار  مذبور  رقبه  مجاور  مالکین  و  مالک  به  لذا  آمد، 
چنانچه کسی  و  حاضر  ملک  وقوع  محل  در  آگهی  این  در  مقرر  موعد 
تاریخ  از  میتواند  باشد  داشته  واخواهی  آن  ارتفاقی  وحقوق  حدود  بر 
به  را  خود  واخواهی  روز   30 لغایت  تحدیدی  مجلس  صورت  تنظیم 
ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا  تسلیم  کهنوج  واملاک  اسناد  ثبت  اداره 
ادعایی  انقضای مهلت مذکور هرگونه  از  این صورت پس  ،در غیر  شود 

نیست  مسموع 

تاریخ انتشار : شنبه 1401/06/12
 هوشنگ سالاری – معاون اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج 
 م الف :641

رئيسی ،پشت رئيس مجلس هميشه حامی منافع »پاستور« را خالی کرد

حذفوزیر»صمت«ازدولت،بزنگاهسنجشاقتدارواعتبارقالیباف



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1309 پیاپــی  پنجــم    شــماره  ســال       1401 مــاه  12 شــهریور  شــنبه   

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنيد

روزنامه اقتصادی استان کرمان

کلنگ زنی و آغاز عمليات بازگشایی دساندری 
طرح زیر افق 2000معدن سراپرده جنوبی

فرماندار زرند گفت: شرکت زغالسنگ کرمان با اجرای طرح های توسعه ای و اکتشافات معادن 
جدید در آستانه تحولی بزرگ است

به گزارش روابط عمومی شرکت، صیفوری مدیر معدن سراپرده ضمن خیر مقدم گزارش 
کاملی از وضعیت پروژه و موقعیت جغرافیایی معدن ارائه داد و همچنین درباره مسائل و 

مشکلات پیش رو این طرح  بحث و تبادل نظر شد.
محسن شریفی در این مراسم ضمن تبریک هفته دولت شرایط تولید و توسعه در شرکت 
را تشریح نمود و با اشاره به نیاز فولاد کشور به زغالسنگ، به تبیین جایگاه شرکت معادن 
زغالسنگ پرداخت و یادآور شد:در برنامه های شرکت، تولید محصولات کیفی و با ارزش 

افزوده با جدیت دنبال می شود.
مدیرعامل شرکت افزود: امروزه تولید عنصر اصلی امنیت و پیشرفت اقتصادی در کشور است 
و در شرکت زغالسنگ کرمان  نیز با توجه به همین  استراتژی عمل می شود. در حال حاضر 
معدن سراپرده در حال تکمیل کردن طرح های توسعه خود می باشد که علت این امر پتانسیل 
بالای معدن سراپرده بوده که توسط گزارش های تفصیلی بخش اکتشاف و استخراج به اثبات 
رسیده است و این موضوع موجب شکوفایی و بهره وری اقتصادی هرچه بیشتر طرح می شود.

محسن شریفی گفت :به عنوان سرباز نظام هرجا که مسولیتی دارم، خصوصا در جهت اجرایی 
کردن دیدگاه های مقام معظم رهبری، وظیفه شرعی  خود میدانم که با نهایت تلاش کار کنم 
و با کمال افتخار در خدمت کارگران پرتلاش شرکت معادن زغالسنگ کرمان هستم و این را 

تکلیف قانونی و وظیفه شرعی خود می دانم.
در ادامه حسینی نژاد فرماندار زرند گفت: با وجود مهندس شریفی که مدیری میدانی، 
متخصص و متعهد است  که با داشتن مدل های مدیریتی بی نظیر ایشان قطعا این مجموعه 
که دارای ظرفیت های بسیار زیادی است تحول عظیم در شرکت زغالسنگ دور از انتظار 

نیست.
گفتنی است این طرح با ظرفیت 300 هزار تن و با سرمایه گذاری 150 میلیارد ریال در مدت 

18 ماه انجام می گیرد و برای 400 نفر به صورت مستقیم اشتغال زایی دارد.
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اینفوگرافیک

عکس نوشت

حسین میجانی در راستای تفاهم نامه منعقده 
سازمان صنایع کوچک با سازمان زندان های کشور 
با همراهی معاونین شرکت شهرک های صنعتی و 
عامل خوشه ماشین آلات و قطعات صنعتی کرمان 
و ریاست اتحادیه ماشین ساز،فلزتراش و صنعتگران 
خودرو کرمان از کارگاههای اشتغال و حرفه آموزی 

زندان کرمان بازدید کرد .
به گزارش روابط عمومی شرکت شهرک های صنعتی 
کرمان ، در این بازدید میجانی به منظور حمایت از 
خانواده های زندانیانی که به دلیل عدم اشتغال و 
مشکلات اقتصادی در گیر زندان شده اند اعلام کرد: 
پروژه خوشه ماشین آلات و قطعات صنعتی کرمان که 
با حمایت شرکت شهرک های صنعتی استان کرمان 
در راستای توسعه صنعت قطعه سازی شکل گرفته 
است و این شرکت  با بهره گیری از توانایی و تخصص 
مدیران واحدهای تولیدی ذینفع خوشه ماشین آلات 
و قطعات صنعتی به آموزش زندانیان می پردازد و 
زمینه برای اشتغال زندانیان در واحدهای صنعتی 

قطعه ساز استان را فراهم می کند .
او افزود: همه ی جوانب اجرایی طرح آموزش در رسته 
های مختلف صنعت قطعه سازی بررسی و مورد 
ارزیابی قرار گرفته است امیدوارم به لطف پروردگار 
بتوانیم در افزایش سطح امنیت و رفاه اجتماعی 
و اصلاح و توانمندسازی و اشتغال پس از آزادی 

زندانیان سهیم باشیم .

استاندار کرمان با بیان اینکه بیش از یک سوم 
پروژه های افتتاح شده گازرسانی در کشور مربوط به 
استان کرمان است، گفت: در یک سال اخیر بیش 
از ۶0 درصد از پروژه های افتتاح شده این استان 
مربوط به شرکت گاز استان کرمان بوده است. به 
گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان، 
محمدمهدی فداکار در آیین بهره برداری و آغاز 
عملیات طرح های گازرسانی در هفته دولت که 
در محل ساختمان مرکزی شرکت ملی گاز ایران 
به صورت ویدیوکنفرانس برگزار شد، با تأکید بر 
اینکه هم اکنون مقدار برخورداری از گاز طبیعی در 
این استان از میانگین کشوری بالاتر است، گفت: گاز 
یکی از ارکان توسعه استان کرمان به شمار می آید و 
هم اکنون به دلیل کمبود این حامل انرژی در بخش 
توسعه صنایع با مشکلاتی روبه رو هستیم، خط 
یازدهم سراسری گاز که مصوبه آن سال 1395 به 

تصویب هیئت دولت رسیده هنوز تکمیل نشده، این 
در حالی است که با راه اندازی این خط ظرفیت توسعه 
این استان در حوزه معادن به شدت افزایش می یابد. او 
افزود: با توجه به ظرفیت بالای استان کرمان در زمینه 
تولید انرژی خورشیدی، پیشنهاد می کنیم با حمایت 
وزارت نفت زیرساخت های تولید این نوع انرژی در این 
استان ایجاد شود، زیرا معتقدیم صنعت نفت می تواند از 
محل تولید انرژی خورشید در این استان صرفه جویی 
قابل توجهی در حوزه گاز داشته باشد. استاندار کرمان 
با اشاره به افتتاح گازرسانی به ۷ شهر و 1۷4 روستا که 
منجر به گازدار شدن بیش از 28 هزار خانوار گردیده 
گفته است: ۶0 درصد پروژه های افتتاحی هفته دولت 
در استان کرمان مربوط به شرکت گاز است. گفتنی 
است پروژه مذکور در حال حاضر بزرگترین پروژه ی 
گازرسانی در کشور بوده و اعتباری بالغ بر 3 هزار و 450 

میلیارد تومان را به خود اختصاص داده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار و سخنگوی ستاد نظارت بر طرح 
مردمی سازی یارانه در کرمان گفت: کالابرگ الکترونیک بسته رسانه ای خیلی قوی می 

خواهد که بتواند با شفاف سازی، گره ها و ابهامات ذهنی مردم را رفع کند.
 رحمان جلالی در جلسه تنظیم بازار استان اظهارداشت: جراحی اقتصادی با همکاری 

مردم به هدف خود نزدیک تر شده است.
او با تاکید بر اینکه فرمانداران باید نظارت های خود را در حوزه نانوایی ها جدی بگیرند 
و اگر موانعی وجود دارد گزارش خود را اعلام کنند تا پیگیری شود افزود: از آنجا که 
دانشگاه ها از مهرماه به صورت حضوری تشکیل می شوند دانشگاه ها باید تحلیل 
دقیقی از گزارشات خود را در حوزه آرد و نان مورد نیاز برای دانشجویان اعلام کنند و 
سیاستگذاری دقیقی در این موضوع صورت گیرد چون صنف های دانشگاه، خصوصی 

هستند و باید در بحث کالاهای اساسی دانشگاه، پیگیری دقیقی انجام شود.
جلالی خطاب به فرمانداران نیز گفت: فرمانداران گزارشی از اقدامات و بازرسی های خود 
را به قرارگاه رصد و پایش که روزانه برگزار می شود ارسال کنند لذا آمار و ارقام با دقت از 

سوی فرمانداران فرستاده شود تا تیم های نظارتی در جریان اقدام کار باشند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان تاکید کرد: محکم پای کار ایستاده 

ایم و نباید کارها را در میانه راه رها کنیم.
جلالی نظارت بر بازار میوه و تره بار را مهم دانست و عنوان کرد: اتفاقی که در بازار میوه 
و تره بار رقم خورد، به این جمع بندی رسیدیم که فردی را به صورت نماینده مجموعه 
جهادکشاورزی در آن محل مستقر کنیم تا از نزدیک و با تعامل و ارتباط بتواند کار 

بازرسی بر بازار میوه و تره بار را با دقت بیشتری انجام دهد.
حسین مهرابی سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری کرمان نیز در 
این جلسه بحث کالابرگ الکترونیکی را مهم دانست و گفت: تاکنون 18 درصد اصناف 
استان کالابرگ الکترونیکی استفاده کرده اند و تاکنون 551 مورد نیز تایید اطلاعات 
خود را ثبت کردند لذا فرمانداران به تفکیک شهرستان گزارشات خود را ارسال کنند و 

این یک امر مهمی است که متاسفانه بعضی از فرمانداران در این مورد کوتاهی کردند.
او ادامه داد: در بحث کارگروه اقدام مشترک گزارشات باید کیفی و مستند باشد تا کمی؛ 
دستگاههایی که در نظارت و بازرسی فعالیت دارند گزارشات خود را به صورت کیفی و 

با مستندات ارائه دهند.

مراسمرونماییازکاپجامجهانی

مراسـم رونمایـی از کاپ جـام جهانـی، پنجشـنبه )10 
شـهریور( در برج ميلاد تهران برگزار شـد. در این مراسـم 
دراگان اسـکوچيچ سـرمربی تيـم ملـی فوتبـال ایران، 
احمدرضـا عابـدزاده پيشکسـوت فوتبـال، مهـدی تاج 
رئيس فدراسـيون فوتبـال، مهدی چمران رئيس شـورای 
شـهر تهران و عليرضـا زاکانی شـهردار پایتخـت حضور 
داشـتند. در ادامۀ تـور کاپ جـام جهانـی که تاکنـون از 
کشـورهای مختلف از جمله ژاپن و اسـتراليا عبـور کرده، 
این جام در فاصلـه 80 روز تا آغـاز این رقابت هـا به تهران 
و ایران رسـيد. ایـران و دانمـارک تنها کشـورهای حاضر 
در جـام جهانی هسـتند که بـرای اولين بار در خـاک خود 

ميزبـان این جـام خواهنـد بود.

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی 
کرمان از کارگاه های اشتغال و حرفه آموزی 

زندان مرکزی کرمان بازدید کردند.

استاندار کرمان مطرح کرد:

60 درصد پروژه های افتتاحی هفته دولت 
در استان کرمان مربوط به شرکت گاز است

معاون استاندار کرمان: کالابرگ الکترونيک بسته 
رسانه ای قوی می خواهد

خبر

امام جمعه جیرفت خواستار نظارت بیشتر دستگاه های 
نظارتی بر اجاره بها و حوزه مسکن شد و گفت: از بنگاه های 

معاملاتی و مالکان انتظار داریم به مردم رحم کنند.
حجت الاسلام میثم تارم در خطبه  های این هفته نماز 
جمعه جیرفت اظهار داشت: دستگاه های نظارتی نظارت 
بیشتری در این بخش داشته باشند و تا به مردم ظلم های 
بی پایه و بی اساس روا نشود. او همچنین با اشاره به روابط 
حسنه دولت انقلابی و مردمی آیت الله رییسی با جهان 
بویژه کشورهای همسایه گفت: این ارتباطات و سفرها برای 
جمهوری اسلامی ایران دستاوردهای خوبی خواهد داشت.

حجت الاسلام تارم افزود: این ارتباطات مورد تایید ولی امر 
مسلمین قرار گرفت و کارهای مردمی دولت را تایید کردند.

او ادامه داد: امیدواریم به دنبال توصیه های که معظم له به 
دولت داشتند از جمله گرانی ها بویژه در مسکن و اجاره بها 

اهتمام ویژه صورت گیرد.
امام جمعه جیرفت همچنین به راهپیمایی اربعین اشاره 
کرد و گفت: امت اسلامی در آستانه حرکت عظیم به 
سمت راهپیمایی بی نظیر اربعین هستند و خیلی از مردم 

در حال آماده سازی هستند که این محبت حسین )ع( 
باعث این حرکت عظیم شده است. او با بیان اینکه اربعین 
دستاوردهای بسیار زیادی برای امت اسلامی دارد افزود: 
این راهپیمایی سبب وحدت شیعه و سنی و سایر مذاهب 

بوده است.
حجت الاسلام تارم با بیان اینکه راهپیمایی بزرگ اربعین 
مایه افتخار و تقویت جبهه مقاومت و نیز خشم دشمنان 
خواهد بود، اظهار داشت: دشمنان تلاش می کنند که در 
رسانه های خودشان این بزرگی را نشان ندهند اما آنقدر 
این پیاده روی بزرگ و مهم بوده که گاهی مجبور به اطلاع 
رسانی این حرکت می شوند. امام جمعه جیرفت در ادامه 
نیز با اشاره به مذاکرات هسته ای گفت: تیم مذاکره کننده 
ما در شرایط حساس قرار گرفته که با حفظ عزت و ارزش ها 

کار را بخوبی انجام داده است.
او با بیان اینکه امیدواریم شاهد رفع تحریم ها باشیم، افزود: 
در هر صورت ما قدردان تیم مذاکره کننده هستیم که با 
قدرت و عزت، بدون پایمال کردن عزت مردم مذاکرات 

را به پیش می برند

امام جمعه جيرفت: دستگاه های نظارتی بر اجاره بها 
نظارت بيشتری داشته باشند

رویت پذیری شبکه روشنایی معابر 
با استفاده از ظرفيت کنتور فهام برای 

اولين بار در شرکت های توزیع
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان 
کرمان، غلامرضا میرزایی مدیر دفتر نظارت بر بهره برداری شرکت 
گفت: برای اولین بار بین شرکت های توزیع سراسر کشور، رویت 
پذیری و کنترل پذیری شبکه روشنایی معابر با استفاده از ظرفیت 
کنتور فهام، براساس طرح دفتر نظارت بر بهره برداری انجام گردید.

او افزود: این طرح جهت کاهش مصرف و تعدیل روشنایی، به صورت 
پایلوت در شهرستان بم اجرا شد. مدیر دفتر نظارت بر بهره برداری 
شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان خاطرنشان کرد: این 
طرح قابلیت اجرا برای تمامی شبکه.های روشنایی معابر دو فاز و 

سه فاز را دارد.

افتتاح پروژه های بنياد مسکن انقلاب اسلامی 
شهرستان رفسنجان در هفته دولت

بنا به گزارش روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان کرمان، مهندس حدادزاد مدیر بنیاد مسکن انقلاب 
ز  ئه گزارشی ا را اسلامی شهرستان رفسنجان ضمن ا
فعالیت های بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان گفت 
طرح هادی روستای ناصریه شهرستان شامل عملیات 
اجرایی زیرسازی 11 هزار متر مربع آسفالت 11 هزار متر 
مربع 2 هزار مترمربع جدول گذاری و 900 متر روشنایی 
معابر با اعتباری بالغ بر 23 میلیارد ریال با مشارکت بنیاد 

مسکن انقلاب اسلامی و دهیاری انجام شده است. 
دکتر سلطانی نژاد مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان ضمن تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره 
شهیدان رجایی و باهنر دراین مراسم گفت همزمان با طرح 
هادی روستای ناصریه ۶0 طرح هادی روستایی با اعتباری 
بالغ بر 300 میلیارد ریال شامل عملیات اجرای 49۷ هزار 

متر مربع آسفالت افتتاح گردید

شروععملیاتبانددوممحورقلعهگنج–کهنوج
عملیات احداث باند دوم جاده قلعه گنج – کهنوج با حضور 
معاون وزیر راه و شهرسازی، نماینده مردم پنج شهر 
جنوبی در مجلس شورای اسلامی، معاون استاندار،مدیر 
کل اداره راه و شهرسازی، مدیر کل اداره راهداری و حمل 
و نقل جاده ای،فرماندار و امام جمعه شهرستان قلعه گنج و 

مسئولان اداری استانی و شهرستانی آغاز شد.
معاون وزیر راه و شهرسازی در این مراسم  گفت: باند دوم 
محور قلعه گنج به کهنوج امروز شروع می شود و این کار 
در حالی آغاز می شود که تمام پیش زمینه های این پروژه 
انجام شده است و هیچ مشکلی برای شروع عملیات 

وجود ندارد.
علی نبیان با اشاره به اینکه به عنوان نماینده وزیر در 
این جمع حضور دارد اظهار  داشت: تاکنون بالغ بر 
240کیلومتر بزرگراه در کشور ساخته شده است و جا 
دارد از پیگیری های نماینده مردم پنج شهر جنوبی در 

مجلس تقدیر کنم که در رابطه با پیگیری امور در عرصه 
ملی تلاش دارند. معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل 
سازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات عمومی و دولتی 
حضور رییس جمهور در دو مرحله  در این منطقه را نشان 
از دغدغه ایشان به این منطقه دانست و تصریح کرد: در 
حوزه راهداری و حمل و نقل جاده ای در جنوب کرمان بالغ 
بر ۶50میلیارد تومان پروژه در حال احداث داریم و این عدد 
بزرگ نشان از اقدامات و توجه خاص دولت به جنوب کرمان 
است. نماینده مردم پنج شهر جنوبی در مجلس در این 
مراسم بیان کرد: جنوب استان کرمان از این به بعد شش 
شهر جنوبی گفته می شود و در سفر اخیر ریاست جمهوری 
زهکلوت هم شهرستان و مجموعه شهرستان های جنوب 
کرمان اضافه می شود. منصور شکرالهی توسعه راه ها 
را زیرساخت همه انواع توسعه  نامید و افزود: با توجه به 
سفررییس جمهور در دو مرحله به این منطقه اشراف کامل 

به این منطقه دارند که ایشان توجه ویژه به جنوب استان 
کرمان را در ابلاغ استاندار هم درخواست کردند.

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان در این مراسم 
گفت: احداث این محور یکی از آرزوهای دیرینه من بوده 
که امروز به تحقق می پیوندد. محمد ساردویی با بیان 
اینکه  با همکاری و همیاری تمام مسئولان این پروژه امروز 
شروع می شود گفت: پیمانکار پروژه شرکت »کاشانه گستر 
اتحاد« است که با مبلغ 502 میلیارد ریال کار را تحویل 
گرفته است و امیدواریم با توجه به سابقه عمرانی این 
شرکت و  تلاش و پشتکار همه  پروژه سریع تر بهره برداری 

و کار به اتمام برسد. 
ساردویی افزود: این جاده را جاده قلعه گنج – کهنوج 
نمی گویم بلکه آن را باید جاده کهنوج – قلعه گنج – 
نیک شهر نامید که با تلاش نماینده مردم پنج شهر جنوبی 

در مجلس در نهایت به چابهار وصل شود.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت: تحریم های 
دارویی ایران تهیه داروهای اصلی برای درمان کودکان 

مبتلا به سرطان را بامشکل رو به رو کرده است.
احمدی نژاد سرپرست دانشگاه علوم پزشکی کرمان در 
خصوص مشکل خانواده های کودکان سرطانی برای تامین 
دارو گفت: متاسفانه داروهای اصلی که تولید کشور آمریکا 
است بر اثر تحریم ها وارد ایران نمی شود و داروهای مورد 

نیاز این کودکان از کشور هند تامین می شود.
او با اشاره به این که تولید کنندگان دارو در آمریکا می 
توانند دارو به ایران ارسال کنند افزود: متاسفانه تحریم 
بانکی و مسئله انتقال پول ،خرید دارو را با مشکل مواجه 

کرده است.
احمدی نژاد تصریح کرد:دستگاه رگ یاب در بیمارستان 
افضلی پور کرمان موجود است و یکی از این دو دستگاه 
مشکل دارد اما دستگاه سالمی برای کودکان در بیمارستان 

وجود دارد.
او بر ایجاد فضای آرام و به دور از تنش برای کودکان 

سرطانی در جهت کمک به درمان آنها تاکید کرد 

ظلم تحریم ها 
به کودکان سرطانی

بحران کم آبی 
را جدی بگیریم


